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Latvijas Republikas prok-
lamēšanas gadadienā,  
18. novembrī, tiks pasniegti 
Jelgavas valstspilsētas aug-
stākie apbalvojumi «Goda 
zīme» un «Goda raksts», sa-
kot sirsnīgu un patiesu pal-
dies cilvēkiem, bez kuriem 
Jelgava pavisam noteikti 
būtu citāda.

Pasniegs pilsētas 
augstākos apbalvojumus

2.–4. lpp.

SEKO SAVAI PILSĒTAI

• NĀKAMAIS NUMURS – 22. decembrī •

Šonedēļ Jelgavā pilsētas maršrutos pasa-
žierus sāk pārvadāt četri elektroautobusi.

Jelgavas pašvaldība no 1. līdz 20. de-
cembrim izsludina konkursu «Spožākais 
pilsētvides objekts Jelgavā 2021».

Šogad sešu daudzdzīvokļu namu iedzīvo-
tāji izmantojuši iespēju sakārtot savu pa-
galmu, iesaistoties pašvaldības pagalmu 
labiekārtošanas programmā. Kopumā 
šajā programmā piešķirts pašvaldības 
līdzfinansējums 145 000 eiro apmērā. 

Pilsētā sāk kursēt 
elektroautobusi

Dome atbalsta «Lafloras» 
ieceri būvēt vēja parku 

Aicina pieteikt 
izgaismotākos 
pilsētvides objektus

Ar pašvaldības atbalstu 
labiekārto pagalmus

5. lpp.

7. lpp.

16. lpp.

6. lpp.

 Kristīne Langenfelde

Šogad Jelgavas pašvaldības finan-
siālam atbalstam grantu programmā 
«Atbalsts komersantiem un saimnie-
ciskās darbības veicējiem» saņemti 
63 uzņēmumu pieteikumi. Jelgavas 
domes apstiprinātā vērtēšanas ko-
misija pretendentus ir izvērtējusi, 
un grants līdz 10 000 eiro piešķirts 
13 pilsētas uzņēmumiem. Kopumā 
uzņēmējdarbības atbalstam šogad 
piešķirti 97 119,96 eiro.

«Vērtēšanas komisijas darbs nebija viegls, 
jo iesniegtie biznesa attīstības plāni bija labi 
izstrādāti un pamatoti. Pārstāvētas dažādas 
uzņēmējdarbības nozares – no ražošanas līdz 
pakalpojumu sniegšanai. Vairāki uzņēmēji, 
kuri pagājušajā gadā bija iesnieguši pieteiku-
mu un atbalstu nesaņēma, šogad pieteicās 

atkārtoti – ar detalizētāku un labāk sagatavotu 
pieteikumu. Tas apliecina, ka, neskatoties uz 
krīzi, Jelgavas uzņēmēji turpina attīstīties, 
izstrādā jaunus produktus, iekaro jaunus tir-
gus, rada jaunas darba vietas, un pašvaldības 
uzdevums ir sniegt viņiem atbalstu,» uzsver 
Jelgavas domes priekšsēdētājs Andris Rāviņš.

Šogad 63 pretendenti bija iesnieguši pietei-
kumus granta saņemšanai par kopējo summu 
462 078,80 eiro, bet paši uzņēmēji bija paredzē-
juši līdzfinansējumu 147 521,93 eiro apmērā.

Atbalsta programmu pašvaldība realizē jau 
otro gadu, un konkursā var startēt tikai tie 
uzņēmumi, kuru juridiskā adrese reģistrēta 
Jelgavā un nodokļu parāds nav lielāks par 
150 eiro. Uz pašvaldības finansiālu atbalstu 
varēja pretendēt uzņēmējdarbības uzsācēji vai 
inovatīvu produktu vai pakalpojumu radītāji. 
Būtiski, ka sava projekta realizācijai jāno
drošina arī līdzfinansējums. Granta saņēmēji 
piešķirtos līdzekļus drīkstēs izmantot tikai 

pieteikumā norādīto mērķu īstenošanai, un 
tie būs jāapgūst 12 mēnešu laikā. 

Pretendentus vērtēja Jelgavas domes 
deputātu apstiprināta vērtēšanas komisija 
un pieaicinātie eksperti – uzņēmējdarbības 
pārstāvji. Par katru nolikumā ietverto kritē-
riju pieteikuma iesniedzējs saņēma punktus. 
Tiem, kuri ieguva visvairāk punktu, piešķirts 
pašvaldības grants. Šobrīd pašvaldība slēdz 
līgumus ar šā gada granta saņēmējiem.

Jāatgādina, ka programmai nevarēja pie-
teikties pagājušā gada granta saņēmēji. Pērn 
konkursam pieteicās 79 pretendenti un grants 
tika piešķirts desmit uzņēmumiem. Viens 
uzņēmums no granta atteicās – to galveno-
kārt ietekmēja straujais būvmateriālu cenu 
kāpums, kas liedza realizēt ieceri. Savukārt 
deviņi uzņēmumi gada laikā savas ieceres ir īs-
tenojuši un sekmīgi turpina uzņēmējdarbību. 

Plašāk par šā gada granta saņēmējiem 
lasiet 8.–9. lpp.

Pašvaldība piešķir grantus 13 Jelgavas uzņēmumiem

Svinam valsts 
svētkus

Cienījamie jelgavnieki!

 Līga Klismeta

Piespraužot sarkanbaltsarkanu lentīti, paceļot valsts karogu pie savas mājas vai 
piestiprinot pie automašīnas, noliekot ziedus un sveces pie Latvijas pirmā Valsts 
prezidenta Jāņa Čakstes pieminekļa, dodoties pastaigā gar izgaismotām Jelgavas 
ēku fasādēm un pulcējoties ģimenē pie svētku galda – tā, bez publiskiem svētku pa-
sākumiem, šogad atzīmēsim Latvijas 103. dzimšanas dienu. Svinīgu noskaņu pilsētā 
radīs arī «Patriotiskais ekspresis». 

var vērot gaišo vēsturiskās «Academia Petrina» 
torni, kurā plīvo Latvijas karogs. Ar sarkaniem 
un baltiem prožektoriem izgaismots Jelgavas 
kultūras nams, jaunrades nams «Junda», ies-
tādes «Pilsētsaimniecība», Jelgavas Autobusu 
parka, Jelgavas poliklīnikas, Jelgavas Nekusta-
mā īpašuma pārvaldes, kā arī citu ēku fasādes. 
Savukārt Pārlielupē spoži mirdz ledus halle, 
Zemgales Olimpiskais centrs un kultūras nams 
«Rota». Radīt svētku noskaņu aicināti arī jelgav-
nieki, veidojot sarkanbaltas sveču kompozīcijas 
savos pagalmos vai izgaismojot māju fasādes, tā 
kopīgi radot valsts svētku noskaņu. 

Lai taptu apkopojums par radītajām gaismas 
kompozīcijām, savu veikumu ikviens aicināts 
iesūtīt uz epasta adresi redaktors@dome.
jelgava.lv vai Jelgavas «Facebook» lapā, kā arī 
dalīties ar to citos sociālajos tīklos, lietojot tēm-
turi #mesesamjelgava. Radīsim svētkus kopā!

Sveicot jelgavniekus, pozitīvas emocijas radīs 
«Patriotiskais ekspresis». Ekspresis brauciena 
laikā neapstāsies, un jelgavnieki aicināti to vērot 
no sava mājokļa logiem vai ielas malām. Skanot 
patriotiskām dziesmām, ar karogiem rotātais 
auto pulksten 18 dosies ceļā no pilsētas centra. 
Plānots, ka Pārlielupē tas būs laikā no pulksten 
18 līdz 18.20, Puķu ielas dzīvojamajā rajonā – ap 
pulksten 18.20–18.30. Tālāk tas dosies uz Satik-
smes ielas rajonu, un tur būs no pulksten 18.30 

līdz 18.40, Vīgriežu ielas rajonā tas ieradīsies ap 
pulksten 19–19.20, bet Neretas ielas apkārtnē – 
no pulksten 19.40 līdz 20. Ekspreša brauciens 
noslēgsies Ozolpilī no pulksten 20 līdz 20.20.

Trīs vakarus – 18., 19. un 20. novembrī – uz 
Jelgavas Svētās Trīsvienības baznīcas torņa 
iedegsies valsts dzimšanas dienai veltīts mul-
timediāls sveiciens. Valsts svētkiem atbilstošs 
izgaismojums ir arī uz vairākām pašvaldības 
iestāžu un uzņēmumu ēkām. Dodoties pastaigā, 

Pirms vairāk nekā 100 gadiem Latvijas politiķi pieņēma 
drosmīgu lēmumu par neatkarīgas Latvijas valsts dibinā-
šanu, kas de iure atspoguļoja mūsu tautas ilgos un spītīgos 
centienus pašnoteikties. Šobrīd mēs dzīvojam laikā, kad 
jāatgriežas pie jautājuma, kā nesam brīvas valsts ideju, kā ar 
savu attieksmi apstiprinām vēlmi dzīvot attīstītā, gudrā un 
saliedētā sabiedrībā. Gadsimta laikā ir mainījusies izpratne 
par jēdzienu «brīvība», jo sabiedrības kopīgās intereses nereti 
tiek pakārtotas personīgajām. Šis laiks mums devis iespēju 

un atbildību ar savu rīcību atbalstīt valsti šobrīd. Un tam ir 
nepieciešams lēmums, no kura tieši atkarīga katra paša un 
līdzcilvēku nākotne. 
Sveicu svētkos visus savu valsti atbalstošos, novēlu drosmi 
tiem, kas ir ceļā uz izšķirīgo un svarīgo lēmumu mūsu valsts 
drošības un nākotnes saglabāšanā. Novēlu visiem veselību.

Priecīgus Latvijas 103. dzimšanas svētkus!

Jelgavas valstspilsētas domes priekšsēdētājs Andris Rāviņš
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Latvijas Republikas proklamēšanas gadadienā, 
18. novembrī, tiks pasniegti Jelgavas 

valstspilsētas augstākie apbalvojumi «Goda 
zīme» un «Goda raksts», sakot sirsnīgu un 

patiesu paldies cilvēkiem, bez kuriem Jelgava 
pavisam noteikti būtu citāda. Viņu aizrautīgais 

darbs un attieksme arī jelgavniekus mudina 
darīt vairāk, izvirzīt augstākus mērķus un tos 

sasniegt. Mudina darīt ar sirdi un nenolaist 
rokas pat tad, kad darbs šķiet pārlieku grūts. 

Valsts svētkos šogad tiks pasniegtas sešas 
«Goda zīmes» un četri «Goda raksti».

EDGARS BERGS, 
vieglatlēts, paraolimpisko spēļu 

godalgu saņēmējs: 

«Lai gan esmu no Saldus, Jelgavai 
manā dzīvē ir ļoti nozīmīga loma, jo 
tieši šeit ir attīstījusies mana profe-
sionālā sportista karjera un tāpēc 
esmu tur, kur esmu – es sportoju, un 
manu vārdu zina pasaulē. Jelgava 
mani vienmēr ir ļoti atbalstījusi, lai es 
pilsētas un arī Latvijas vārdu varētu 
nest pasaulē ar lepnumu. Uzskatu 
Jelgavu par savām otrajām mājām 
un jūtos pagodināts saņemt tik 
augstu novērtējumu – «Goda zīmi». 

Esmu pateicīgs liktenim, ka 
12 gadu vecumā savā pirmajā nomet-
nē Jūrmalā satiku invalīdu sporta un 
rehabilitācijas kluba «Cerība» vadītā-
ju Rutiņu (Ruta Kļaviņa – red.), kas 
ne tikai man, bet daudziem cerībnie-
kiem ir bijusi milzīgs atbalsta plecs 
turpmākajā dzīvē. Viņa katru no 
mums ir izauklējusi, dzīvojusi mums 
līdzi bēdās un priekos, vienmēr pava-
dījusi un sagaidījusi, tik daudz šajā 
dzīvē iemācījusi. Galvenais – ka mēs 
neesam sliktāki par citiem, ka arī mēs 
savā dzīvē varam kaut ko sasniegt. 
Tieši viņa, saskatot manī potenciā-
lu, pirms vairāk nekā 20 gadiem 
mani saveda kopā ar trenerīti Maiju 
(Maija Ukstiņa – red.), kas man ir 
kā otra mamma. Tieši viņa man pa-
līdzēja sasniegt sportiskās virsotnes, 
uzmundrinājusi, kad nepieciešams, 
un sniegusi neatsveramus padomus 
dzīvei. Strādājot ar Rutiņu un Maiju, 

«Jelgava mani vienmēr ir ļoti 
atbalstījusi»

esmu iemācījies attieksmi pret dzīvi 
un apziņu, ka, lai kā arī ietu, nekad 
nedrīkst nokārt degunu, un to savā 
dzīvē allaž esmu centies ievērot. Man 
kā sportistam vienmēr ir bijis ļoti 
svarīgi, lai trenere ir klāt sacensībās, 
tāpēc priecājos, ka, neskatoties uz 
pandēmiju, savu cienījamo vecumu, 
Maija arī šovasar man brauca līdzi un 
bija klāt paraolimpiskajās spēlēs To-
kijā. Mana iekšējā pārliecība vienmēr 
bijusi: ja viņa ir blakus, viss būs labi! 
Ja viņas nav klāt, nejūtos komfor-
tabli, rodas nevajadzīgas kļūdas. Lai 
gan man ir liela sacensību pieredze, 
tomēr joprojām viņas klātbūtne ir ļoti 
būtiska, jo zinu, ka varēšu saņemt 
padomu, viņa palīdzēs koncentrēties 
un sniegs arī psiholoģisku atbalstu. 

Liels paldies Jelgavas pašvaldībai, 
Zemgales Olimpiskajam centram un 
Sporta servisa centram, kas mani 
vienmēr ir atbalstījuši, nodrošinājuši 
labus treniņu apstākļus un palīdzēju-
ši, lai es varētu sevi apliecināt starp-
tautiskajā arēnā. Šis atbalsts man ir 
bijis ārkārtīgi nozīmīgs – bez atbalsta 
pleca nekas nesanāktu. 

Nenoliegšu, ir bijušas dienas, kad 
pieļauju domu sportista karjeru 
beigt, taču, zinot, cik milzīgu darbu 
trenere un es pats esmu ieguldījis, 
tomēr vēl ir pārliecība, ka varu un 
man ir spēks pacīnīties ar pasaules 
stiprākajiem paravieglatlētiem. Ap-
liecinājumu tam guvu arī Tokijas pa-
raolimpiskajās spēlēs, izcīnot 5. vietu 
un reizē sasniedzot jaunu Eiropas 
rekordu, kas arī iepriekš piederēja 
man. Esmu apņēmības pilns turpināt 
sportot, lai 2024. gadā startētu Parī-
zes paraolimpiskajās spēlēs.»

ANDRIS ZELLIS, 
Valsts policijas priekšnieka 
vietnieks, Galvenās kārtības 

policijas pārvaldes priekšnieks:

«Piešķirtais Jelgavas apbalvojums 
«Goda zīme» man ir liels pagodinā-
jums, un tas ir līdz šim augstākais 
saņemtais apbalvojums. Paldies 
kolēģiem, kuri ir novērtējuši manu 
ieguldījumu, rūpējoties par sabied-
rības drošību, sabiedrisko kārtību, 
noziedzīgu nodarījumu novēršanu un 
to atklāšanu. Valsts policijā dažādās 
struktūrvienībās esmu nostrādājis 
vairāk nekā 20 gadu. Izvēle kļūt par 
policistu bija apzināta – jau vidus-
skolā skaidri zināju, kāds būs mans 
turpmākais ceļš, un uz to arī mērķtie-
cīgi gāju. Droši varu apgalvot – esmu 
īstajā vietā! Taču gribu uzsvērt, ka, 
strādājot policijā, viens nav karotājs, 
tas ir simtprocentīgs komandas 
darbs, kur svarīga ir katra iesaiste 
un ieguldījums. Man ir bijusi un ir tā 
laime strādāt ar lieliskiem kolēģiem, 
uz kuriem vienmēr varu paļauties, 
tādēļ mums, komandai, arī ir izdevies 
sasniegt labus rezultātus. Tā tas bija, 
gan strādājot Jelgavas iecirknī, gan 
Zemgales reģiona pārvaldē, gan arī 
tagad Galvenajā kārtības policijas 
pārvaldē Rīgā. 

Man Valsts policijā ir plaša darba 
pieredze: sāku kā iecirkņa inspektors, 
esmu bijis izmeklētājs, Prevencijas 
nodaļas priekšnieks, Kārtības policijas 
nodaļas vadītājs, Zemgales reģiona 
pārvaldes vadītājs, esmu iepazinis 
katras struktūrvienības darba speci-

«Strādājot policijā, viens nav karotājs»

GODA ZĪME
par godprātīgu dienesta pienākumu pildīšanu, 
ievērojamu ieguldījumu sabiedriskās kārtības 

nodrošināšanā un likumpārkāpumu novēršanā Jelgavā

fiku un uzskatu, ka tas ir ļoti vērtīgi, 
jo tādējādi redzeslauks ir plašāks, es 
daudz vairāk izprotu lietas un spēju 
analizēt. Protams, katrā no šiem 
amatiem ir bijuši savi izaicinājumi, 
taču, kā es saku, katram darbam ir 
sava garoziņa. Liels ir gandarījums 
par savu darbu brīžos, ja izdevies 
atrisināt lietu. Tad aizmirstu par 
nostrādātajām virsstundām, par 
pārdzīvojumiem, jo redzu, ka manam 
darbam ir rezultāts. 

Nu jau vairākus mēnešus strādāju 
galvaspilsētā, taču, ja darbā ir sarunas 
par drošību pilsētā, kā absolūti labāko 
piemēru vienmēr minu savu Jelgavu. 
Šeit pēdējos gados darīts ļoti daudz, 
lai jelgavnieki justos droši. Nevar 
salīdzināt situāciju 90. gados, kad, ejot 
cauri pilsētai vēlu vakarā, pārņēma 

zināms uztraukums. Šobrīd, vēlāk 
atgriežoties mājās no darba, pa ceļam 
līdz mājām var sastapt pat četras po-
licijas ekipāžas, turklāt visu uzrauga 
pilsētas videonovērošanas kameras. 
Un Jelgavas pašvaldības operatīvās 
informācijas centrs ir veiksmes stāsts, 
ko prezentējam arī Lietuvas kolēģiem. 

Katram mazajam puikam, kurš 
vēl tikai sapņo par to, ka izaugot kļūs 
par policistu, novēlu ieklausīties savā 
sirdsbalsī, nevis vadīties pēc citu ietei-
kumiem. Katra vīrieša cienīgi ir darīt 
to, kas patīk un sagādā gandarījumu. 
Ir jābūt godīgam un taisnīgam pret 
sevi, apkārtējiem, un tikpat svarīga 
policista darbā ir atbildība – atbildība 
par savu un kolēģu rīcību. 

Būsim lepni par savu pilsētu! Saules 
mūžu Jelgavai un Latvijai!»

EDGARS KRŪMIŅŠ, 
3x3 basketbolists, Tokijas 
olimpisko spēļu čempions: 

«Patīkami, ka mans darbs ir tik 
augstu novērtēts. Lai gan piedzimu 
Rīgā, visa mana dzīve ir pagājusi 
Jelgavā. Te esmu audzis, mācījies, 
attīstījies kā personība, šeit veidojusies 
mana sportista karjera, un es esmu 
Jelgavas patriots. Protams, mans līdz 
šim lielākais sasniegums ir šovasar 
Tokijas olimpiskajās spēlēs izcīnītais 
čempiona tituls. Uz mūžu būsim ie-
rakstīti vēsturē kā pirmie 3x3 basket-
bola olimpiskie čempioni, jo šogad šis 
sporta veids pirmo reizi bija iekļauts 
olimpisko spēļu programmā. Esmu 
pateicīgs tētim, kurš mani sešu gadu 
vecumā ņēma līdzi, kad ar draugiem 
devās uzspēlēt basketbolu. Tieši tur 
es iepazinu šo sporta spēli un tētim 
teicu: gribu spēlēt basketbolu! Tētis 
mani aizveda uz Jelgavas Bērnu un 
jaunatnes sporta skolu, kur treneris 
Pēteris Lagzdiņš ielika man stabilus 
pamatus. Cītīgi strādājot un apliecinot 
sevi laukumā, jau 17 gadu vecumā 
parakstīju pirmo līgumu ar basket-
bola klubu «Zemgale». Izvēli sākt 
profesionāla basketbolista karjeru ne 
reizi neesmu nožēlojis, jo man patīk 
tas, ko es daru. Pieļauju, ka 35 gados 
nebūtu viegli atrast motivāciju, ja tas 
nepatiktu. 

Jāatzīst, ka 30 gadu vecumā jau 
biju nolēmis likt punktu basketbolista 
karjerai, bet tieši tajā brīdī saņēmu 
piedāvājumu no «Ghetto Games» 
līdera Raimonda Elbakjana un Lat-
vijas Basketbola savienības palīdzēt 

«Stimuls iet laukumā – lai uzlādētos!»

GODA ZĪME
par sporta, veselīga un aktīva dzīvesveida un 

Jelgavas vārda popularizēšanu

Latvijas izlasei Eiropas kausa izcīņā 
3x3 basketbolā. Biju vairākkārtējs 
«Ghetto Basket» čempions, tādēļ 
piekritu. Eiropas kausam un zelta 
medaļai sekoja Pasaules tūres, «Chal-
lenge» turnīri un nu – arī olimpiskās 
spēles. Līdzko ieguldītais darbs vaina-
gojas panākumiem, gribas censties vēl 
vairāk, lai sasniegtu arvien augstākas 
virsotnes. 

Kāpēc 3x3 basketbols? Šķiet, tāpēc, 
ka šī spēle ir dinamiskāka un sniedz 
daudz vairāk emociju. Pirmajā 3x3 
basketbola sezonā biju guvis tik daudz 
emociju un adrenalīna kā klasiskajā 
basketbolā pa visiem gadiem kopā. Šī 
spēle uzlādē, un gribas spēlēt vēl un 
vēl. Tas ir mans stimuls iet laukumā – 
lai uzlādētos!

Novēlu katram jaunajam sportis-
tam atrast savu sporta veidu un nekā-
dā gadījumā pie pirmajām grūtībām 

nemest plinti krūmos, bet turpināt 
strādāt. Ar neatlaidīgu darbu būs arī 
panākumi. Mans mērķis bija tikt uz 
olimpiskajām spēlēm, un es tur biju. 
Panākumu atslēga – neatlaidība, 
cīņasspars, milzīgs darbs un koman-
das spēks.

Es patiesi ceru, ka brīdī, kad mēs 
aiziesim no 3x3 basketbola, mums 
būs jaunā maiņa, kas turpinās ar 
godu nest Latvijas vārdu pasaulē, ka 
3x3 basketbols Latvijā un arī Jelgavā 
kļūs arvien populārāks. Priecē, ka 
manā skolā – Jelgavas 4. vidusskolā 
– šajā mācību gadā iecerēts izspēlēt 
manā vārdā nosauktu 3x3 basketbola 
kausu, ka pilsētā izskanējusi iecere 
izveidot profesionālu 3x3 basketbola 
laukumu. Ja tā notiks, apsolu ar 
komandas biedriem sarīkot paraug-
demonstrējumu treniņu jaunajiem 
sportistiem.»

GODA ZĪME
par sporta, veselīga un aktīva dzīvesveida un 

Jelgavas vārda popularizēšanu
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Mihails Karstens, 
SIA «Universāls LTD» 

direktors:

«Ir patīkami, kad darbs tiek 
novērtēts, tomēr jāatzīst – uz-
ņēmuma izaugsme ir visa mūsu 
kolektīva nopelns. Ar Nikolaju 
Samodurovu, 1992. gadā dibinot 
uzņēmumu, mūsu komandā spē-
jām piesaistīt jomas profesionāļus, 
ar kuriem strādājam jau 30 gadus. 
Lai gan šobrīd esam izauguši jau 
līdz vairāk nekā 80 darbiniekiem, 
aptuveni 30 cilvēku kodols cauri 
gadiem ir palicis nemainīgs. Jā-
atzīst, ka kopā esam piedzīvojuši 
dažādus laikus. Līdz 1996. gadam 
uzņēmumā izgatavojām un piegā-
dājām RAF rūpnīcai automobiļu 
sēdekļus un pārbūvējām automo-
biļus par luksusa klases auto, bet 
pēc RAF rūpnīcas slēgšanas sekoja 

«Jelgava man uzticas, un tas ir sadarbības stūrakmens»

«Ir gandarījums uz ielas 
redzēt mūsu ražojumu»

«Tas emocionāli ir ļoti grūti»

GODA ZĪME
par ieguldījumu tautsaimniecībā un 

uzņēmējdarbībā Jelgavā

GODA ZĪME
par ieguldījumu veselības aprūpē Jelgavā

GODA ZĪME
par nozīmīgu ieguldījumu un tēlniecības mākslas 

integrēšanu pilsētas kultūrvidē, kā arī 
Jelgavas vārda popularizēšanu

krīzes laiki. Pat braucām pelnīt uz 
ārzemēm, lai varētu uzturēt uzņē-
mumu. Situācija uzlabojās brīdī, 
kad uzvarējām iepirkumā par 
«Ford» automašīnu pārbūvi polici-
jas transportam. Tas bija laiks, kad 
sākām nodarboties ar importa auto 
pārbūvi. Pakāpeniski uzlabojoties 
ekonomiskajai situācijai valstī, pār-
profilējāmies uz «Mercedes Benz» 
un «Volkswagen» auto modeļiem. 
Lai gan sākotnēji strādājām vie-
tējam tirgum, pateicoties starp-
tautiskajām autosalonu izstādēm 
Beļģijā, soli pa solim mums izdevās 
piesaistīt arī ārzemju sadarbības 
partnerus. Šobrīd gadā pārbūvē-
jam ap 200 mikroautobusu. Ap-
tuveni 80 procentus produkcijas 
eksportējam, strādājot ar klientiem 
Holandē, Vācijā, Austrijā, Igaunijā, 
Lietuvā, Skandināvijas valstīs. 
Savukārt apmēram 20 procentus 
ražojam vietējā tirgus vajadzībām. 
Visbiežāk tie ir mikroautobusi ar 

KĀRLIS ĪLE, 
tēlnieks: 

«Jelgavai manā dzīvē ir īpaša 
nozīme, un ne velti, pagājušajā 
gadā svinot savas kāzas, kā vienu 
no pieturas punktiem, kas obligāti 
jāapmeklē, iekļāvu Jelgavu. Gan-
darījums ir, jo savus nospiedumus 
Jelgavas pilsētvidē esmu atstājis 
– skulptūra «Sirdsputns» Lielupes 
promenādē, piemiņas zīme Norai 
Bumbierei «… sadedz savu balsi 
meklējot…» skvērā aiz kultūras 
nama, skulptūra strūklaka «Jelgavas 
students» pie Mītavas tilta, vides 
objekts «Laika rats 100», skulptūra 
«Lietus ļautiņi»… Kur nu vēl ledus, 
smilšu, koka un metāla skulptūras, 
kas tapušas Jelgavā! Taču ne tikai es 
Jelgavai esmu devis, bet arī man tā 
ir ļoti daudz devusi, sniegusi iespēju 
man kā māksliniekam pašaplieci-

zemo grīdu, autobusi tūristu un 
skolēnu pārvadājumiem, kā arī 
specializētais transports. Manu-
prāt, līdztekus kolektīvam veik-
smīgas uzņēmējdarbības pamatā 
ir prasme attīstīties un reaģēt uz 
tirgus vajadzībām. Tā, piemēram, 
savulaik ar Holandes uzņēmumu 
izstrādājām specializētos pasažieru 
krēslus, kas piemēroti cilvēkiem ar 
īpašām vajadzībām. Šīs sadarbī-
bas rezultātā 10 gadu laikā esam 
saražojuši jau 19 000 šo krēslu 
vienību. Tāpat tirgū esam līderpo-
zīcijās, piedāvājot mikroautobusu 
līdz 22 vietām pārbūvi ar zemo 
grīdu, kas ir svarīgi, nodrošinot 
transporta pieejamību cilvēkiem 
ar īpašām vajadzībām. Līdzīgi 
šobrīd reaģējām uz tendenci par 
zaļajiem risinājumiem, piedāvājot 
elektroautobusu pārbūvi izmanto-
šanai pilsētas pasažieru pārvadāju-
mos. Divreiz uzņēmuma vēsturē 
realizējām projektus, piesaistot 

varēja mans darbs. Vēl dažus gadus 
sevi apliecināju kā labākais, un tad 
iestādes «Kultūra» vadītājs Mintauts 
Buškevics mani uzaicināja pārstāvēt 
Jelgavu sadraudzības pilsētas Maga-
danas rīkotajā ledus skulptūru festi-
vālā. Tas bija ļoti grūts un sarežģīts 
festivāls, un es teicu Mintautam: 
«Vai tu redzi, cik labi Jelgavā festi-
vāls ir noorganizēts un cik slikti var 
būt?!» Šīs kopā pārvarētās grūtības 
ļāva mums apjaust, ka varam viens 
otram uzticēties. Lai gan mākslinie-
ciski sevi esmu apliecinājis dažādās 
pilsētās, ar Jelgavu man ir ilgākā 
un ciešākā sadarbība, jo šī ir pilsēta 
ar stabilām un ilgstošām festivālu 
tradīcijām visdažādākajās formās – 
ledus, sniegs, smiltis, koks, metāls… 
Līdz ar to šeit ir iespēja darboties 
ilgstoši. Un foršākais, ka Jelgava to 
visu var pacelt un spēj noorganizēt 
festivālus izcilā līmenī. 

Mani pašu visvairāk saista ledus 
festivāls, jo ledum ir mirkļa burvība. 
Nekad nevar paredzēt laikapstāk-

Eiropas fondu finansējumu. Tie 
ir tikai daži piemēri tam, kā pie-
lāgojamies tirgus pieprasījumam. 
Vienlaikus jāatzīst, ka Jelgavā ir 
patiešām labvēlīga vide uzņēmēj-
darbības attīstībai. Ja mums ir 
vajadzīgs atbalsts, mēs to vienmēr 
saņemam. Turklāt ir patīkami, 
ka pilsētā novērtē mūsu darbu. 
Uzņēmums «Universāls LTD» ir 
apbalvots gan kā apzinīgs nodokļu 
maksātājs, gan kā atbildīgs darba 

ļus, un, jo īsāku laiku skulptūra 
nostāvēs, jo lielāki brīnumi būs. Bet 
no paliekošajām vērtībām mīļākā 
ir skulptūra strūklaka «Jelgavas 
students», kurā ievīts manis paša 
dzīvesstāsts. Proti, tobrīd studēju 
Latvijas Mākslas akadēmijā maģis-
trantūrā, un «Jelgavas students» 
bija mans diplomdarbs. Pats biju 
students un veidoju studentu, tāpēc 
viss tā īpaši saslēdzās. 

Jelgava nav laikmetīgās mākslas 
meka, bet gan klasiskākas mākslas 
piekritēja ar vēlmi būt tuvāk tautai. 
Arī es neesmu superlaikmetīgs 
mākslinieks, tāpēc, šķiet, mums 
ļoti labi sader kopā. Mākslinieki ir 
traki, viņiem vajag izpausties, tāpēc 
vienmēr esmu gatavs jauniem izaici-
nājumiem Jelgavā. Bet, lai kaut ko 
darītu, nepieciešama uzticēšanās, 
jo mākslinieks rada kaut ko jaunu, 
nebijušu, līdz ar to gala rezultāts nav 
zināms, ir tikai vīzija, mākslinieka 
sajūtas. Jelgava man uzticas, un tas 
ir mūsu sadarbības stūrakmens.»

devējs. Tāpat gadu gaitā Jelgavā 
ienāk jauni ražošanas uzņēmumi. 
Šobrīd jau tepat, pilsētā, varam 
atrast cinkotājus, pasūtīt metālu, 
krāsošanas darbus, un tas ir vēr-
tīgs resurss. Lai gan globālā krīze 
nāk ar daudziem izaicinājumiem, 
esam apņēmības pilni noturēt lati-
ņu un kāpināt ražošanas apjomus. 
Nav lielāka gandarījuma par to, ka 
dažādās Latvijas pilsētās var redzēt 
mūsu ražojumu!»

nāties. Sadarbībai ir nepieciešama 
abpusēja enerģijas apmaiņa, un es 
to saņemu no Jelgavas.  

Mūsu draudzība  aizsākās 
2005. gadā – līdz ar pirmo ledus 
skulptūru festivālu Jelgavā, kurā uz-

RITA SMOLOVA, 
Jelgavas pilsētas slimnīcas 
Covid-19 nodaļas vadītāja: 

«Biju pārsteigta, uzzinot, ka man 
piešķirts pilsētas augstākais apbal-
vojums. Tas ir liels pagodinājums. 
Jau deviņus gadus esmu ārste. 
Iepriekš strādāju Neatliekamās 
medicīniskās palīdzības dienestā, 
bet nu jau septiņus gadus mana 
darbavieta ir Jelgavas pilsētas 
slimnīca, un pagājušajā rudenī 
uzņēmos vadīt Covid19 nodaļu. Jā-
atzīst, toreizējā slimnīcas vadītāja 
daktera Andra Ķipura piedāvājums 
un lūgums vadīt Covid19 nodaļu 
man nāca negaidīti, bet skaidri zi-
nāju, ka atteikties nedrīkstu, un to 
nedarītu arī šodien. Toreiz domāju: 
esmu jauna, man patīk mans darbs, 
rūp cilvēku veselība. Protams, 

nezināmā bija daudz vairāk nekā 
zināmā, sapratu, ka viegli nebūs, 
taču biju pārliecināta, ka mūsu 
komanda ar šo lielo pārbaudījumu 
tiks galā. Pārprofilēt Bērnu nodaļu 
par nodaļu Covid19 pacientiem 
nebija viegli. Pirmos mēnešus slim-
nīcā teju dzīvoju, kopā ar Bērnu 
nodaļas māsām mācījāmies daudz 
jauna, rūpējoties par Covid19 
skartajiem pacientiem. Mēs visi 
mācījāmies sadzīvot ar jauno vīru-
su, jaunajiem apstākļiem. Tobrīd 
arī slimnīcas personāls slimoja, 
daļai tika noteikts kontaktpersonas 
statuss, līdz ar to pārējiem noslodze 
bija krietni lielāka… Ziemassvētki 
un Jaungads man pagāja darbā, 
jo tieši tobrīd saslimstība bija ļoti 
augsta, slimnīcā noslodze – milzīga, 
tika izveidotas jaunas gultasvietas 
Terapijas un Ķirurģijas nodaļā. 
Diemžēl mūsu cerības, ka Covid19 
atkāpsies, nepiepildījās, un šobrīd 
situācija ir ļoti līdzīga. Jelgavas 

slimnīcas Covid19 nodaļā ir izvei-
dotas 70 gultasvietas, un to piepil-
dījums nepārtraukti mainās. Tikko 
šķiet, ka viss mazliet norimies, 
tā jau atkal tiek ievesti jauni un 
jauni pacienti. Turklāt šogad, kad 
izplatījies jaunais vīrusa paveids, 
saslimšanas ir smagākas, līdz ar to 
slimnīcā nonāk pacienti ar daudz 
sarežģītāku slimības gaitu. Taču 
mums, medicīnas personālam, ir 
jābūt smaidīgam, atvērtam, katru 
dienu morāli jāatbalsta pacienti, 
jāuzmundrina. Liels pārdzīvojums 
un izaicinājums ir tad, kad nodaļā 
ieved gados jaunus cilvēkus, kuri 
slimo smagā formā ar dažādām 
blaknēm, un tu kopā ar viņiem 
cīnies par dzīvību. Kad slimība 
tomēr tik ātri un viegli neatkāpjas, 
pacients nereti kļūst nomākts, 
viņam zūd ticība, bet ārstam ir 
jāpārliecina cīnīties. Tas emocio-
nāli ir ļoti grūti. Bet fiziski grūti ir 
katru dienu vilkt speciālo aizsarg-

tērpu un visu dienu tajā strādāt, 
bet mums tas jādara, jo Covid19 
paviršību nepiedod.

Man patīk darbs komandā. Co-
vid19 nodaļā strādā pieci ārsti, me-
dicīnas māsas, sanitāri, ar kuriem 
ikdienā plecu pie pleca veicam sa-
biedrības veselībai nozīmīgu darbu. 
Jelgavas pilsētas slimnīcā ir lieliska 

komanda, kurā cits citu atbalstām 
jebkurā situācijā. Zinu, ka varu 
paļauties uz kolēģiem, vienmēr sa-
ņemšu padomu, uzmundrinājumu. 
Liels paldies arī manam draugam 
un ģimenei, kas man ļoti palīdz 
un dažkārt, lai sapurinātu, pasaka 
arī kādu stingrāku vārdu. Veselību 
visiem!» 
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MAIJA UKSTIŅA, 
vieglatlētikas trenere: 

«Esmu pārliecināta, ka pilsētā ir simtiem cilvēku, kuri ļoti paš-
aizliedzīgi un atbildīgi dara viņiem uzticēto, tikai viņu darbs nav 
tik publiski redzams, tāpēc viņi netiek izcelti. Lielāko daļu savas 
dzīves esmu pavadījusi Jelgavā, strādājot tikai vienā jomā – jau-
niešu sports. Pieļauju, ka mans būtiskākais devums sabiedrībai 
ir tas, ka lielai daļai jauniešu esmu spējusi iemācīt kustību prieku, 
strādājot gan Jelgavas Bērnu un jaunatnes sporta skolā, gan ar 
paraolimpiešiem «Cerībā». Nenoliegšu, katra medaļa, kuru izcī-
nījuši mani sportisti, sniedz gandarījumu, taču pats svarīgākais 
ir tas, ka viņi sporto. Es patiesi ticu, ka mani audzēkņi arī būs tie 
cilvēki, kuri saviem bērniem un mazbērniem mācīs kustību prie-
ku, un mūsu sabiedrība kļūs veselīgāka. Esmu ārkārtīgi priecīga, 
ka mans darbs joprojām kādam ir vajadzīgs, ka ir sportisti, kuri 
grib ar mani sadarboties, grib, lai sniedzu padomu. 

Lai gan pēc pirmās profesijas esmu agronome, vieglatlētika ir 
mana sirdslieta jau no mazām klasēm, un būtiska loma tajā bijusi 
maniem sporta skolotājiem, kolēģiem. Man līdzās ir bijuši izcili 
cilvēki. Kā šodien atceros dienu, kad invalīdu sporta un rehabi-
litācijas kluba «Cerība» vadītāja Ruta Kļaviņa, kas 1996. gadā 
valstī spēcīgi attīstīja invalīdu sportu, man jautāja: «Ko tu dari, 
Maija? Vai negribi nākt palīgā?» Atbildēju, ka sporta dēļ esmu 
gatava, un tā palēnām «Cerībā» mums izveidojās paravieglatlētu 
grupa – Ingrīda Priede, Aivars Sidorovs, Maija Emulova, Edgars 
Bergs, nu jau mūžībā aizgājusī Ivita Strode. Kopā ar viņiem 
izbraukājām teju visu Eiropu, lai tikai pieradinātu viņus pie 
sporta, pie grūtībām, ko tas sagādā, reizē parādot, cik uzvara ir 
skaista, taču bezgala grūti iegūstama. Manuprāt, sports ieaudzi-

Maija Kravinska, 
Jelgavas Latviešu biedrības valdes locekle:

«Jelgavu varu saukt par savām mājām, taču tā tas nav bijis 
vienmēr. Esmu dzimusi un mācījusies Rīgā, ilgus gadus kā vēstur-
niece pasniedzu Rīgas Tehniskajā koledžā. Mana sirdslieta bija arī 
sabiedriskais darbs Latvijas Dabas un pieminekļu aizsardzības 
biedrībā, kura savā uzraudzībā kultūras mantojuma saglabāša-
nā iekļāva arī Jelgavas objektus. Tolaik ar biedrību epizodiski 
viesojos pilsētā, taču vēl nenojautu, ka dzīvesbiedra amats mūs 
vedīs uz Jelgavu kā pastāvīgu dzīvesvietu. Kad pārvācāmies, 
tiku ievēlēta Jelgavas Latviešu biedrības valdē, un man radās 
pārliecība: lai gan tā nav mana dzimtā pilsēta, man ir jādod sava 
artava Jelgavai. Kā reiz novēlējis pirmais Valsts prezidents Jānis 
Čakste,– mums ir jāsaglabā nacionālā identitāte un nacionālā 
kultūra, kuras viens no paveidiem ir vēsturiskā apbūve. Šis 
novēlējums patiesi bija kļuvis par manu sirdsdegsmi. Dzīvojot 
Jelgavā, redzēju, ka šī joma nav pietiekami izkopta. Īpaši tas 
bija attiecināms uz Vecpilsētas ielas kvartālu. Lai cīnītos par tā 
pastāvēšanu, pēc manas iniciatīvas kopš 2013. gada Latviešu 
biedrība ar pašvaldības atbalstu organizēja vecpilsētas kvartāla 
svētkus, katru gadu aicinot iepazīt šīs vietas vēsturi un saskatīt 
tās attīstības perspektīvas. Pēc vairākiem gadiem saliedēta kop-
darba – ar pašvaldības atbalstu, valsts organizāciju, profesionālu 
arhitektu un nacionālo kultūras biedrību līdzdalību – tas izdevās. 
Vēsturiskais mantojums tika atgūts, atdzimstot cēlu celtņu vei-
dolā. Tiesa, gadu gaitā Jelgavā paveikti arī citi nozīmīgi darbi, 
piemēram, sakopts «Kalna Būriņu» etnogrāfiskais piemineklis, 
notikuši zīmīgi pasākumi nacionālās identitātes saglabāšanā, 

Māra Pudāne, 
Jelgavas pilsētas slimnīcas Uzņemšanas un neatliekamās 

palīdzības nodaļas virsmāsa:

«Augstākā apbalvojuma saņemšana man ir liels pārsteigums, 
uz kuru, godīgi sakot, reaģēju ar prieka asarām. Šajā grūtajā 
laikā atgādinājums par to, ka tevi un tavu darbu novērtē, ir ļoti 
patīkams. Strādāju Jelgavas pilsētas slimnīcas Uzņemšanas 
nodaļā kopš 1986. gada – sākotnēji kā medmāsa, bet pēc 15 
darba gadiem jau kā virsmāsa. Gadu gaitā nodaļas ikdiena ir ļoti 
mainījusies. Agrāk māsas strādāja par trijiem, jo nodaļā nebija 
nedz sanitāru, nedz apkopēju. Šobrīd esam izauguši līdz tam, ka 
nodaļā ir māsu palīgi, asistenti un sanitāri. Darba apjoms gan 
nav palicis mazāks, drīzāk otrādi. Tas, iespējams, saistīts ar to, 
ka pilsētas slimnīca šobrīd uzņem ne tikai jelgavniekus, bet arī 
pacientus no kaimiņu pilsētām un novadiem – Bauskas, Tuku-
ma, Dobeles. Kopumā diennaktī Uzņemšanas un neatliekamās 
palīdzības nodaļā uzņemam ap 100 pacientu, kuru vidū ir gan 
bērni, gan pieaugušie. Turklāt līdztekus traumām un dažādu 

izveidota grāmatu sērija «Latvijas arhitektūras un mākslas pie-
minekļi». Esmu gandarīta par paveikto, taču jāatzīst, ka darbojos, 
negaidot uzslavas. Mans dzimtas mantojums ir būt cīnītājai par 
nacionālo pastāvēšanu. Tas ir mans gaiss. Un man ir liels prieks, 
ka Jelgavā esmu sastapusi domubiedrus – cilvēkus, kuri iestājas 
par nacionālo kultūru un ir gatavi strādāt idejas labā. Mūsu 
internacionālajā saimē ikvienam novēlu novērtēt un saglabāt 
savu latvisko pašapziņu.»

«Svarīgi, lai audzēkņi izaug par krietniem cilvēkiem un ar labu sirdi»

«Mans dzimtas mantojums ir būt cīnītājai par nacionālo pastāvēšanu»

«Mēs turpinām cīnīties par dzīvību»

GODA RAKSTS
par sporta, veselīga un aktīva dzīvesveida 

un Jelgavas vārda popularizēšanu

GODA RAKSTS
par aktīvu sabiedrisko darbību un 
ieguldījumu kultūras mantojuma 

aizsardzības popularizēšanā

na cilvēkos mērķtiecību un rakstura stingrību. Man personīgi 
svarīgi bijis, lai mani audzēkņi izaug par krietniem un kārtīgiem 
cilvēkiem, ar labu sirdi un līdzjūtīgi. Lai sasniegtu to, ko šobrīd 
ir sasniedzis mans audzēknis paraolimpietis, vairākkārtējs 
paraolimpisko spēļu dalībnieks un medaļnieks Edgars Bergs, ir 
jāapēd daudzi pudi sāls, un to var izdarīt tikai cilvēks, kuram ir 
stingrs raksturs un liela mīlestība pret to, ko dara. Visa pamatā 
ir nežēlīgi smags darbs caur sāpēm, asarām, neveiksmēm. Taču 
tikai tā var sasniegt virsotnes.»

Lilita Dinka, 
Jelgavas poliklīnikas pneimonoloģe:

«Jelgava ir manas mājas – te dzīvo mana ģimene, 
šeit visu mūžu esmu strādājusi. 26 darba gadi aizvadīti 
Jelgavas Tuberkulozes slimnīcā, bet šobrīd jau 13 ga-
dus pieņemu pacientus ar dažādām plaušu pataloģijām 
Jelgavas poliklīnikā. Kopš bērnības ne mirkli neesmu 
šaubījusies par to, kas vēlos būt, un jāatzīst, ka šajā 
profesijā patiešām jūtos savā vietā. Palīdzēt cilvēkiem ir 
mans sirdsdarbs, un katru reizi, kad no mana kabineta 
pacients iziet ar paldies, smaidu un mierīgu sirdi, jūtu 
lielu gandarījumu. Manuprāt, līdztekus profesionālajām 
kompetencēm ārstam ir jāprot atrast pieeju katram 
pacientam. Nešķirot cilvēkus pēc sociālā statusa, nebūt 
augstprātīgam, nesteidzināt, bet cilvēcīgi aprunāties, lai 
procesā rastos uzticība. Protams, cilvēku attieksme ne 
vienmēr ir pozitīva, īpaši pēdējos gados arvien biežāk 
saskaros ar necieņu un pat agresiju, tomēr saglabāju 
mieru, jo saprotu: pakalpojuma ierobežotas pieejamības 
apstākļos, kad cilvēki nevar laicīgi saņemt palīdzību, arī 
viņiem nākas grūti. Šobrīd esmu vienīgā pneimonoloģe 
pilsētā, un speciālistu trūkuma dēļ man pievienoti arī 
Bauskas pacienti. Ikdienā man tas nozīmē lielu slodzi, 
bet pacientiem – apmēram mēnesi ilgu gaidīšanas laiku 
līdz pieņemšanai, taču cenšos palīdzēt, cik vien manos 
spēkos. Kopā ar mani diendienā ir lieliskas kolēģes. 
Ar vienu no manām māsiņām kopā strādājam jau 30 
gadus, ar otru – vairāk nekā 10, un tā patiesi ir mana 
atbalsta komanda. Turklāt apzinos, ka uzkrātā piere-
dze man ļauj kvalitatīvi veikt savu darbu. Pateicoties 
ilgiem darba gadiem Tuberkulozes slimnīcā, labi pār-
zinu rentgenoloģiju, kas ir ļoti būtiski ambulatorajā 
pieņemšanā, kur nav iespējas uz sitiena konsultēties ar 
jomas speciālistiem. Atminos, ka pie manis reiz atnāca 
pacients ar nelielu veidojumu. Pēc kolēģu slēdziena, tas 
nebija nekas nopietns, taču mana pieredze, skatot rent-
genogrammu, pamudināja pārbaudīt vēlreiz. Patiesībā 
tas bija plaušu vēzis sākuma stadijā, kuru mēs spējām 
laicīgi atklāt. Vienmēr esmu ieinteresēta izmeklēt, pār-
liecināties, izprast, un, šķiet, tieši tādēļ mani novērtē 
pacienti. Paldies viņiem par uzticēšanos.»

«Palīdzēt cilvēkiem ir mans 
sirdsdarbs»

GODA RAKSTS
par ieguldījumu veselības aprūpē Jelgavā

hronisku saslimšanu pacientiem, kuru plūsma arī līdz šim nebija 
maza, šobrīd izaicinājums ir Covid19 gadījumu pieaugums. Un 
nākas atzīt, ka šis vīruss nav salīdzināms ne ar vienu iepriekš 
piedzīvoto epidēmiju. No mediķiem tas prasa gan fizisku, gan arī 
psiholoģisku noturību. Esam pielāgojušies strādāt specializētajos 
tērpos, neplānot savu ikdienu, jo nevar zināt, kad kāds no kolē-
ģiem saslims un būs jānāk aizvietot. Taču pierast pie tā, ka īsā 
laika posmā izdziest tik daudzu cilvēku dzīvība, nav iespējams... Ir 
prātam neaptverami, kad tikko nodaļā vēl esi runājis ar pacientu, 
bet jau pēc stundas no stacionāra pienāk sēru vēsts. Šis absolūti 
neparedzamais vīruss nešķiro – tas mums atņem gan jaunus, 
gan vecus –, un katru reizi man sāp sirds. Zinu, ka cilvēki jau ir 
noguruši baidīties un daļa mēdz būt skeptiski, domājot, ka nav jau 
tik traki. Iespējams, tas ir veids, kā noslēgties no tā visa. Tomēr tas 
diemžēl nemaina situācijas būtību – slimnīcā šobrīd ir trīs pilnas 
Covid19 nodaļas, un kopā ar kolēģiem mums jāturpina cīnīties 
par dzīvību. Jā, viegli nav, taču esmu sapratusi, ka es neko citu 
dzīvē nemāku un arī negribu darīt. Liels paldies tiem, kas manu 
darbu redz un novērtē.»

GODA RAKSTS
par ieguldījumu veselības aprūpē 

Jelgavā

Sagatavoja Ritma Gaidamoviča, foto Ivars Veiliņš
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Sāk kursēt elektroautobusi

pilnībā automatizēta audiovizuālā 
pieturvietu nosaukšanas sistēma, 
tāpat autobusi aprīkoti ar pasažieru 
skaitīšanas iekārtām, kas JAP ļaus 
detalizēti analizēt pasažieru plūs-
mu. «Ja reģionālajos pārvadājumos 
pasažieru plūsmu ir viegli analizēt 
pēc nopirkto biļešu skaita, jo katrs 
pasažieris pērk biļeti līdz konkrētai 
pieturvietai, tad pilsētas pārva-
dājumos biļete ir viena, bet katra 
pasažiera braukšanas maršruts var 
būtiski atšķirties. Tagad mums būs 
iespēja precīzi noteikt, kuros marš-
ruta posmos un kādos laika periodos 
pasažieru ir vairāk, kuros mazāk,» 
stāsta G.Burks.     

Jāatgādina, ka Jelgavas dome, 
īstenojot Kohēzijas fonda finansēto 
projektu «Videi draudzīgas sabied-
riskā transporta infrastruktūras 
attīstība Jelgavā», iepirkuma rezul-
tātā no uzņēmuma «Solaris Bus & 

Coach Sp.z. o.o» iegādājās četrus 
elektroautobusus un divas uzlādes 
stacijas, kurās vienlaikus var uzlādēt 
visus četrus autobusus.

Pirmais elektroautobuss piegādāts 
jūlijā, kad JAP sākās tā testēšana, 
aprīkošana ar papild iekārtām un 
šoferu apmācīšana. Augustā saņemti 
arī pārējie trīs elektroautobusi.

Tāpat JAP teritorijā vasarā uzstā-
dītas divas uzlādes stacijas. Ņemot 
vērā straujo elektroenerģijas cenu 
kāpumu, JAP paredz izmantot 
elektroenerģiju par biržas cenu un 
autobusus uzlādēt nakts stundās, 
kad elektrības cena ir pat vairāk nekā 
20 reižu mazāka.

Projekta kopējais finansējums 
ir 2 335 905 eiro. Kohēzijas fonda 
finansējums ir 1 445 000 eiro, valsts 
budžeta dotācija – 63 750 eiro, bet 
Jelgavas pašvaldības finansējums – 
827 155 eiro.

Foto: Ivars Veiliņš

«Jelgavas Vēstnesis»   
Metiens: 28 000 eks.    Iznāk reizi mēnesī

Izdevējs: Jelgavas valstspilsētas pašvaldība
Adrese: Lielā iela 11, 111. kabinets, Jelgava, LV-3001
Tālrunis: 63048800
E-pasts: vestnesis@dome.jelgava.lv

Galvenā redaktore: 
Kristīne Langenfelde, tālrunis 63048801, 
e-pasts: 
kristine.langenfelde@dome.jelgava.lv

Druku nodrošina:  
SIA «Poligrāfijas grupa «Mūkusala»»

© Pārpublicēšanas gadījumā atsauce uz «Jelgavas Vēstnesi» obligāta.  Par sludinājumu un paziņojumu saturu atbild to iesniedzējs.

  Jelgavas domes deputāti oktobra sēdē 
lēma piešķirt piemaksu Pašvaldības policijas 
darbiniekiem par darbu paaugstināta riska 
un slodzes apstākļos ārkārtējās situācijas laikā. 
Piemaksas apjoms paredzēts 75 procentu apmērā 
no stundas algas likmes. Algas palielinājums 
būs policijas darbiniekiem, kuri, pildot dienesta 

pienākumus, ir pakļauti reālam dzīvības vai veselības apdraudējumam. Par 
piemaksas piešķiršanu konkrētam darbiniekam lemj Pašvaldības policijas 
priekšnieks, ievērojot vairākus piemaksas noteikšanas kritērijus. Tas ir darbs klātienē, 
kas ir kritiski svarīgs sabiedrībai, kā arī Pašvaldības policijas darbības nepārtrauktības 
nodrošināšana. Tāpat piemaksa paredzēta par pienākumiem, kuru veikšanas 
laikā darbinieks ir tiešā saskarē ar klientiem, nonāk fiziskā kontaktā vai ilgstoši 
atrodas tuvāk par diviem metriem no klienta, piedalās pasākumos, kas saistīti ar 
sabiedriskās kārtības nodrošināšanu un ārkārtējā situācijā noteikto ierobežojumu 
kontroli. Papildus tiks atalgots darbs augsta riska objektos jeb darbs, kas saistīts 
ar Covid-19 inficēto personu un Slimību profilakses un kontroles centra noteikto 
kontaktpersonu dzīvesvietas apsekošanu.

  Jelgavas pašvaldība izsludinājusi konkursu 
uz pašvaldības iestādes «Jelgavas Sociālo lietu 
pārvalde» vadītāja amata vietu. Konkursam 
var pieteikties vēl šodien, 17. novembrī, 
pieteikumu iesniedzot Jelgavas pašvaldības 
Klientu apkalpošanas centrā Lielajā ielā 11, 
Jelgavā, 131. kabinetā, slēgtā aploksnē ar norādi 

«Jelgavas valstspilsētas pašvaldības iestādes «Jelgavas Sociālo lietu pārvalde» 
vadītāja amata konkursam», vai nosūtot uz e-pasta adresi indra.luse@dome.
jelgava.lv. Tālrunis uzziņām – 63048909, 63005498. Ar konkursa nolikumu 
var iepazīties mājaslapā www.jelgava.lv, sadaļā «Pašvaldība», «Vakances». 
Konkurss izsludināts, jo līdzšinējā Jelgavas Sociālo lietu pārvaldes vadītāja Rita 
Stūrāne informējusi pašvaldību par darba attiecību turpināšanu līdz šā gada 
30. decembrim. R.Stūrāne sociālo jomu pilsētā vada kopš 1995. gada, darbu 
sākot kā Sociālās aprūpes dienesta vadītāja, pēc tam vadot Veselības un sociālo 
lietu departamentu un nu jau 21 gadu pašvaldības iestādi «Jelgavas Sociālo lietu 
pārvalde». Šobrīd Sociālo lietu pārvaldē ir 121 darbinieks, tā apvieno septiņas 
struktūrvienības, tostarp trīs dienas aprūpes centrus, un piecas nodaļas. 

Pašvaldības policistiem par darbu paaugstināta 
riska apstākļos piešķir piemaksu

Izsludināts konkurss uz Jelgavas Sociālo lietu 
pārvaldes vadītāja amata vietu

Apbedīt pilsētas kapsētās var katru dienu

UZMANĪBU – KONKURSS!

Katrs desmitais pareizās atbildes autors saņems Jelgavas valstspilsētas pašvaldības sarūpētu balvu.

Paldies 104 aktīvajiem jelgavniekiem, kas piedalījās «Jelgavas Vēstneša» konkursā, 
kur bija jāatrod un jāsaskaita,

cik Jelgavas valstspilsētas karogu publicēti 20. oktobra numurā.

PAREIZĀ ATBILDE – šoreiz bija publicēts 21 Jelgavas valstspilsētas karogs. Pareizi atbildēja 95 dalībnieki.

BALVU SAŅEM katrs desmitais pareizās atbildes autors – Alise Žuža, Mārīte Mozaļevska, Ārija Mežance, 
Viktors Veselovs, Anna Geršova, Evelīna Saulīte, Maruta Cēsniece, Aira Bērziņa, Andrejs Andrejevs.

Jelgavas pašvaldība sazināsies ar katru konkursa uzvarētāju, 
lai informētu par iespēju saņemt balvu.

ATRODI SASKAITI ATBILDI

Cik Jelgavas valstspilsētas 
logo publicēti?

Šī izdevuma lappusēs gan slēptā, gan atklātā veidā vairākkārt publicēts 
JELGAVAS VALSTSPILSĒTAS LOGO.

22. novembrī 
no pulksten 8 līdz 12 zvani pa 

tālruni 63005574 
vai 63005567.

Ar savu telefona zvanu konkursa dalībnieki piekrīt 
sava vārda, uzvārda un telefona numura saglabāšanai saziņas vajadzībām.

  Pašvaldības iestāde «Pilsētsaimniecība» informē, ka apbedīt Jelgavas 
pašvaldības kapsētās valstī izsludinātās ārkārtējās situācijas laikā var katru 
dienu, arī svētdienās, pirmdienās un svētku dienās. Apbedīšanas pakalpojumi 
tiek sniegti, tikai iepriekš piesakoties pa tālruni 29238810 vai 63023845. 
Klātienē jāuzrāda sadarbspējīgs Covid-19 sertifikāts un personu apliecinošs 
dokuments. Izvērtējot pakalpojuma nozīmību, pakalpojuma pieprasītājam, 
kas nevar uzrādīt sadarbspējīgu Covid-19 sertifikātu, ir jābūt identificējamam. 
Iestādē obligāti jālieto sejas un deguna aizsargmaska. Pieņemšanas laiks 
saistībā ar apbedīšanas pakalpojumiem – pirmdienās, otrdienās, trešdienās 
un ceturtdienās no pulksten 15 līdz 17 un piektdienās no pulksten 12.30 
līdz 14. Jautājumu gadījumā zvanīt pa tālruni 29238810, 63023845.

 Ritma Gaidamoviča

Līdz 15. decembrim daudzbērnu ģimenes Jelgavas Sociālo lietu 
pārvaldē var pieteikties pašvaldības pabalstam ēdināšanas 
pakalpojuma apmaksai vispārējās izglītības iestādē, pabalstam 
profesionālās ievirzes izglītības programmas dalības maksas 
segšanai nākamajam mācību pusgadam un pabalstam pirmsskolas 
izglītības iestādes ēdināšanas pakalpojuma apmaksai 2022. gadā.

ra Kalpaka iela 9, Jelgava, LV3001; 
iesniegt, izmantojot portāla Latvija.
lv epakalpojumu «Iesniegums ies-
tādei»; parakstītu ar drošu elektro-
nisko parakstu, nosūtīt uz epasta 
adresi soc@soc.jelgava.lv. Iesnie-
guma veidlapas pieejamas Sociālo 
lietu pārvaldes Pulkveža Oskara 
Kalpaka ielā 9 vestibilā uz galda un 
elektroniski mājaslapā www.jelgava.
lv, sadaļā «Institūcijas», «Sociālo lietu 
pārvalde», «Dokumenti». 

Ja rodas jautājumi, lūgums sazinā-
ties pa tālruni 63048914, 63007224.

Daudzbērnu ģimenes līdz 15. decembrim 
var pieteikties pašvaldības pabalstiem

Sociālo lietu pārvaldē skaidro: 
lai saņemtu pašvaldības pabalstus 
bez ienākumu izvērtēšanas, bērna 
likumiskajam pārstāvim jāiesniedz 
iesniegums. Oriģināli parakstītu 

iesniegumu var ievietot Sociālo lietu 
pārvaldes Pulkveža Oskara Kalpaka 
ielā 9 pastkastītē iestādes vestibilā vai 
nosūtīt pa pastu uz adresi Jelgavas 
Sociālo lietu pārvalde, Pulkveža Oska-

 Kristīne Langenfelde

Paplašinot un pilnveidojot 
Jelgavas pašvaldības ad-
ministrācijas Sabiedrības 
integrācijas pārvaldes funk-
cijas, izskatīšanai novem-
bra Jelgavas domes sēdē 
izstrādāts lēmumprojekts 
un nolikums par jaunas paš-
valdības iestādes veidošanu. 
Tāpat paredzēts trīs pilsētas 
nevalstisko organizāciju 
(NVO) darbību pārcelt uz 
pašvaldībai piederošo ēku 
Skolotāju ielā 8. 

Jaunizveidojamās iestādes mērķis 
būs paplašināt darbību integrācijas 

jomā, vēl aktīvāk veicināt dažādu 
iedzīvotāju grupu iekļaušanos sabied-
rībā un savstarpējo sadarbību starp 
dažādām pilsētas nevalstiskajām 
organizācijām. Viens no iestādes 
uzdevumiem būs veicināt sabiedrības 
aktivitāti un sekmēt pilsoniskās sa-
biedrības līdzdalību norisēs Jelgavā.  

Lai īstenotu un paplašinātu sa-
biedrības integrācijas programmas 
pasākumus un NVO savstarpējo 
sadarbību, viena no iecerēm ir pārcelt 
trīs biedrību darbību no ēkas Pasta 
ielā 44 uz ēku Skolotāju ielā 8. Tādē-
jādi biedrību vajadzībām pašvaldības 
telpas tiktu nodrošinātas vienuviet. 
Tas veicinās ciešāku sadarbību starp 
dažādām NVO, kopīgu kvalitatīvu 
projektu izstrādi, kā arī ļaus veiksmī-

gāk iesaistīt lielāku mērķauditoriju 
izglītojošos pasākumos.

Šobrīd ēkā Skolotāju ielā 8 darbojas 
41 biedrība, savukārt Pasta ielā 44 
līdz šim darbojās trīs – Latvijas Bēr-
nu fonda Jelgavas nodaļa, Jelgavas 
sieviešu invalīdu biedrība «Zvaigzne» 
un organizācijas «Daugavas vanagi 
Latvijā» Jelgavas nodaļa. Jāatgādi-
na, ka telpas Skolotāju ielā 8 NVO 
tiek piedāvātas bez maksas, līdz ar 
to biedrības, pārceļoties no Pasta ie-
las 44, NVO atbalsta fonda piešķirtos 
līdzekļus, kas līdz šim izmantoti telpu 
uzturēšanai, varētu novirzīt dažāda 
veida aktivitātēm atbilstoši konkur-
sa nolikumā definētajiem mērķiem 
un biedrību statūtos noteiktajām 
prioritātēm.

Izstrādāts lēmumprojekts par jaunas iestādes dibināšanu

 Kristīne Langenfelde

Šonedēļ Jelgavā pilsētas 
maršrutos pasažierus sāk 
pārvadāt četri elektroau-
tobusi.

Galvenais ieguvums no elektroau-
tobusiem ir CO2 izmešu samazinā-
jums pilsētā. Projektā paredzēts, ka 
CO2 emisijas līmenis samazināsies 
par aptuveni 182 tonnām CO2 gadā, 
bet enerģijas patēriņš – par aptuveni 
492 MWh/gadā. 

SIA «Jelgavas autobusu parks» 
(JAP) valdes loceklis Gints Burks 
stāsta, ka elektroautobusos ir vai-
rāki jauni tehnoloģiskie risinājumi. 
Piemēram, autobusi ir aprīkoti ar 
videonovērošanas kamerām – viena 
kamera izvietota autobusa priekšpu-
sē, otra – aizmugurē. Dati no šīm ka-
merām tiks pārraidīti uz Pašvaldības 
operatīvās informācijas centru, kas 
videokamerās fiksētajam ļaus sekot 
līdzi arī Pašvaldības policijai. «Tas ir 
papildu ieguvums visai pilsētas vi-
deonovērošanas sistēmai, jo autobusi 
kursē arī pa ielām, kurās nav stacio-
nāras videonovērošanas,» skaidro  
G.Burks. Tāpat divas videokameras 
izvietotas katra autobusa salonā.

Jaunajos elektroautobusos ir arī 
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Remontēs  lietusūdens  novades  sistēmu 
un asfaltēs brauktuvi Māras ielā 4

Sakārtot pagalma brauktuvi, kas vienlaikus ir caurbrau-
camais ceļš kaimiņu namu iedzīvotājiem, šosezon plānots 
Māras ielā 4. «Pērn piedalījāmies programmā, lai pagalmā 
nolietotā betona plākšņu ieseguma vietā atjaunotu gājēju 
ietvi, bet šogad lēmām par vērienīgāku projektu. Aptuveni 
650 kvadrātmetru plašā brauktuves teritorijā plānojam veikt 
lietusūdens novadīšanas sistēmas remontu, brauktuves asfal-
tēšanu un paplašināšanu stāvvietām, kā arī pandusa izbūvi 
pie ēkas ieejām,» stāsta Māras ielas 4 kontaktpersona Vadims 
Kolomijecs. Mājas vecākais skaidro, ka šobrīd tiek kārtoti 
dokumenti, lai varētu uzsākt būvdarbus. «Atzinīgi vērtējam 
pašvaldības atbalstu, jo tā ir iespēja sakārtot apkārtējo vidi. 
Nākotnē atkarībā no finanšu kapacitātes plānojam nama 
renovāciju un atkritumu konteineru novietnes izbūvi. Tā 
mums ir kopīga vairākiem namiem, turklāt atrodas visiem 
pieejamā vietā brauktuves pusē. Šobrīd konteinerus regulāri 
pamanās izmantot svešinieki,» tā viņš.

Šogad sešu daudzdzīvokļu namu iedzīvotāji izmantojuši ie-
spēju sakārtot savu pagalmu, iesaistoties pašvaldības pagalmu 
labiekārtošanas programmā. «Ar teritorijas labiekārtošanas 
projektiem šogad startēja gan jau zināmi dalībnieki, kuri gadu no 
gada secīgi realizē nepieciešamos labiekārtošanas darbus, gan arī 
jaunpienācēji. Savukārt darbu spektra tendences paliek nemainī-
gas – pagalma iebrauktuvju asfaltēšana, gājēju ietvju izbūve, kā 
arī lietusūdens novades sistēmas remontdarbi vai izbūve,» vērtē 
Jelgavas valstspilsētas pašvaldības iestādes «Pilsētsaimniecība» 

vadītājs Māris Mielavs. Viņš norāda, ka šogad pilnībā apgūts 
daudzdzīvokļu namu pagalmu labiekārtošanas programmā 
pieejamais līdzfinansējums 130 000 eiro, turklāt, lai nodrošinātu 
pašvaldības atbalstu visiem iesniegtajiem projektiem, piesaistīti 
arī papildu līdzekļi vairāk nekā 15 000 eiro apmērā.

Šogad prioritāri pašvaldības līdzfinansējumu varēja saņemt tie 
labiekārtošanas projekti, kas pagalmos paredzēja izbūvēt slēgtus 
atkritumu laukumus. Pašvaldība līdzfinansēja līdz 80 procen-
tiem no atkritumu konteineru novietošanas laukuma izbūves 

izmaksām, nepārsniedzot 20 000 eiro, ja laukuma izbūvei tiek 
izmantots pašvaldības izstrādātais tipveida projekts. Lai gan dau-
dzi iedzīvotāji interesējās par šādu iespēju, «Pilsētsaimniecībā» 
atzīst: procesā nācās saskarties ar dažādiem izaicinājumiem – ne 
vienmēr saņemts mājas pārvaldnieka atbalsts, kā arī bijuši gadī-
jumi, kad māju, kurām ir kopīgs atkritumu laukums, iedzīvotāji 
nespēj vienoties par pieteikuma iesniegšanu. Līdzfinansējumam 
slēgta atkritumu laukuma izveidei programmā saņemts tikai 
viens pieteikums, bet tas neatbilda programmas prasībām.

Ar pašvaldības atbalstu labiekārto pagalmus

Sakārto piebraucamo ceļu Katoļu ielā 19

Atjauno pagalma brauktuves segumu Raiņa ielā 16

Pārbūvē gājēju ietvi Māras ielā 3 

Pārbūvē gājēju ietvi Māras ielā 10

Labiekārtos iebraucamo ceļu 
Vīgriežu ielā 39 un Tērvetes ielā 90 

Ar pašvaldības atbalstu šogad iebraucamo ceļu līdz ko-
pīgai konteineru novietnei plāno sakārtot Vīgriežu ielas 39 
un Tērvetes ielas 90 iedzīvotāji. «2018. gadā ar pašvaldības 
līdzfinansējumu jau noasfaltējām iebrauktuves daļu, taču 
nesakārtots palicis vēl viens posms līdz atkritumu konteine-
riem,» ieceri raksturo Vīgriežu ielas 39 dzīvokļu īpašnieku 
pilnvarotā persona Ivars Zaķis. Viņš stāsta, ka šogad paredzēts 
noasfaltēt atlikušo teju 800 kvadrātmetru plašo iebrauktuves 
daļu. «Otrā projekta izstrāde izrādījās sarežģītāka un laikie-
tilpīgāka, jo līdztekus asfaltēšanas darbiem ar iedzīvotājiem 
bija jāsaskaņo arī lietusūdens novades sistēmas izbūves 
risinājumi. Sākotnējā tāme paredzēja kopējās būvniecības 
izmaksas 80 tūkstošu eiro apmērā, un iedzīvotāji šādai sum-
mai nepiekrita. Piedāvājot risinājumu, kas paredz seguma 
izbūvi ar noteiktu slīpumu virsmas ūdeņu novadīšanai uz 
zāliena, izmaksas samazinātas līdz 40 tūkstošiem eiro, un 
šajā pieteikuma kārtā saņēmām arī iedzīvotāju piekrišanu. 
Mūs gan sagaidīja jauns izaicinājums – izvēlētais būvnieks jau 
bija saņēmis lielāku projektu piedāvājumus un atteica mūsu 
pasūtījumu. Lai darbus tomēr paveiktu, šobrīd vienojamies ar 
citu pakalpojuma sniedzēju,» skaidro I.Zaķis. Viņš neslēpj, ka 
ikvienā posmā izaicinājums ir iedzīvotāju balsošanas process, 
jo atbilde jāsaņem no 93 dzīvokļu īpašniekiem. «Ceram, ka 
šogad mums izdosies sakārtot atlikušo ceļa posmu, lai jau nā-
kamgad varētu ķerties pie remontdarbiem mājā,» tā I.Zaķis.

ŠOGAD REALIZĒTIE PROJEKTI PROJEKTI, KURUS ŠOGAD  
VĒL PLĀNOTS REALIZĒT

«Pašvaldības līdzfinansētajā pagalmu labiekārtošanas 
programmā vairāku gadu garumā esam realizējuši kopumā 
septiņus projektus. Līdz šim izmantojām līdzfinansējumu, lai 
nojauktu pagalma teritorijā veco pagrabu, tā vietā izbūvējot 
automašīnu stāvlaukumu, sakārtojām lietusūdens kanali-
zācijas tīklus un iebraucamo ceļu no Sudrabu Edžus ielas 
puses, kā arī iekšpagalma stāvlaukuma daļu. Savukārt šogad 

labiekārtošanas darbus finišējām ar pagalma iebraucamā ceļa 
sakārtošanu no Katoļu ielas puses. Lai gan projektu realizācijai 
esam izsmēluši mājas uzkrājumu, ir gandarījums, jo visa mūsu 
piemājas teritorija – 4500 kvadrātmetru – ir pilnībā sakopta. 
Ar pašvaldības atbalstu ieguvām sakārtotu vidi, kas patīkama 
gan mājas iedzīvotājiem, gan arī citiem, jo atrodamies pilsētas 
centrā. Vienlaikus ar teritorijas labiekārtošanu paaugstinājām 
sava nekustamā īpašuma vērtību,» vērtē biedrības «Katoļu 
19» valdes priekšsēdētājs Juris Sokolovs. Viņš norāda, ka liels 
atbalsts projektu realizācijā ir pašvaldības iestādes «Pilsētsaim-
niecība» speciālisti, kuri kļuvuši par uzticamiem sadarbības 
partneriem, kā arī izvēlētais būvniecības uzņēmums. «Pēdējos 
gados piedzīvots straujš būvniecības materiālu cenu kāpums, 
un tas viennozīmīgi ir apdraudējums projektiem ar jau ap-
stiprinātām tāmēm. Tomēr visus mūsu projektus realizēja 
viens būvnieks, un, neskatoties uz grūto situāciju, arī šogad 
mums izdevās kopīgi optimizēt izmaksas un paveikt iecerēto,» 
rezumē J.Sokolovs.

Sakārtot 60 metru garu gājēju ietvi, kura izbūvēta pagā-
jušā gadsimta 70. gados un jau ilgstoši ir avārijas stāvoklī, 
– ar šādu mērķi pašvaldības pagalmu labiekārtošanas 
programmā šogad iesaistījās Māras ielas 3 iedzīvotāji. «Ie-
priekš par izveidoto uzkrājumu pamazām labiekārtojām 
pagalmu – izpirkām piemājas zemi, ierīkojām stāvlauku-
mu un atpūtas stūrīti. Savukārt šogad nolēmām pirmo 
reizi pieteikties programmai, lai ar pašvaldības atbalstu 
sakārtotu ietvi. Protams, pieredzes trūkuma dēļ dalība 
pagalmu labiekārtošanas programmā nebija viegls process 
– nācās iedziļināties, veltīt laiku dokumentācijas saga-
tavošanai, speciālistu piesaistei, taču nu mums ir plata 
ietve ar noregulētām akām un apmalēm, kur vienlaikus 
nodrošinātas arī uzbrauktuves un nobrauktuves atbilstoši 
vides pieejamības prasībām,» stāsta dzīvokļu īpašnieku 

biedrības «Lielupes krasts 3» valdes priekšsēdētāja Inese 
Šulmane. Viņa papildina: jo sakoptāka kļūst apkārtējā 
vide, jo atbildīgāk pret to izturas paši iedzīvotāji.

Gājēju ietves pārbūvi šogad īstenoja Māras ielas 10 iedzī-
votāji. «Līdz šim, piesaistot pašvaldības atbalstu, kopīgā pro-
jektā ar kaimiņu mājām ierīkojām bērnu rotaļu laukumu, bet 
šogad bijām apņēmības pilni sakārtot visas avārijas stāvoklī 

esošās pagalma ietves. Jāatzīst gan, ka augsto izmaksu dēļ 
pieņēmām lēmumu darbus veikt pa daļām. Sākām ar aptu-
veni 100 metru gara posma sakārtošanu gar daudzdzīvokļu 
nama kāpņutelpām,» stāsta Māras ielas 10 kontaktpersona 
Žanna Berezovenko. Īstenojot projektu, nācās risināt jau-
tājumu par piemājas kokiem, kas iestādīti pirms daudziem 
gadiem. Tie izpletušies līdz nama fasādei, bet sakņu sistēma 
izlauzusi vecā bruģa plātnes. «Piesaistījām arboristus, lai 
apzinātu iespējamos risinājumus. Pēc speciālistu atzinuma, 
no diviem kokiem nācās šķirties,» tā viņa. Šobrīd būvdarbi 
veiksmīgi pabeigti. Jāpiebilst, ka, novērtējot kaimiņu mājas 
pieredzi, pie ietves gar iebrauktuvi uzstādīti stabiņi. «Daudzi 
autovadītāji bezatbildīgi izturas pret kopīpašumu – mēdz no-
vietot automašīnu, uzbraucot uz ietves. Tas, protams, to bojā, 
tādēļ jau laicīgi nodrošinājāmies pret šādiem gadījumiem,» 
atzīst Ž.Berezovenko.

«Pašvaldības līdzfinansētajā daudzdzīvokļu namu pagalmu 
labiekārtošanas programmā piedalījāmies pirmo reizi un nu 
veiksmīgi esam noslēguši brauktuves seguma atjaunošanas 
projektu. Darbus plānojām jau pērn, taču iepirkumā bija 
pieteicies tikai viens būvnieks, kura piedāvājums krietni 
pārsniedza plānotās izmaksas. Šogad iepirkumā mums bija 
izvēle jau starp trim būvniecības uzņēmumiem,» stāsta Raiņa 
ielas 16 kontaktpersona Igors Lepins. Viņš skaidro, ka lēmums 
sakārtot pagalma brauktuvi vairs nebija atliekams – periodiski 
lielās bedres pagalmā tika aizbērtas, taču tas bija īslaicīgs risi-
nājums. Gatavojoties projektam, brauktuves daļā par saviem 
līdzekļiem vispirms sakārtoti kanalizācijas tīkli, savukārt 
jau pēc tam gatavots projekts asfaltēšanai. «Ar pašvaldības 
atbalstu vēlējāmies izbūvēt arī lietusūdens novades sistēmu, 
taču izstrādes stadijā atklājās vairākas nianses, proti, zem 
brauktuves ir blīvi izvietoti dažādu komunikāciju – elektrības, 
gāzes – tīkli, līdz ar to vairākos posmos tas nemaz nebūtu 
iespējams. Izvēlējāmies alternatīvu – brauktuvi izbūvēt ar slī-

pumu, lai notekūdeņi nonāk tiem paredzētajā vietā. Izskatījām 
iespēju izbūvēt arī slēgtu atkritumu konteineru laukumu, taču 
viedokļi par to dalījās, un rezultātā uzstādījām brīdinājuma 
zīmes un videonovērošanas kameru. Jāatzīst, ka tas palīdzēja 
atrisināt problēmu,» tā viņš. Nu būvdarbi ir noslēgušies un 
iedzīvotāji izbauda rezultātu.

• Projekta izmaksas: 38 183,37 eiro
• Pašvaldības līdzfinansējums: 29 734,16 eiro

• Projekta izmaksas: 25 169,17 eiro
• Pašvaldības līdzfinansējums: 12 495,95 eiro

• Projekta izmaksas: 32 056,84 eiro
• Pašvaldības līdzfinansējums: 16 028,42 eiro

• Projekta izmaksas: 39 324,04 eiro
• Pašvaldības līdzfinansējums: 19 482,27 eiro

• Projekta izmaksas: 61 848,36 eiro
• Pašvaldības līdzfinansējums: 43 550,24 eiro

• Projekta izmaksas: 40 725,08 eiro
• Pašvaldības līdzfinansējums: 29 753,35 eiro

Sagatavoja Ritma Gaidamoviča, foto Ivars Veiliņš
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Oktobra Jelgavas domes 
sēdē deputāti atbalstīja kūd-
ras ieguves un pārstrādes 
uzņēmuma «Laflora» ieceri 
par vēja elektrostaciju parka 
būvniecību Līvbērzes pagas-
tā un elektropārvades kabeļu 
līnijas izbūvi no vēja parka uz  
110 kV apakšstaciju «Miezī-
te» Jelgavā, Ganību ielā 86B, 
lai savienotu vēja parka 
apakšstaciju ar kopējo ener-
goapgādes tīklu.

Uzņēmuma «Laflora» pārstāvji 
Jelgavas domes deputātus jau pirms 
domes sēdes – apvienotajā komi-
tejā – iepazīstināja ar uzņēmuma 
ieceri būvēt vēja parku un veidot 
atjaunīgās enerģijas oāzi jeb zaļo 
industriālo zonu. Jelgavas novada 
Kaigu kūdras purvā, kur uzņēmums 
«Laflora» pabeidz kūdras ieguvi, 
plānots veidot vēja elektrostaci-
ju parku ar kopējo jaudu 90 MW, 
kas varēs saražot pat līdz pieciem 
procentiem no visa Latvijas kopējā 
elektroenerģijas patēriņa gadā. Vēja 
parks ļaus gan nodrošināt izstrādāto 
kūdras ieguves vietu ekonomiski 
pamatotu tālāko izmantošanu, gan 
arī būs kūdras ieguves un pārstrādes 
radīto siltumnīcefekta gāzu emisiju 
kompensējošs pasākums. Gada 
laikā vēja parks nodrošinās 112 000 
tonnu CO2 ietaupījumu, salīdzinot 
ar elektroenerģijas ražošanu dabas-
gāzes TEC, ļaujot uzņēmumam kļūt 
pilnībā klimatneitrālam.

Atbalsta «Lafloras» 
ieceri būvēt vēja parku  

«Laflora» valdes priekšsēdētājs Ul-
dis Ameriks uzsver, ka kūdras purva 
teritorija apmēram 760 hektāru pla-
tībā, kur drīzumā noslēgsies kūdras 
ieguves process un plānots veidot 
vēja parku, ir uzņēmuma īpašums.

SIA «Laflora» publiskotā infor-
mācija liecina, ka vēja parkā sara-
žoto zaļo enerģiju plānots izmantot 
uzņēmuma pašpatēriņam kūdras 
substrātu ražotnē un tehnoloģiskajos 
procesos, kā arī veidot atjaunīgās 
enerģijas oāzi jeb zaļo industriālo 
zonu. Tā tiks radīta, veidojot sil-
tumnīcu kompleksus dārzeņu un 
koku stādu audzēšanai vietējam 
patēriņam un eksportam, piesaistot 
inovatīvas ražotnes ar augstu ener-
gointensitāti un pievienoto vērtību, 
kā arī no zaļās enerģijas ražojot tīro 
ūdeņradi.

Šobrīd ir pabeigta ieceres ietekmes 

uz vidi novērtējuma procedūra, un, tā 
kā projektā paredzēts izbūvēt elek-
tropārvades kabeļu līniju, kas šķērsos 
arī Jelgavas teritoriju, SIA «Laflora» 
vērsās ar iesniegumu Jelgavas paš-
valdībā, lūdzot akceptēt paredzēto 
darbību. Projekts paredz, ka 110 kV 
elektropārvades kabeļu līnija tiks 
izbūvēta autoceļu nodalījuma joslā. 
Vēja parka būvniecību paredzēts sākt 
2023.–2024. gadā, bet ekspluatācijā 
nodot 2025. gadā. Būtiskākais iegu-
vums no vēja parka izveides ir iespēja 
tā tuvumā attīstīt zaļo industriālo 
zonu un radīt jaunas darba vietas, 
kā arī valsts līmenī stiprināt ener-
ģētisko drošību. «Industriālo zonu 
attīstībā ieguvums būs arī Jelgavai, 
jo, piemēram, perspektīvā attīstāmā 
Jelgavas lidlauka teritorija ir tikai 
septiņu kilometru attālumā no vēja 
parka,» uzsver U.Ameriks.

 Kristīne Langenfelde

SIA «Jelgavas komunālie 
pakalpojumi», lai segtu sadzī-
ves atkritumu apglabāšanas 
izmaksas poligonā «Brakšķi», 
26. martā Sabiedrisko pakal-
pojumu regulēšanas komi-
sijai iesniedza jaunu tarifa 
projektu. Regulators tarifu ir 
apstiprinājis, un tas nozīmē, 
ka no 1. decembra pieaugs 
arī maksa par sadzīves at-
kritumu apsaimniekošanu 
Jelgavā.

Nepieciešamību mainīt poligona 
tarifu noteikuši vairāki faktori. Gal-
venokārt tas ir dabas resursu nodokļa 
likmes pieaugums – šobrīd likme ir 
65 eiro par tonnu, bet no 2022. gada 
1. janvāra saskaņā ar Dabas resursu 
nodokļa likumu tā tiks paaugstināta 
par 23 procentiem un būs 80 eiro par 
tonnu, savukārt no 2023. gada likme 
būs jau 95 eiro par tonnu.

SIA «Jelgavas komunālie pakalpo-
jumi» informē, ka tarifs paaugstināts, 
arī ņemot vērā darba algu un regulāro 
remonta un apkopes darbu izmaksu 
pieaugumu. Vienlaikus palielinās elek-
troenerģijas cena tehnoloģiskās līnijas 
un šķirošanas stacijas darbības nodro-
šināšanai, kā arī degvielas izmaksas 
transportam, kas nodrošina atkri-
tumu šķirošanas un apglabāšanas 
procesu. Tāpat būtiski palielinājušās 
izmaksas infiltrāta apsaimniekošanai.

Regulatora apstiprinātie sadzīves 
atkritumu apglabāšanas pakalpojuma 
tarifi poligonā «Brakšķi» (bez PVN) 
turpmāk būs šādi:

• tarifs 73,61 eiro par tonnu – 
no 2021. gada 1. decembra līdz  
2021. gada 31. decembrim;

• tarifs 80,60 eiro par tonnu – no 
2022. gada 1. janvāra līdz 2022. gada 
31. decembrim;

• tarifs 87,58 eiro par tonnu – 
no 2023. gada 1. janvāra līdz jauna 

Pieaug «Brakšķu» tarifs; mainīsies 
maksa par atkritumu apsaimniekošanu

tarifa apstiprināšanai. 
Regulators ir izvērtējis tarifu pro-

jektu un to veidojošo izmaksu un 
ieņēmumu pamatotību un secinājis, 
ka tarifu projekts ir pamatots un 
aprēķināts tādā apmērā, lai segtu  
SIA «Jelgavas komunālie pakalpoju-
mi» sadzīves atkritumu apglabāšanas 
pakalpojuma izmaksas.

Jauns tarifs atkritumu apglabāša-
nas poligonā nozīmē, ka pieaugs mak-
sa visiem, kuri izmanto «Brakšķu» 
pakalpojumus, tostarp Jelgavas, Au-
ces, Dobeles un citiem iedzīvotājiem.

Pilnsabiedrība «JKP», kas nodro-
šina atkritumu apsaimniekošanu 
Jelgavā, informē, ka no 1. decembra 
jelgavniekiem par 13 procentiem pie-
augs maksa par sadzīves atkritumu 
izvešanas pakalpojumu un tas saistīts 
tikai ar poligona «Brakšķi» tarifa pa-
augstināšanu.

Līdz novembra beigām cena par 
viena atkritumu kubikmetra izvešanu 
būs līdzšinējā – 20,57 eiro (ar PVN). 
Savukārt no 1. decembra viena sadzī-
ves atkritumu kubikmetra izvešana 
pilsētā maksās 23,28 eiro. Sākot ar 
2022. gada 1. janvāri, palielinoties val-
stī noteiktajai dabas resursu nodokļa 
likmei, jelgavnieki par viena sadzīves 
atkritumu kubikmetra izvešanu mak-
sās 24,55 eiro.

Tas nozīmē, ka 240 litru ietil-
pības konteinera viena izvešanas 
reize, kas šobrīd maksā 4,94 eiro, no  
1. decembra maksās 5,59 eiro, bet no 
nākamā gada 1. janvāra – 5,89 eiro. 
Savukārt viena 1100 litru ietilpības 
konteinera izvešana no 1. decembra 
maksās 25,61 eiro, no 1. janvāra – 
27,01 eiro pašreizējo 22,63 eiro vietā.

«Cenu par sadzīves atkritumu iz-
vešanas pakalpojumu veido vairākas 
komponentes, un, paaugstinoties 
poligona tarifam, esam mainījuši 
tikai šo sadaļu. Visas komponentes, 
kas saistītas ar citām pilnsabiedrības 
«JKP» izmaksām, paliek nemainīgas,» 
uzsver «JKP».

Vizualizācija: «Laflora»

 Kristīne Langenfelde

8. novembrī Jelgavas domes 
ārkārtas sēdē deputāti pie-
ņēma lēmumu neatbalstīt 
Saeimas Administratīvi 
teritoriālās reformas komi-
sijas 1. lasījumā atbalstīto 
Vides aizsardzības un reģio-
nālās attīstības ministrijas 
sagatavoto likumprojektu 
«Grozījumi Administratī-
vo teritoriju un apdzīvoto 
vietu likumā», kas paredz 
2025. gadā apvienot Jel-
gavas valstspilsētas paš-
valdību ar Jelgavas novada 
pašvaldību.

Jelgavas pašvaldība uzskata, ka 
likumprojekts ir izstrādāts steigā un 
nepārdomāti, pārkāpjot konsultāciju 
ar pašvaldībām juridisko procedūru, 
kā arī likumprojektā nostiprinātais 
tiesiskais regulējums nesasniedz 
administratīvi teritoriālajai reformai 
izvirzīto mērķi. Likumprojekts ir 
izstrādāts bez atbilstoša izvērtējuma 
un pamatojuma, kā tas ietekmēs ne 
tikai Jelgavas valstspilsētas pašval-
dības iedzīvotāju, bet arī jaunizvei-
dotās Jelgavas novada pašvaldības 
iedzīvotāju intereses un tiesības.

Jelgavas dome šādu lēmumu 
pieņēma, atbildot uz Saeimas Ad-
ministratīvi teritoriālās reformas 
komisijas vēstuli, kurā bija lūgts 
iesniegt domes lēmumu, paužot 
domes attieksmi par šo likumprojek-
tu. Tas paredz 2025. gadā apvienot 
Jelgavas valstspilsētas pašvaldību 

ar Jelgavas novada pašvaldību, 
nosakot Jelgavu par apvienotās 
pašvaldības administratīvo centru 
un paredzot, ka no 2022. gada 1. 
janvāra līdz 2025. gada pašvaldību 
vēlēšanām pašvaldībām ir pienā-
kums sadarboties pašvaldības man-
tas apsaimniekošanā, saimnieciskās 
darbības sekmēšanā, sabiedriskās 
kārtības nodrošināšanā, sabiedriskā 
transporta pakalpojumu organizē-
šanā un bērnu tiesību aizsardzības 
jomā. Papildus likumprojekts paredz 
noteiktus uzdevumus, kas apvienoja-
mām pašvaldībām veicami gan līdz to 
apvienošanai, gan arī pēc 2025. gada 
pašvaldību vēlēšanām.

Šādu likumprojektu ministrija 
sagatavojusi, ņemot vērā Satversmes 
tiesas 21. jūnija spriedumu, proti, 
«lemjot par līdzšinējā Ozolnieku nova-
da iekļaušanu jaunajā Jelgavas nova-
dā, kurā nav reģionālās vai nacionālās 
nozīmes attīstības centra, likumdevējs 
nav ievērojis reformas mērķi un kritē-
rijus un ir rīkojies patvaļīgi». 

Jelgavas pašvaldība uzskata, ka 
no minētā Satversmes tiesas sprie-
duma neizriet pienākums Saeimai 
pieņemt lēmumu par pašvaldību 
apvienošanu, Saeimas pienākums ir 
vērtēt iespējamos attīstības centrus 
jaunizveidotajā Jelgavas novada 
pašvaldībā. Tāpat ne ministrija, ne 
Ministru kabinets, ne arī Saeima 
nav izvērtējusi kādas Jelgavas no-
vadā iekļautās apdzīvotās vietas 
kā administratīvā centra atbilstību 
attīstības centra kritērijiem. Ne-
veicot šādu izvērtējumu, valstspil-
sētas pašvaldības tiek nostādītas 

nevienlīdzīgā situācijā. Jelgavas 
pašvaldībā arī uzsver, ka jau šobrīd 
notiek administratīvi teritoriālās 
reformas īstenošana un Jelgavas 
novada pašvaldība, kuras sastāvā 
iekļauta līdzšinējā Ozolnieku nova-
da pašvaldība, veic institucionālu 
maiņu pašvaldību apvienošanai un 
daudzas citas darbības, kas nepie-
ciešamas jaunizveidotās pašvaldības 
darbībai. Tāpēc atkārtotas izmaiņas 
teritoriālajā reformā, apvienojot 
Jelgavas valstspilsētu ar jaunizvei-
doto Jelgavas novada pašvaldību, 
būtu papildu birokrātisks process, 
kas prasīs papildu finansiālo slogu. 
Turklāt likumprojekta izstrādātāji 
pārkāpuši vienlīdzības principu, 
nepamatoti nolemjot par atsevišķu 
valstspilsētu – Daugavpils, Jelgavas, 
Liepājas, Rēzeknes un Ventspils  – 
administratīvās teritorijas statusa 
atņemšanu. Tajā pašā laikā statuss 
tiek saglabāts Rīgai un Jūrmalai. 

Jelgavas pašvaldība arī norāda, 
ka saskaņā ar likumu «Par pašval-
dībām» būtu jāorganizē publiskā 
apspriešana par pašvaldības ad-
ministratīvās teritorijas robežas 
grozīšanu. Līdz ar to pašvaldībām ir 
dodams laiks publiskās apspriešanas 
rīkošanai, lai noskaidrotu iedzīvotā-
ju viedokli par pašvaldības adminis-
tratīvās teritorijas robežu grozīšanu 
un šo izmaiņu ietekmi uz iedzīvotāju 
interesēm un vajadzībām.

Jāpiebilst gan, ka 12. novembrī 
Saeimas komisija atbalstījusi priekš-
likumu, kas paredz valstspilsētu 
apvienošanu ar novadiem atlikt uz 
2029. gadu.

Dome neatbalsta likumprojektu, kas paredz apvienot 
Jelgavas pašvaldību ar Jelgavas novada pašvaldību

 Kristīne Langenfelde

11. novembrī Jelgavas domes 
ārkārtas sēdē pieņemts lē-
mums, ka turpmāk pārtikas 
pakas pašvaldība nodrošinās 
arī tiem pirmsskolas izglī-
tības iestāžu audzēkņiem, 
kuriem piešķirts Jelgavas 
pašvaldības atbalsts ēdinā-
šanai izglītības iestādē, bet 
ārkārtējās situācijas laikā 
bērns iestādi neapmeklē. Tā-
pat pārtikas pakas turpinās 
saņemt tie audzēkņi, kuriem 
bērnudārzā noteikti obligātie 
pretepidēmijas pasākumi – 
karantīna vai pašizolācija. 

Domes lēmums nosaka, ka pārtikas 
pakas tiks nodrošinātas Jelgavas 
administratīvajā teritorijā deklarē-
tajiem izglītojamajiem no trūcīgas, 
maznodrošinātas mājsaimniecības 
un daudzbērnu ģimenes, kuri apgūst 
licencētu pirmsskolas izglītības prog-
rammu. Jelgavas Izglītības pārvaldes 
vadītājas vietniece Sarmīte Joma 
informē, ka ārkārtējās situācijas laikā 
bērnudārzu apmeklējums pilsētā ir 
būtiski samazinājies: «Daudzi vecāki 
turpina darbu attālināti, un, ievērojot 
pretepidēmijas pasākumus, arī bērni 
neapmeklē pirmsskolas izglītības 
iestādi. Šobrīd bērnudārzus apmeklē 
30–40 procenti audzēkņu. Lai sniegtu 

atbalstu ģimenēm, kuras ārkārtējā 
situācijā rīkojas atbildīgi un kurām 
pašvaldības palīdzība patiesi ir ne-
pieciešama, turpmāk atbalstu bērna 
ēdināšanai varēs saņemt pārtikas 
pakas veidā. Tāpat pašvaldība turpi-
nās nodrošināt pārtikas pakas tiem 
audzēkņiem, kuriem piešķirts paš-
valdības atbalsts, bet viņi bērnudārzu 
nevar apmeklēt noteiktās karantīnas 
vai pašizolācijas laikā.» 

Lai saņemtu pārtikas paku, vecā-
kiem ir jāiesniedz iesniegums. Sagata-
votu iesnieguma veidlapu var saņemt 
savā pirmsskolas izglītības iestādē gan 
klātienē, gan elektroniski.

Informāciju par pārtikas paku 
nepieciešamību apkopos katra iz-
glītības iestāde, bet tās komplektēs 
ēdināšanas pakalpojuma sniedzējs. 
Izglītības pārvalde aicina vecākus, 
kuri ārkārtējā situācijā izvēlas savus 
bērnus uz izglītības iestādi nevest, 
par plānoto prombūtni laicīgi sniegt 
informāciju. Būtiski uzsvērt, ka pārti-
kas pakas plānotas prombūtnes laikā 
tiks nodrošinātas tad, ja šis periods 
nebūs īsāks par piecām darbdienām 
pēc kārtas.

Pārtikas paka izglītojamajam tiks 
piešķirta atbilstoši prombūtnes dienu 
skaitam tādā apmērā, kāds ir noteikts 
pašvaldības atbalsts ēdināšanas 
pakalpojuma apmaksai – šobrīd mūsu 
pilsētā tas ir 50 eiro mēnesī. Lēmums 
piemērojams no 21. oktobra.

Bērnudārzu audzēkņi no trūcīgām, 
maznodrošinātām un daudzbērnu 
ģimenēm varēs saņemt pārtikas pakas
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SIA «Tamberg Corporation» 
veterinārā klīnika  

«Zemgales veterinārais centrs»

Uzņēmējdarbības nozare: veterinārmedicīna.

Pašvaldības granta apmērs – 9600 eiro; 
uzņēmuma līdzieguldījums – 20 procenti.

Uzņēmums 
darbojas Jel-
g a v ā  k o p š 
2 0 1 1 .  g a d a . 
« Z e m g a l e s 
veter inārais 
centrs» ir pil-
na cikla dien-
nakts klīnika 
Jelgavā, kas 
a p r ī k o t a  a r 
mūsdienīgu di-
agnostisko aparatūru: laboratoriju, ultrasonogrāfu, 
stomatoloģiskām iekārtām, sniedz terapeitiskos, 
ķirurģijas, diennakts stacionāra un neatliekamo 
palīdzību kā viena no trim šādām veterinārajām 
klīnikām Latvijā.

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Rentgena iekārtas un individuālo rentgena aizsar-

dzības līdzekļu iegāde.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Jelgavā būs pieejams diennakts rentgena pakalpo-

jums dzīvniekiem, un uzņēmums varēs sniegt papildu 
pakalpojumus, kurus līdz šim nespēja nodrošināt, 
piemēram, sarežģītas kaulu un mīksto audu ope-
rācijas, kā arī būtiski tiks atvieglota diagnostiskā 
izmeklēšana.

SIA «BJMK»

Uzņēmējdarbības nozare: kultūrizglītība.

Pašvaldības granta apmērs – 7694,7 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 22 procenti.

SIA «BJMK» ir profesionālās ievirzes izglītības 
iestādes «Privātā mūzikas skola «BJMK Rokskola»» 
dibinātājs. 2021. gadā uzņēmumam piešķirts sociālā 
uzņēmuma statuss.

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Izglītības, izziņas un tūrisma objekta izveide. Pare-

dzēts izveidot Mūzikas inovāciju un radošuma centru, 
parādot mūzikas daudzveidīgo būtību no dažādiem 
skatpunktiem.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Mūsdienās mūzika arvien vairāk ir arī tehnoloģijas 

un programmas; caur mūziku spilgti var saredzēt 
inovāciju izaugsmi. Centrā apmeklētājiem būs iespēja 
iepazīt mūziku kā interesantu parādību, kas reizē ir 
māksla, zinātne, teorija un emocionāls piedzīvojums.

SIA «ELIGENT»

Uzņēmējdarbības nozare: industriālā automatizācija 
un inovatīvi inženiertehniskie risinājumi.

Pašvaldības granta apmērs – 7292,39 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 20 procenti.

Uzņēmuma «ELIGENT» darbības pamatā ir inova-
tīvu automātikas projektu realizācija, kas ietver divus 
pamatvirzienus – rūpnieciskā un ēku automātika –, 
nodrošinot sistēmu projektēšanu, izstrādi un prog-
rammēšanu. SIA «ELIGENT» izstrādā ilgtspējīgus, 
inovatīvus robotizācijas risinājumus, kas ļauj veicināt 
ražošanas produktivitāti, nodrošināt efektīvu darba 
spēka izmantošanu un samazināt dīkstāvi.

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Mērķis ir īstenot specifiskas pasaules līmeņa ražotā-

ja «Siemens» apmācības, pēc kurām SIA «ELIGENT» 
inženieri saņem sertifikātu, kas apliecina iegūtās zi-
nāšanas un spēju tās pielietot praksē. SomijasBaltijas 
reģionā ražotājs «Siemens» darbojas elektrifikācijas, 
automatizācijas un digitalizācijas jomā un ir līderis 
energoefektīvu un ilgtspējīgu risinājumu izstrādē, rūp-
niecības ražīguma paaugstināšanā, kā arī inteliģentas 
infrastruktūras izveidē. Globālā mēroga inovācijas un 
vietējā ekspertīze ir pamats veiksmīgai uzņēmējdar-
bībai Somijā, Igaunijā, Latvijā un Lietuvā.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Iegūtie «Siemens» sertifikāti industriālās automā-

tikas izstrādē un programmēšanā, kā arī industriālās 
drošības jomā būtiski paaugstinās SIA «ELIGENT» 
konkurētspēju gan vietējā, gan īpaši eksporta tir-
gū. Iegūtie sertifikāti uzlabos iespējas kvalificēties 
publiskajos iepirkumu konkursos gan privātajā, gan 
publiskajā sektorā, veicinās ieiešanu eksporta tirgos 
Skandināvijā un pārējās Eiropas valstīs.

SIA «EuroSign»

Uzņēmējdarbības nozare: reklāmas ražošana.

Pašvaldības granta apmērs – 4879,69 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums  – 20 procenti. 

SIA «EuroSign» pamatprodukcija ir lielformāta 
digitāldruka, uzlīmju izgatavošana, reklāmas drukas 
darbu izgatavošana, «mazā» poligrāfija. SIA «Euro-
Sign» ir sociāli atbildīgs uzņēmums, un no dibināšanas 
2008. gadā līdz šim brīdim uzņēmumam nav bijuši 
nodokļu parādu. Uzņēmumam ir vadošā loma savas 
darbības pakalpojumu jomā – SIA «EuroSign» ir plašs 
klientu loks Jelgavā un Jelgavas novadā. 

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Mazbudžeta daudzfunkcionālās drukas iekārtas un 

pēcapstrādes iekārtas (giljotīnas) iegāde. 

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Jaunā iekārta uzņēmumam ļaus būtiski palielināt 

pakalpojumu un saražotās produkcijas realizācijas 
apjomu, ieviešot inovatīvu maztirāžas drukas darbu 
un prezentreklāmas ražošanu ar pilnu tehnoloģisko 
procesu, sākot no augstas kvalitātes drukas darbiem 
un beidzot ar drukas pēcapstrādi. Inovatīvais pakal-
pojums un oriģinālu produktu ieviešana tirgū mazinās 
uzņēmuma atkarību no viena produkta vai produktu 
grupas realizācijas.

SIA «Universāls LTD»

Uzņēmējdarbības nozare: autobusu un speciālo 
automobiļu ražošana un pārdošana.

Pašvaldības granta apmērs – 10 000 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 80 procenti.

SIA «Universāls 
LTD» ir 32 gadu piere-
dze transportlīdzekļu 
pārbūvē un ražošanā. 
Uzņēmums piedāvā 
t ransport l īdzek ļu 
ražošanu un piegādi 
autobusu parkiem, pa-
sažieru pārvadātājiem, 
tūrisma jomas uzņēmējiem, auto un moto sporta 
entuziastiem un organizācijām, kā arī valsts un paš-
valdību iestādēm. 

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Sertifikācija un projektēšana operatīvo medicīnisko 

transportlīdzekļu ražošanas uzsākšanai.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Būs iespēja piegādāt esošiem un jauniem klientiem 

operatīvos medicīniskos transportlīdzekļus. Plānotais 
ražošanas apjoms – 30 automašīnas gadā. Plānotais 
naudas plūsmas apgrozījums – 1 350 000 eiro gadā.

SIA «Kokradis»

Uzņēmējdarbības nozare: galdniecība.

Pašvaldības granta apmērs – 6776 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 20 procenti.

SIA «Kokradis» ir 
oriģinālu koka izstrā-
dājumu ražotājs, kas 
piedāvā personalizētas 
dāvanas, suvenīrus, 
balvas, prezentācijas 
materiālus, dekorus, ar 
savu veikumu ieprieci-
not gan lielus, gan mazus un piepildot uzņēmumu vēl-
mes. Kopš 2019. gada SIA «Kokradis» atrodas Jelgavā, 
un tas ir ģimenes uzņēmums, kas savā darbā izmanto 
CNC frēzēšanas un CNC lāzergriešanas, krāsu drukas 
iekārtas. Gada laikā uzņēmums apkalpo vairākus des-
mitus Latvijas uzņēmumu un simtiem privātpersonu.

Pašu veidotais izstrādājumu dizains tiek rūpīgi ra-
dīts, izzinot klientu vēlmes un aktualitātes pasaules 
tirgū. SIA «Kokradis» nemitīgi meklē jaunas idejas, 
kuras piedāvāt saviem klientiem, lai izstrādājumi būtu 
multifunkcionāli, oriģināli, mūsdienīgi un kvalitatīvi. 
Uzņēmuma radītie izstrādājumi nesen iekļuvuši «Del-
fi» projektā, ko atbalsta «Latvijas valsts meži», starp 
oriģināliem darinājumiem no koka.

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
SIA «Kokradis» ļoti nepieciešama vēl viena CNC lāzer-

griešanas, marķēšanas iekārta, kas palīdzētu nodrošināt 
lielāku ražošanas kapacitāti, radītu vienu jaunu darba 
vietu un nodrošinātu jaunu produktu ātrāku izstrādi.

Intensīvākā darba sezona uzņēmumam ir pirms-
svētku laiks – ap Ziemassvētkiem un Līgosvētkiem, 
kad pārsvarā korporatīviem klientiem tiek nodroši-
nātas dāvanas. Ar esošajām iekārtām uzņēmumam 
nav iespēju apkalpot visus pieprasījumus. Lai šāda 
situācija neveidotos, ir nepieciešama papildu iekārta, 
kas palīdzētu paplašināt ražošanu, nodrošinot lielāku 
klientu loku un ātrāku jaunu izstrādājumu radīšanu.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Uzņēmums spēs palielināt ražošanas jaudu un pie-

saistīt lielāku klientu loku. Ar jauno iekārtu SIA «Kok
radis» papildus radīs jaunus, multifunkcionālus, 
modernus koka izstrādājumus, kas tiek pārdoti ne 
tikai Latvijā, bet arī Eiropā. Tāpat uzņēmums paredz 
izveidot vienu jaunu darba vietu pie CNC lāzeriekārtas.

Raimonds Žaggers,  
saimnieciskās darbības veicējs 

Uzņēmējdarbības nozare: spēļu, rotaļlietu, vides 
objektu, dekoru un detaļu izgatavošana no sa-

plākšņa un organisko materiālu plātnēm,  
3D drukāšanas un 3D modelēšanas pakalpojumi.

Pašvaldības granta apmērs – 2872 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 20 procenti. 

Raimonds Žaggers 
saimniecisko dar-
bību uzsāka, pirms 
nepilniem trīs ga-
diem atgriežoties no 
Vācijas, kur strādāja 
uzņēmumā «Bosch». 
Tur viņš apguva ie-
maņas un izpratni 
par robotiku un ci-
parvadības darbgal-
diem. Iegādājoties 
nelielu lāzergrie-
šanas iekārtu, viņš 
uzsāka izgatavot 
dažādus dekorus no 
finiera saplākšņa. Pa šo laiku iekārtas jau vairākkārt 
nomainītas uz lielākām, tā iegūstot lielāku apstrādes 
virsmu. Ir iegādāta arī CNC frēze kokmateriālu ap-
strādei un četri 3D printeri.

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Jau vairāk nekā gadu Raimonds Žaggers attīsta 3D 

drukāšanas iemaņas, un, pieaugot pieprasījumam pēc 
šāda veida pakalpojuma, pieaug arī nepieciešamība ar-
vien vairāk pielietot dažādu printējamo materiālu, un 
tam nepieciešamas aizvien kvalitatīvākas un jaudīgā-
kas iekārtas. Tāpēc R.Žaggers paredz iegādāties divus 
3D printerus, 3D skeneri, kā arī iekārtu printēšanas 
materiālu žāvēšanai.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Kvalitatīvāku detaļu izgatavošana no plašāka 

materiālu klāsta. Iespēja drukāt dažādus kompo-
zītmateriālus, iegūstot lielāku klientu loku. Sniegt 
pakalpojumu Jelgavā, tādējādi nodrošinot pilsētā esošo 
uzņēmumu iespēju produktu/pakalpojumu pasūtīt 
klātienē, taupot savu laiku.
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SIA «Agro-Vita»

Uzņēmējdarbības nozare: 
lauksaimniecības un kūdras ieguves mašīnbūve.

Pašvaldības granta apmērs – 7252 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 30 procenti.

SIA «AgroVita» saimnieciskā darbība kopš di-
bināšanas 1992. gadā galvenokārt saistīta ar lauk-
saimniecības un kūdras ieguves tehnikas ražošanu, 
tirdzniecību un servisu. Galvenie sadarbības partneri 
ir Lietuvas, Vācijas, Somijas un Latvijas uzņēmumi. 

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Finansējuma atbalsts paredzēts jauna, inovatīva 

produkta projektēšanai un ražošanai. Projekts paredz 
ražot smagā tipa agregātus uguns aizsargjoslu veidoša-
nai aizaugušās platībās. Šāda agregāta nepieciešamību 
ir izteikuši militārie mācību poligoni, ar kuriem uz-
ņēmumam jau ir izveidojusies sadarbība. Potenciālais 
pasūtītājs ir iepazīstināts ar šī agregāta tehnisko 
specifikāciju skiču projekta variantā un atbilstību šo 
agregātu darbināt ar ASV ražotu atmīnēšanas bul-
dozeru. Agregāta pielietojums – plaša mēroga uguns 
aizsarg joslu ierīkošanai mežu un lauksaimniecības sē-
jumu ugunsgrēku ierobežošanai. Agregātam ir augsta 
ražība un mobilitāte, turklāt tas varētu tikt izmantots 
arī vecaiņu, aizaugušu zālāju un krūmāju rekultivāci-
jai par lauksaimniecībā izmantojamām zemēm.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Plašāka mēroga ražošanas uzsākšana papildus radīs 

5–7 darba vietas un palielinās eksporta spējas, kā to 
līdz šim SIA «AgroVita» ir sekmīgi realizējusi, ražojot 
kūdras ieguves tehniku.

SIA «Viktorija B»

Uzņēmējdarbības nozare: ēdināšana.

Pašvaldības granta apmērs – 10 000 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 28 procenti. 

Uzņēmums jelgavniekiem zināms kā ēdināšanas 
uzņēmums «Silva» ar bistro, konditoreju, viesību un 
semināru telpām Driksas ielā 7/9. Savukārt Pilssalas 
ielā 2A darbojas uzņēmuma tējas namiņš un viesību 
zāle uz ūdens – pontons. Uzņēmums nodarbojas arī 
ar ēdināšanu un apkalpošanu dažādos pasākumos 
gan uzņēmuma telpās, gan pasūtītāja izvēlētā vietā.

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Radīt Jelgavā jaunu pakalpojumu sniegšanas vietu 

– peldterasi dažādu pasākumu rīkošanai, kuru pēc 
klienta vēlmēm būs iespējams pārvietot pa upi uz 
vēlamo norises vietu. Grants nepieciešams, lai varētu 
pabeigt jau iesāktu peldterases projektu un izveido-
tu nojumes metāla konstrukciju ar margām, jumta 
segumu no PVC auduma un paceļamas caurspīdīga 
PVC materiāla žalūzijas sāniem. Nojumes konstruk-
cija ir nepieciešama, lai peldterasi varētu izmantot 
jebkuros laikapstākļos vasarā, kā arī pagarinātu tās 
lietošanas laiku, uzsākot sezonu agrāk pavasarī un 
turpinot ilgāk rudens sezonā. Peldterases parametri: 
garums – 14,6 metri, platums – 7 metri, kopējā platī-
ba – aptuveni 100 kvadrātmetri, kopējais svars – 24 
tonnas. Terase ir uzbūvēta uz trīs tērauda pontoniem 
tās peldspējas nodrošināšanai. Peldterase paredzēta 
pasākumiem līdz 60 personām.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Peldterase būs jauns, vēl nebijis pakalpojums Jel-

gavā – liela peldoša platforma semināru, sabiedrisku 
pasākumu rīkošanai, paredzēta iespēja izmantot plat-
formu kā skatuvi pilsētas kultūras pasākumu laikā. 
Liela priekšrocība ir tās mobilitāte, kas sniegs iespēju 
to pārvietot pa upi uz vēlamo pasākuma vietu. Eso-
šajam pontonam «Silva» jaunā terase sniegtu iespēju 
uzņemt papildu viesus un rīkot plašākus pasākumus. 
Tāpat šā brīža epidemioloģiskajos apstākļos peldterase 
ikdienā varētu kalpot kā no lietus un saules pasargāta 
vieta tējas namiņa apmeklētājiem.

SIA «Barboleta»

Uzņēmējdarbības nozare: izglītība.

Pašvaldības granta apmērs – 10 000 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 33 procenti.

«Barboleta» ir sociālais uzņēmums, kas piedāvā 
unikālu inovatīvu attīstošo metodi, kuras pamatā ir 
līdzsvars un kustību koordinācija. Ar metodes palī-
dzību bērns efektīvāk apgūst mācību vielu, jo tiek 
maksimāli koncentrēta uzmanība uz notiekošo «šeit 
un tagad». Uzņēmums ir izveidojis attīstības centru 
un dibinājis pirmsskolas izglītības iestādi «Mācos 
mācīties», nodrošinot apmācību 84 bērniem vecumā 
no pusotra līdz sešiem gadiem.  

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Radīt jaunu produktu – digitalizētu «Barboleta» 

līdzsvara platformu, izstrādājot programmatūru un 
nodrošinot informācijas pārnesi uz līdzsvara platfor-
mu, kas aprīkota ar ekrāniem.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Digitāla līdzsvara platforma lietotājam nodrošinās 

iespēju mācību materiālu izmantot bez iepriekšējas 
sagatavošanās. Pirmajā platformas digitalizācijas 
posmā 2020. gadā, kas tika veikts ar Latvijas Inves-
tīciju un attīstības aģentūras atbalstu, sadarbībā ar 
Elektronikas un datorzinātņu institūtu izveidots 
līdzsvara platformas prototips, kurā ir ierīkoti ekrāni, 
elektronikas sistēma un sensori, kas nodrošina prog-
rammatūras un kustīgās bumbas klātbūtnes nolasīša-
nu. Ar pašvaldības granta palīdzību plānots izstrādāt 
programmatūru un nodrošināt informācijas pārnesi 
ievietotajos ekrānos. Izstrādāto programmatūru varēs 
lietot kā datorā, tā telefonā gan vecāki, gan skolotāji, 
gan paši izglītojamie. 

Lai radītu uzdevumus, tiks nodarbināti jauni speciā-
listi, tādējādi veicinot arī nodarbinātību. Šobrīd «Bar-
boleta» līdzsvara platformas savā profesionālajā darbā 
izmanto 150 speciālisti Latvijā, Turcijā, Itālijā, Lietuvā 
un Anglijā. Pētījumi atklāj, ka, iesaistot līdzsvaru un 
kustību koordināciju, interese, uzmanība un mācību 
sasniegumi būtiski pieaug. Praktizējošie speciālisti 
apgalvo, ka mācīšanās ar «Barboleta» platformām 
nodrošina augstākus, ātrākus mācību sasniegumus. 

SIA «Zemgales tehnoloģiskais centrs»

Uzņēmējdarbības nozare: koka paneļu 
konstrukciju ražošana un būvniecība.

Pašvaldības granta apmērs – 10 000 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 43 procenti.

Uzņēmums jau 30 gadus strādā koka saliekamo māju 
projektēšanas, ražošanas un būvniecības nozarē. Uzņēmu-
ma ražotās mājas ir klientu augsti novērtētas gandrīz visās 
ES valstīs. Lai uzņēmuma gala produkts – koka saliekamās 
mājas – attīstītos līdzi tirgus pieprasījumam, nepārtraukti  
tiek uzlabota un pilnveidota darba un ražošanas vide. 

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Uzsākt industriālā veidā mājas saliekamo konstrukciju 

inovatīvu rūpniecisku ražošanu. Tas tiks panākts, rūpnīcā 
apvienojot koka karkasu (paneļus) ar CLT plāksnēm (krus-
teniski līmētās koka plāksnes), tādā veidā radot lielizmēra 
viengabalainu sienas, pārseguma vai jumta elementu. Līdz 
šim uzņēmumā jau izgatavoti prototipi šādiem paneļiem 
un secināts, ka šāda produkcija ir ļoti konkurētspējīga un 
atbilstoša tirgus mainīgajām prasībām. Citur šādi elementi 
vēl netiek rūpnieciski ražoti. Tradicionālajā būvpraksē šos 
elementus apvieno būvlaukumā. Lai īstenotu šī inovatīvā 
produkta rūpniecisku ražošanu, uzņēmumam jāpapildina 
savā īpašumā esošā koka konstrukciju projektēšanas 
programma ar specifiskiem moduļiem. Tas ļaus apvienot 
materiālus 3D vidē un uzlabot projekta pārskatāmību un 
inženieru darba kvalitāti.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Uzņēmums ar granta atbalstu iegādāsies iztrūkstošos 

programmatūras «SEMA» moduļus, ar kuru palīdzību 
inženieri automātiski 3D vidē BIM sistēmā varēs izstrādāt 
inovatīvos sienu, griestu un jumta paneļus, kā arī to mezglus. 
Tāpat būs iespēja nosūtīt digitālo informāciju CNC darbgal-
diem paneļu ražošanai, kas samazinās cilvēcisko kļūdu riska 
faktoru. Būtisks ieguvums – šādu konstrukciju montāžai 
būvlaukumā tiks ietaupīti 30 procenti no darba laika.

SIA «W&D» foto un drukas studija

Uzņēmējdarbības nozare: 
foto pakalpojumi, reklāma, suvenīri.

Pašvaldības granta apmērs – 1387 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 27 procenti.

SIA «W&D» pamat-
nodarbošanās ir augstas 
kvalitātes foto un reklā-
mas foto pakalpojumi, 
liela un maza formāta 
drukas darbi uz dažā-
diem materiāliem. Uz-
ņēmums pandēmijas laikā ir paplašinājis savu produkciju 
ar fotogrāfiju izgatavošanu uz dažādiem koka pamatiem, 
krūžu, šķīvju apdruku ar karsto presi, piedāvā arī lāzergra-
vēšanas iespējas. Uzņēmums nodarbojas ar konsultēšanu 
un apmācībām fotogrāfijas nozarē, kā arī regulāri uzņem 
praksē topošos fotogrāfus. Šobrīd uzsākta vizītkaršu, foto-
grāfiju vai grafisku elementu drukāšanu ar karsto presi uz 
metāla pamata. Salīdzinot ar citiem šāda veida ražotājiem, 
«W&D» ir amatnieka darbnīca, kas ļauj vairāk improvizēt 
un katram darbam pievērsties individuāli.

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Uzņēmuma pamatnodarbošanās ir dažādu žanru 

foto grāfija un tās pasniegšana uz dažādām virsmām un 
materiāliem. Lai to attīstītu un apgūtu arvien jaunus 
materiālus, paredzēts iegādāties multifunkcionālu 3D va-
kuuma termopārneses iekārtu, kas Jelgavā būs jaunums. 
Tā ļaus palielināt darbu izpildes kvalitāti, apjomu, ātrumu, 
paplašinās produkcijas veidus un samazinās izdevumus. 
Līdz šim, lai realizētu šādus darbus, bija nepieciešamas 
3–5 dažādas ierīces, ko nākotnē var aizstāt viena. Tāpat 
uzņēmums paredz iegādāties UV lampu, lai materiālu 
iestrādātu foto kristālā un radītu interesantus suvenīrus.

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Multifunkcionālā 3D vakuuma termopārnese ļaus apdru-

kāt jebkuru sublimācijas lietu, kā arī samazināt izdevumus, 
jo katrai lietai nevajadzēs atsevišķi iegādāties palīgiekārtas 
apdrukai. Patlaban uzņēmums paredz attīstīt galvenokārt 
fotogrāfiju un vizītkaršu izgatavošanu uz metāla. Papildus 
tam varēs personalizēt šķīvjus, krūzes, akmeņus, medaļas, 
puzles, keramikas flīzes, termopudeles un citas lietas. Viens 
no interesantākajiem apdrukas veidiem ir fotokristāla apdru-
ka, kam nepieciešama UV lampa, lai bildi iestrādātu kristālā.

SIA «RB Metāls»

Uzņēmējdarbības nozare: metāla konstrukciju 
un to sastāvdaļu ražošana.

Pašvaldības granta apmērs – 9366,18 eiro, 
uzņēmuma līdzieguldījums – 26 procenti.

SIA «RB Me-
tā l s»  i r  j auns 
uzņēmums, kas 
darbību uzsāka 
pagājušajā gadā, 
bet jau ir spē-
jis sevi pierādīt 
klientiem, strauji 
kāpinājis apgro-
zījumu, pārdošanas un ražošanas apjomus. Šobrīd 
uzņēmumā strādā 12 darbinieki, bet tuvākā pusgada 
laikā uzņēmums plāno radīt vēl piecas jaunas darba 
vietas. Papildus pamatnodarbei – metāla konstrukci-
ju un to sastāvdaļu ražošanai – uzņēmums sācis plaša 
pielietojuma moduļveida konteineru ražošanu. SIA 
«RB Metāls» ražotos konteinerus jau izmanto Norvē-
ģijas dzelzceļā, Zviedrijas kalnrūpniecībā, un šobrīd 
noslēgts līgums ar klientu Zviedrijā, kas konteinerus 
izmantos PET pudeļu depozīta sistēmas ieviešanai. 
Uzņēmuma ražotne atrodas Lielupes industriālajā 
parkā, un nākotnē uzņēmumam tas pavērs iespēju 
ražot arī negabarīta kravas un transportēt tās pa 
dzelzceļu.

MĒRĶIS GRANTA SAŅEMŠANAI
Metālapstrādes iekārtu – urbjmašīnu, slīpmašīnu –, 

kā arī šķīdinātāja destilatora iegāde ražošanas papla-
šināšanai un efektivitātes uzlabošanai. 

IEGUVUMI PĒC MĒRĶA ĪSTENOŠANAS
Svarīgākais ieguvums būs paplašināts tehnoloģisko 

iespēju klāsts, kas ievērojami uzlabos uzņēmuma spēju 
efektīvi izpildīt pasūtījumus un piedāvāt konkurēt-
spējīgākas cenas produktam. Piedāvātais produkts 
nākotnē būs pieprasīts visā Eiropā.
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 Kristīne Langenfelde

SIA «Krematoriju apvienī-
ba» tiešsaistē interesentus 
iepazīstinājusi ar Jelgavas 
krematorijas būvniecības 
Zālītes ielā 2 ieceri.

Šobrīd Latvijā darbojas divas kre-
matorijas – Rīgā un Valmierā. Pēdējo 
gadu laikā arvien pieaug pieprasījums 
pēc kremācijas pakalpojuma. Katru 
gadu Latvijā mirst aptuveni 28 500 
cilvēku, pašlaik apmēram 5500 no 
tiem tiek kremēti, un tas ir aptuveni 
20 procenti. Savukārt 2015. gadā 
kremēti tika uz pusi mazāk – 8–10 
procenti mirušo. Vienlaikus strauji 
sarūk vietas kapsētās, un arī Jelgavā 
šobrīd lielākā daļa no kapsētām jau ir 
aizpildītas. Tāpēc krematoriju izveide 
Latvijā kļūst arvien aktuālāka.  

Šā gada februārī Jelgavas paš-
valdība izsludināja apbūves tiesību 
izsoli krematorijai «Apbūves tiesības 
piešķiršana zemes gabala daļai Zā-
lītes ielā 2, Jelgavā». Izsoles kārtībā 
SIA «Krematoriju apvienība» ieguva 
tiesības šajā teritorijā būvēt krema-
toriju – sēru namu, kolumbāriju un 
to funkcionēšanai nepieciešamās 
inženierbūves.

Šobrīd zemes vienība Zālītes ielā 2 
ir neapbūvēta, un tās platība ir 15 000 
kvadrātmetru. Saskaņā ar Jelgavas 
teritorijas plānojumu 2009.–2021. 
gadam zemesgabals atrodas dabas un 
apstādījumu teritorijā un tā galvenais 
izmantošanas veids ir kapsētas un to 
funkcionēšanai nepieciešamās būves 
un infrastruktūra. Zemes vienības 
daļas lietošanas mērķis – kapsētu teri-
torijas un ar tām saistīto ceremoniālo 
ēku un krematoriju apbūve (kapličas, 
sēru zāles, krematorijas). Tas nozīmē, 
ka jau vairāk nekā desmit gadu šī 
teritorija pilsētā paredzēta kā vieta, 
kur attīstīt kapsētu pakalpojumus.

SIA «Krematoriju apvienība» val-
des loceklis Edgars Timpa tiešsaistes 
sanāksmē interesentus iepazīstināja 
ar plānotā sēru nama, krematorijas 
un kolumbārija jaunbūves ieceri. 
Uzņēmums paredzējis Zālītes ielā 2 
izvietot divas atsevišķas ēkas – atvadu 
zāli un krematoriju –, kā arī zvanu 
torni un kolumbāriju. «Izvietojot 
plānotos objektus, notiks minimāla 
iejaukšanās esošajā meža struktūrā. 
Piebrauktuve objektam paredzēta no 
grantētās Zālītes ielas. Krematorija 
un atvadu zāle atradīsies viena aiz ot-
ras, tuvāk Zālītes ielai plānota atvadu 
zāle. Tāpat līdzās tiks izveidota auto-
stāvvieta ar 25 vietām, kas no blakus 
esošās teritorijas būs norobežota 
ar dekoratīvu krūmu joslu,» stāsta 

Uzņēmums iepazīstina ar ieceri 
būvēt krematoriju Zālītes ielā

E.Timpa, papildinot, ka teritoriju ir 
plānots labiekārtot ar bruģa segumu 
un mazajām arhitektūras formām 
– gaismas ķermeņiem, soliņiem, at-
kritumu urnām – un apstādījumiem. 

«Pēc atvadu ceremonijas zārks 
tiks nogādāts krematorijā, kur būs 
uzglabāšanas telpa, kremēšanas 
telpa ar krāsni, sanitārais mezgls 
un citas palīgtelpas. Atvadu zāle un 
krematorija būs rūpnieciski ražotas 
vienstāva ēkas, un katrai no tām ap-
būves laukums būs 60 kvadrātmetri. 
Konstrukcijas paredzēts montēt uz 
būvlaukumā iepriekš sagatavotām 
pamatu betona plātnēm. Tādējādi 
ēku uzstādīšana notiks īsā laika pe-
riodā,» stāsta E.Timpa.

Svarīgākais jautājums, kas inte-
resēja jelgavniekus, – kā tiks nodro-
šināts kremācijas process un vai tas 
neradīs vides piesārņojumu. E.Timpa 
skaidro, ka uzņēmums krematorijā 
paredz uzstādīt vienu no jaunākās 
paaudzes ASV uzņēmuma «B&L Sys-
tems» ražotajām kremācijas krāsnīm 
«Phoenix II1». «Krāsns ir moderna 
un atbilst visām Eiropas Savienībā 
spēkā esošajām normām. Identiska 
krāsns jau darbojas Valmieras krema-
torijā un darbībā ir apliecinājusi pilnī-
gu atbilstību vides prasībām. Turklāt 
dūmenī būs uzstādīts degšanas 
produktu analizators, kas nolasīs un 
reģistrēs iespējamos dūmus dūmenī. 
Ja tiek reģistrēta dūmošana, kļūmi 
novērš krāsns automātika,» skaidro 
E.Timpa, uzsverot, ka no kremācijas 
krāsns dūmeņa pelni vidē nenonāk: 
«Pelni tiek savākti un ievietoti urnā.»

Vienlaikus, lai samazinātu emisiju 
gaisā, uzņēmums paredz veikt dūm-
gāzu pēcsadedzināšanu, tās novadot 
sekundārajā degšanas kamerā un 
atkārtoti sadedzinot. Lai uzsāktu 
darbu, krematorijām ir jāsaņem 
B kategorijas piesārņojošas darbības 
atļauja. Saņemšanas procesā jau 
tiek veikts detalizēts visu ietekmju 
un radīto emisiju aprēķins, ievadī-
šana aprēķinu modelī un izkliedes 
modelēšana. 

Piesārņojošo vielu izkliedes mode-
lēšanas rezultātu analīze ļauj seci-

nāt, ka uzņēmuma darbība būtiski 
neietekmēs un nepasliktinās gaisa 
kvalitāti tuvākajā apkārtnē.

Uzņēmums jau ir iesniedzis Valsts 
vides dienestā iesniegumu B katego-
rijas piesārņojošas darbības atļaujas 
saņemšanai. Tāpat iesniegts stacio-
nāru piesārņojuma avotu emisijas 
limita projekts, kā arī smaku emi-
sijas limita projekts. «Krematorijas 
emitētā gaisa piesārņojuma izkliedes 
modelēšana rāda, ka krematorijas 
ietekme kopā ar jau esošo piesār-
ņojumu gaisa kvalitāti neietekmēs 
tādā mērā, lai tā neatbilstu kādai 
no prasībām. Kremācijas iekārtas 
darbināšanas procesā neveidojas rūp-
nieciski notekūdeņi, nav paredzama 
pat vismazākā trokšņa normatīvu 
pārsnieguma iespēja ne uzņēmuma 
teritorijā, ne tuvākajā dzīvojama-
jā apbūvē. Krematorijas darbības 
rezultātā veidojas vienīgi sadzīves 
atkritumi,» uzsver E.Timpa.

Komentējot iedzīvotāju bažas, 
ka krematorija tiek plānota tuvu 
atsevišķām privātmājām, E.Timpa 
skaidroja: «To, ka krematorijas dar-
bība neapdraud ne apkārtējo vidi, ne 
sabiedrību, apliecina krematorijas, 
kuras jau darbojas un kuras arī ir iz-
vietotas salīdzinoši tuvu dzīvojamajai 
zonai. Tā Rīgas krematorija atrodas 
vien 120 metrus no tuvākās dzīvoja-
mās apbūves, Valmieras krematorija 
– 148 metrus, bet Jelgavā jau kopš 
2015. gada Uzvaras ielā 59 darbojas 
dzīvnieku krematorija «Cremo», no 
kuras tuvākās privātmājas atrodas 
apmēram 50 metru attālumā.»

Neviens no tuvējo māju iedzīvotā-
jiem, kas piedalījās tiešsaistes sarunā, 
nenoliedza krematorijas pakalpojuma 
nepieciešamību Jelgavā – iedzīvotāji 
atzina, ka šāds pakalpojums arī Jel-
gavā ir arvien pieprasītāks un šobrīd 
tā izmantošanai jāmēro ceļš uz Rīgu 
vai Valmieru. Taču vienlaikus vairāki 
iedzīvotāji pašvaldībā ir vērsušies ar 
iesniegumu, kurā apstrīd šīs ieceres 
īstenošanu tieši Zālītes ielā. Tāpēc 
Jelgavas pašvaldības administrācijas 
Būvvalde šobrīd ir pieņēmusi lēmu-
mu būvniecību Zālītes ielā 2 apturēt.

 Kristīne Langenfelde

Lai uzlabotu satiksmes drošību, saskaņā ar Jelgavas 
domes Satiksmes kustības drošības komisijas lēmumiem 
oktobrī mainīta satiksmes organizācija Pasta salas terito-
rijā, Satiksmes ielā, Dambja ielā, kā arī uzstādītas vairā-
kas ar kravas transporta pārvietošanās ierobežojumiem 
saistītas ceļa zīmes.

Lai ierobe -
žotu pr ivāto 
t r a n s p o r t l ī -
dzekļu kustību 
un auto novie-
tošanu Pasta 
salas teritorijā, 
uzstādīta ceļa 
z īme  Nr.523 
« S t ā v ē š a n a s 
aizlieguma zo
na» ar papild
z ī m i  N r. 8 4 9 
«Pārējā papild
informācija – 
Izņemot ar JVPI «Pilsētsaimniecība» vai JVPI «Kultūra» atļaujām» 
un ceļa zīme Nr.524 «Stāvēšanas aizlieguma zonas beigas».

 
Satiksmes ie

lā pie Jelgavas 
7. pas ta nodaļas 
uzstādītas ceļa zī-
mes, kas nosaka 
laika ierobežoju-
mu piecām stāv-
vietām. Ierobe-
žota automašīnu 
novietošana uz 
laiku līdz divām 
stundām noteikta 
darba dienās no 
pulksten 8 līdz 19. 

Pārējā laikā automašīnas atļauts novietot bez ierobežojuma. Ceļa 
zīmes uzstādītas, reaģējot uz pasta nodaļas un blakus esošā dzīv-
nieku preču veikala apmeklētāju sūdzībām par to, ka nav iespējams 
novietot automašīnu, jo stāvvietas ilgstoši ir aizņemtas.

Lai novērstu 
kravas transpor-
ta tranzīta kus-
tību caur privāt-
māju rajoniem, 
saglabātu nest-
spēju gan uzla-
botajiem divkār-
tu virsmas, gan 
esošajiem grants 
ielu segumiem, 
pilsētā turpinās 
satiksmes orga-
nizācijas izmai-
ņas, kas saistītas 
ar kravas transporta pārvietošanās maršrutiem.

Ceļa zīmes Nr.306 «Kravas automobiļiem braukt aizliegts» 
uzstādītas:

– Birzes ielā, Līču ielā, Emburgas ielā un Cepļu ielā;
– Šūmaņu ceļā;
– Biešu ielas krustojumā ar Garozas ielu, Garozas ielas krusto-

jumā ar Parka ielu un Alkšņu ielas krustojumā ar Garozas ielu;
– Atmodas ielas krustojumos ar Dambja ielu, Bebru ceļu, Stiebru 

ielu, Miezītes ceļu;
– Dobeles šosejas krustojumos ar Kūliņu ceļu, Pūra ceļu, Siena 

ceļu, Zīles ceļu un 4. līniju;
– Savienības ielas krustojumā ar Aveņu ielu;
– Loka maģistrāles krustojumā ar koplietošanas ceļu gar Pārliel

upes pamatskolu.

Dambja ielā 10 
ielas brauktuves 
malā 40 metru 
posmā ierobežots 
auto novietošanas 
laiks līdz divām 
stundām darba 
dienās no pulk-
sten 7 līdz 19. 
Pārējā laikā au-
tomašīnas atļauts 
novietot bez iero-
bežojuma.

Vairākās vietās pilsētā – 
satiksmes organizācijas izmaiņas

 Ritma Gaidamoviča

Iepriekš izsludinātā ielu 
tirdzniecības atļauju pašval-
dības iekārtotajās ielu tirdz-
niecības vietās 2022. gadam 
izsniegšana novembrī neno-
tiks. Tā iestādē «Pilsētsaim-
niecība» tiks organizēta pēc 
ārkārtējās situācijas beigām. 

Ierasti tirgotāji, kas pašvaldības 
iekārtotajās ielu tirdzniecības vietās 
tirgo pašu ražoto augkopības un biš-
kopības produkciju, grieztos ziedus 
un zarus vai savvaļas ogas, augļus, 
sēnes un savvaļas ziedus, gada nogalē 
vēršas «Pilsētsaimniecībā», lai sa-
ņemtu tirdzniecības atļauju nākama-

jam gadam. Taču, ņemot vērā valstī 
izsludināto ārkārtējo situāciju, kā dēļ 
arī klienti klātienē netiek apkalpoti, 
ielu tirdzniecības atļauju izsniegšana 
tiks organizēta tikai pēc ārkārtējās 
situācijas beigām. Jāpiebilst, ka ār-
kārtējā situācija valstī noteikta līdz 
11. janvārim. 

Tirdzniecības atļaujas «Pilsētsaim-
niecībā» varēs saņemt personas ar 
sadarbspējīgu Covid19 sertifikātu, 
kas apliecina vakcināciju vai Co-
vid19 pārslimošanu. Par atļauju 
saņemšanas kārtību iestāde «Pilsēt-
saimniecība» informēs, noslēdzoties 
ārkārtējai situācijai, un informācija 
tiks publicēta mājaslapā www.pilset-
saimnieciba.lv un www.jelgava.lv. Ja 
rodas jautājumi, iedzīvotāji aicināti 

Atļaujas tirdzniecībai pašvaldības iekārtotajās ielu tirdzniecības vietās 
nākamajam gadam izsniegs pēc ārkārtējās situācijas beigām

zvanīt pa tālruni 63023845.
«Pilsētsaimniecībā» norāda, ka in-

formācija par tirdzniecības atļaujām 
2022. gadam ir izvietota arī visās 
pašvaldības iekārtotajās ielu tirdznie-
cības vietās. Tāpat tirdzniecības vie-
tās ir atgādinājums, ka tirdzniecības 
laikā gan tirgotājam, gan pircējam 
jālieto sejas aizsargmaska.

Jelgavā ir septiņas labiekārtotas 
pašvaldības ielu tirdzniecības vietas 
ar nojumēm un galdiem – Lielās ielas 
un Krišjāņa Barona ielas krustoju-
mā, Raiņa ielā 37, Pasta ielā 51/5, 
pie ēkas Satiksmes ielā 59, pie Bērzu 
kapsētas Bērzu ceļā 40, pie Baložu 
kapsētas Baložu ielā 14 un stāvlau-
kumā pie Zanderu kapsētas Dobeles 
šosejā 69.
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Paziņojums par Jelgavas valstspilsētas 
un Jelgavas novada ilgtspējīgas attīstības 

stratēģijas 2022.–2034. gadam un 
attīstības programmas 2022.–2027. gadam 

1. redakcijas publisko apspriešanu
No 2021. gada 15. novembra līdz 2021. gada 20. decembrim nori-

sināsies  Jelgavas valstspilsētas un Jelgavas novada kopīgo plānoša-
nas dokumentu – ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2022.–2034. ga-
dam (turpmāk – Stratēģija) un attīstības programmas 2022.–2027. 
gadam (turpmāk – Programma) 1. redakcijas publiskā apspriešana. 
Publiskā apspriešana plānota neklātienes formā, ievērojot valstī 
noteiktos ierobežojumus saistībā ar Covid19 infekcijas izplatību.

Saskaņā ar Jelgavas novada domes 2021. gada 3. novembra sēdes 
protokola Nr.24 1.§ un 2.§, Jelgavas valstspilsētas domes 2021. 
gada 8. novembra lēmumiem Nr.17/1 un Nr.17/2 Stratēģijas un 
Programmas 1. redakcija tiek nodota publiskai apspriešanai, kas 
ilgs no 2021. gada 15. novembra līdz 2021. gada 20. decembrim.

Administratīvo teritoriju un apdzīvoto vietu likums paredz, ka 
valstspilsētas un tām piegulošo novadu pašvaldības sadarbojas kopīgas 
ilgtspējīgas attīstības stratēģijas un attīstības programmas izstrādē. 

Kopīgi izstrādātā Stratēģija nosaka katras pašvaldības un kopīgo ilg-
termiņa attīstības vīziju, ilgtermiņa stratēģiskos mērķus, prioritātes un 
kopīgu telpiskās attīstības perspektīvu Jelgavas valstspilsētas un Jelgavas 
novada teritorijai, savukārt Programma nosaka kopīgas vidēja termiņa 
attīstības prioritātes, rīcības virzienus, uzdevumus un katras pašvaldības 
plānoto pasākumu kopumu stratēģisko uzstādījumu īstenošanai. 

Lai nodrošinātu plānošanas procesa kvalitāti un plānošanas re-
zultātu atbilstību sabiedrības vajadzībām un interesēm, Jelgavas 
valstspilsētas pašvaldība un Jelgavas novada pašvaldība aicina 
iedzīvotājus, nevalstiskās organizācijas, uzņēmējus un citus intere-
sentus, kuri vēlas ar savām idejām piedalīties valstspilsētas un no-
vada izaugsmes plānošanā, sniegt savus priekšlikumus, piedaloties 
Programmas un Stratēģijas 1. redakcijas publiskajā apspriešanā: 

• iepazīstoties ar sagatavotajiem dokumentu projektiem; 
• piedaloties sabiedriskajā apspriedē;
• sniedzot savus priekšlikumus dokumentu pilnveidei, aizpildot 

priekšlikumu un ierosinājumu veidlapu.

Ar Stratēģijas un Programmas 1. redakciju elektroniskā 
formātā var iepazīties:

• Jelgavas valstspilsētas pašvaldības tīmekļa vietnē  www.jelgava.
lv, sadaļā «Pilsēta», «Sabiedrība», «Līdzdalība»;

• Jelgavas novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.jelgavasno-
vads.lv, sadaļā «Sabiedrības līdzdalība»;

• valsts vienotajā ģeotelpiskās informācijas portālā www.geolat-
vija.lv, sadaļā «Teritorijas attīstības plānošana»:

 Stratēģija – https://geolatvija.lv/geo/tapis#document_19566  
 Programma – https://geolatvija.lv/geo/tapis#document_19568. 
Ar dokumentiem klātienē, ievērojot epidemioloģisko drošību 

(maska, vienreizlietojamie cimdi), var iepazīties:
• Jelgavas Pilsētas bibliotēkā Akadēmijas ielā 26, Jelgavā  

(1. stāvā) kā arī tās filiālēs – Pārlielupes bibliotēkā Loka maģistrālē 
17, Jelgavā un Miezītes bibliotēkā Dobeles šosejā 100A, Jelgavā; 

• Jelgavas novada valsts un pašvaldību vienotajos klientu apkal-
pošanas centros un pakalpojumu centros.

Sabiedriskā apspriede notiks 2021. gada 6. decembrī plkst.18 
neklātienes formā «Zoom» platformā. Pievienoties pasākumam būs 
iespējams, sākot no plkst.17.45, bez iepriekšējas reģistrācijas. Tiešsais-
tes sanāksmes saite būs pieejama  tīmekļa vietnē  www.jelgava.lv un 
www.jelgavasnovads.lv sadaļā «Sabiedrības līdzdalība», «Stratēģijas 
un programmas sabiedriskā apspriešana». Aicinām savlaicīgi pārlieci-
nāties, vai jūsu datorā/mobilajās iekārtās ir instalēta «Zoom» lietotne. 

Priekšlikumus līdz 2021. gada 20. decembrim (ieskaitot) aicinām 
iesniegt, aizpildot priekšlikumu veidlapu, kas atrodama un lejup-
lādējama Jelgavas valstspilsētas pašvaldības  tīmekļa vietnē  www.
jelgava.lv, sadaļā «Pilsēta», «Sabiedrība», «Līdzdalība», un Jelgavas 
novada pašvaldības  tīmekļa vietnē www.jelgavasnovads.lv, sadaļā 
«Sabiedrības līdzdalība». 

Priekšlikumu iesniegšana:
• nosūtot aizpildītu veidlapu uz epasta adresi attistiba@dome.

jelgava.lv un attistiba@jelgavasnovads.lv;
• elektroniski, izmantojot ģeotelpiskās informācijas portālu www.

geolatvija.lv;
• iesniedzot izdrukātā veidā Jelgavas valstspilsētas pašvaldības 

Klientu apkalpošanas centrā Lielajā ielā 11, Jelgavā (1. stāvā), Jelga-
vas Pilsētas bibliotēkā Akadēmijas ielā 26, Jelgavā (1. stāvā), Pārlie-
lupes bibliotēkā Loka maģistrālē 17, Jelgavā un Miezītes bibliotēkā 
Dobeles šosejā 100A, Jelgavā, Jelgavas novada valsts un pašvaldību 
vienotajos klientu apkalpošanas centros un pakalpojumu centros.

Par sabiedrības līdzdalību atbildīgās amatpersonas:
• plānošanas dokumentu izstrādes vadītāja un atbildīgā amat-

persona – Jelgavas valstspilsētas pašvaldības administrācijas 
Attīstības un pilsētplānošanas pārvaldes vadītāja Gunita Osīte, 
kontakttālrunis uzziņām: 63005569, 29196462, epasts: gunita.
osite@dome.jelgava.lv;

• Jelgavas novada plānošanas dokumentu izstrādes vadītāja un 
atbildīgā amatpersona – Jelgavas novada pašvaldības izpilddirek-
tore Līga Lonerte, epasts: liga.lonerte@jelgavasnovads.lv.

Aicinām ikvienu iesaistīties Jelgavas valstspilsētas 
un Jelgavas novada jauno attīstības plānošanas 

dokumentu 1. redakcijas apspriešanā!

 Ritma Gaidamoviča

Tuvojas trešais, pēdējais, 
nekustamā īpašuma nodokļa 
(NĪN) samaksas termiņš. 
Jelgavā šogad tas ir 30. no-
vembris. 

Jelgavas pašvaldības Finanšu no-
daļā informē, ka līdz novembrim NĪN 
iekasēts 91,7 procentu apmērā jeb 
3,41 miljons eiro. Aprēķinātais nodok-
lis par visu 2021. gadu ir nomaksāts 
82 procentu apmērā no gada plāna jeb 
3,05 miljoni eiro. Juridisko personu 
nomaksātā NĪN īpatsvars ieņēmu-
mos ir 42,5 procenti jeb 1,45 miljoni 
eiro, bet fizisko personu – 57,5 pro-
centi jeb 1,96 miljoni eiro. Jelgavas 
pašvaldības budžetā ienākumi no 
NĪN šogad plānoti 3,72 miljoni eiro.

Saskaņā ar Covid19 infekcijas 
izplatības seku pārvarēšanas likumu 

Tuvojas NĪN nomaksas termiņš 

likumā «Par nodokļiem un nodevām» 
noteiktā nokavējuma nauda (no laikā 
nenomaksātā pamatparāda 0,5 pro-
centi par katru nokavēto dienu) par 
2021. taksācijas gadam aprēķināto 
NĪN maksājuma kavējumu līdz 
2021. gada 31. decembrim netiek 
aprēķināta, norāda Finanšu nodaļā. 
Taču, ja 2021. taksācijas gadam 
aprēķinātais NĪN maksājums nebūs 
veikts līdz šā gada 31. decembrim, 
nodokļa maksājumam, sākot no 
2022. gada 1. janvāra, tiks aprēķināta 
nokavējuma nauda likumā noteiktajā 
apmērā jeb nokavējuma nauda pilnā 
apmērā būs jāmaksā par visu kavēju-
mu. Šāda īpaši labvēlīga kārtība NĪN 
nomaksai ir noteikta tikai attiecībā 
uz 2021. gadā maksājamo nodokli, 
un šis regulējums nav attiecināms 
uz iepriekšējo taksācijas periodu 
parādiem. 

Jāpiebilst, ka šogad saistībā ar Co-

vid19 pandēmiju neviens NĪN mak-
sātājs nodokļa nomaksas termiņa 
pagarinājumu pašvaldībā nav lūdzis. 

NĪN par ēkām un zemi var sa-
maksāt uzreiz vai pa daļām līdz 
noteiktajiem termiņiem. Jautājumus 
par NĪN var precizēt Finanšu nodaļā 
pa tālruni 63005589, 63005491, 
63005596. NĪN maksājumu var veikt 
bankā, internetbankā vai arī veikalu 
tīkla «Maxima» kasēs, taču tad par 
katru maksājumu tiek ieturēta ko-
misijas maksa.

Pēc Finanšu nodaļas datiem, 
2021. gadā NĪN pilsētā ir aprēķināts 
26 002 nodokļa maksātājiem, tostarp 
25 304 fiziskām personām un 698 ju-
ridiskām personām. Lielākais pilsētā 
aprēķinātais nodoklis par vienu 
nekustamā īpašuma objektu šogad 
ir 60,2 tūkstoši eiro, bet mazākais, kā 
to nosaka likums, ir septiņi eiro bez 
atvieglojumu piemērošanas.

2021. gadā 
NĪN Jelgavā aprēķināts 

26 002
nodokļa maksātājiem

698
juridiskām personām

25 304
�ziskām personām 

Mazākais aprēķinātais NĪN 
par vienu nekustamo īpašumu Jelgavā ir 
7 eiro

Lielākais aprēķinātais NĪN 
par vienu nekustamo īpašumu Jelgavā ir 
60,2 tūkstoši eiro

Jelgavas pašvaldības budžetā ienākumi 

no NĪN plānoti 3,72 miljoni eiro, 
šobrīd iekasēts 3,41 miljons eiro

Avots: Jelgavas pašvaldības Finanšu nodaļa 

 Kristīne Langenfelde

Ministru kabineta noteikumi par epidemioloģiskās drošības 
pasākumiem Covid-19 infekcijas izplatības ierobežošanai paredz, 
ka no 15. novembra asistenta un pavadoņa pakalpojuma sniedzēji, 
kuri tiek finansēti no valsts budžeta līdzekļiem, darbu var turpi-
nāt tikai ar Covid-19 vakcinācijas vai pārslimošanas sertifikātu.

epidemioloģiskās drošības prasības.
Jāpiebilst, ka asistents sniedz 

atbalstu personai ar ļoti smagas 
vai smagas pakāpes funkcionēša-
nas ierobežojumiem tādu darbību 
veikšanai ārpus mājokļa, kuras 
tā invaliditātes dēļ nevar veikt 
patstāvīgi. Asistenta pakalpojumu 
par valsts budžeta līdzekļiem var 
saņemt personas no piecu līdz18 
gadu vecumam, kurām noteikta 
I invaliditātes grupa redzes trau-
cējumu dēļ, kā arī personas ar I vai 
II invaliditātes grupu.

Latvijā šobrīd ir vieni no augstā-
kajiem Covid19 saslimstības rādītā-
jiem pasaulē. Lai būtiski ierobežotu 
infekcijas izplatību, mazinātu slogu 
veselības aprūpes sistēmai un glābtu 
pēc iespējas vairāk cilvēku dzīvību, 
Jelgavas Sociālo lietu pārvalde aici-
na vakcinēties pret Covid19.

No 15. novembra asistenta un pavadoņa pakalpojumu 
nevar sniegt personas bez Covid-19 sertifikāta

Jelgavas pašvaldībā asistenta un 
pavadoņa pakalpojumu līdz šim 
sniedza 280 personas, un sadarbspē-
jīga Covid19 vakcinācijas vai pārsli-
mošanas sertifikāta vēl pagājušajā 
nedēļā nebija vairāk kā 30 personām. 
Jelgavas Sociālo lietu pārvalde infor-
mē, ka personām, kuras nevarēs uz-
rādīt Covid19 sertifikātu, samaksa 
par sniegto pakalpojumu atbilstoši 
iepriekš noslēgtajam līgumam no 
2021. gada 16. novembra netiks 
veikta un esošais līgums tiks lauzts. 
Šīm personām atskaites par nodroši-

nāto pakalpojumu bija jāiesniedz līdz 
15. novembrim. Pēc līguma laušanas 
uzrādot sadarbspējīgu vakcinācijas 
vai pārslimošanas sertifikātu vai 
rodot citu individuālu risinājumu, 
personai ir tiesības vērsties ar iesnie-
gumu jauna līguma noslēgšanai. Par 
šīm izmaiņām Sociālo lietu pārvalde 
visus pakalpojuma sniedzējus un 
saņēmējus ir brīdinājusi.

Jelgavas Sociālo lietu pārvalde 
informē, ka izvērtējums par asisten-
ta pakalpojuma nepieciešamību arī 
šobrīd tiek veikts klātienē, ievērojot 

 Kristīne Langenfelde

Pilngadīgie jelgavnieki, kuriem ir vakcinācijas pret Covid-19 vai 
vīrusa pārslimošanas faktu apliecinošs sertifikāts, no šīs nedēļas 
var atsākt izmantot pašvaldības piešķirtos atvieglojumus braukša-
nas maksas segšanai pilsētas sabiedriskajā transportā. Šīs izmaiņas 
neattiecas uz pilsētas skolēniem – vispārējo un profesionālo izglītī-
bas iestāžu audzēkņi arī turpmāk Jelgavas pašvaldības piešķirtos 
atvieglojumus braukšanas maksas segšanai pilsētas autobusos var 
izmantot pilnā apmērā neatkarīgi no vakcinācijas fakta.

jumā, kad rodas neskaidrības par 
atlaižu piemērošanu, jelgavnieki, kam 
pienākas pašvaldības noteiktās atlai-
des – pensionāri, politiski represētie, 
kā arī bāreņi un bez vecāku gādības 
pielikušie bērni –, aicināti vērsties 
Sociālo lietu pārvaldē pa tālruni 
63048916.

Jelgavas skolēniem neskaidrību 
gadījumā jāvēršas Jelgavas Izglītības 
pārvaldē pa tālruni 63012482.

Iedzīvotājiem jāņem vērā, ka sa-
slimšanas ar Covid19 gadījumā 
sadarbspējīga sertifikāta darbība uz 
10 dienām tiek apturēta. Tas nozīmē, 
ka arī atlaides braukšanai sabiedris-
kajā transportā šajā laikā nevarēs 
izmantot.

Izņemot skolēnus, atlaides pilsētas autobusos 
var izmantot personas ar Covid-19 sertifikātu

Lai atjaunotu iespēju jelgavnie-
kiem saņemt pašvaldības piešķirtos 
atvieglojumus, Jelgavas pašvaldība 
ir noslēgusi līgumu ar Nacionālo ve-
selības dienestu par datu saņemšanu 
par personām ar derīgu Covid19 
sertifikātu. Pašvaldības saistošajos 

noteikumos noteiktās atlaides var 
izmantot ierastajā kārtībā: pēc per-
sonalizētās viedkartes – Jelgavas 
pilsētas iedzīvotāja kartes vai Jelgavas 
skolēna apliecības – nolasīšanas pilsē-
tas autobusos.

Datu apstrādes problēmu gadī-
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BEZMAKSAS VESELĪBAS 
VEICINĀŠANAS AKTIVITĀŠU 
PIEDĀVĀJUMS NOVEMBRĪ UN DECEMBRĪ

DAŽĀDAS INTENSITĀTES VINGROŠANAS 
NODARBĪBAS TIEŠSAISTĒ 

NODARBĪBU PROGRAMMA «MANAS PARTNERATTIECĪBAS 
UN SEKSUALITĀTE. PIEAUGUŠO SARUNAS»

Aktivitātes tiek īstenotas bez maksas ES projekta Nr.9.2.4.2/16/I/085 «Veselības veicināšana Jelgavā» gaitā. 

Jautājumu vai neskaidrību gadījumā 
zvanīt pa tālruni 63048913.

NODARBĪBAS «VESELA MUGURA»

Otrdienās un ceturtdienās no plkst.19 līdz 20.
Trenere – Tatjana Gorbatko.

TRENIŅI «KARDIO/SPĒKS» 

Pirmdienās un trešdienās no plkst.19 līdz 20.
Trenere – Egija Troščenko.

• 17. novembrī plkst.18 – «Sievietes seksualitātes spēks»: kā izzināt savu seksualitāti, lai var gūt baudu, 
baudīt attiecības un būt ar labu veselību.
• 24. novembrī plkst.18 – «Seksualitātes bloki»: iekšējie neapzinātie psiholoģiskie bloki, kas traucē 
atraisīties, izpaust un baudīt savu seksualitāti, kā tos atpazīt un mainīt.
• 1. decembrī plkst.18 – «Vīrietis un sieviete gultā»: kā saprasties divām atšķirībām seksualitātēm – 
vīrieša un sievietes jeb kā izvairīties no noplānotām «sadursmēm» pāra guļamistabā.
• 8. decembrī plkst.18 – «Seksuālās mācības ABC/seksualitātes ābece»: ko mums nestāstīja vecāki un 
nemācīja skolās, bet, ja mēs to būtu zinājuši, pasaule būtu laimīgāka un mēs apmierinātāki.

Nodarbību vadītāja – Sanita Aišpure, sertificēta klīniskā psiholoģe.

Papildu informācija par nodarbībām un pieteikšanos – «Facebook» lapā «Veselības veicināšana Jelgavā».

VINGROŠANAS NODARBĪBAS 
«MĀMIŅĀM UN MAZUĻIEM»

Trešdienās no plkst.14 līdz 15.
Trenere – Egija Troščenko.

NODARBĪBAS «BRĪVDIENU STARTERIS»

Sestdienās no plkst.9 līdz 10.
Trenere – Anete Rone.

Informācija par treniņiem tiek publicēta vietnē https://www.facebook.com/jelgavasveseliba.

 Ilze Knusle

Turcijas pilsētā Erzurumā 
noslēdzies olimpiskās pirms-
kvalifikācijas turnīrs kērlin-
gā sievietēm un jauktajiem 
pāriem. Gan Latviju pārstā-
vošā Jelgavas Kērlinga kluba 
sieviešu komanda, gan jaukto 
pāru izlase – Jelgavas Kērlin-
ga kluba pāris Daina Barone 
un Arnis Veidemanis – tajā 
izcīnīja uzvaru, iegūstot tie-
sības cīnīties par ceļazīmi uz 
Pekinas olimpiskajām spē-
lēm. Olimpiskās kvalifikāci-
jas turnīrs notiks no 5. līdz 
18. decembrim Nīderlandes 
pilsētā Leuvardenā.

Olimpiskās pirmskvalifikācijas 
turnīrā sacentās desmit sieviešu 
komandas, kas tika sadalītas divās 
grupās, izspēlējot apļa turnīru. Abu 
grupu uzvarētājas tikās savā starpā, 
lai izspēlētu vienu no ceļazīmēm uz 
olimpisko spēļu kvalifikācijas turnīru. 
Grupu otro vietu ieguvējas aizvadīja 
savstarpēju spēli, kurā tika noskaid-
rota komanda, kas stājās pretī grupu 
uzvarētāju dueļa zaudētājām, lai 
izspēlētu otro ceļazīmi uz olimpisko 
spēļu kvalifikācijas turnīru. Latvijas 
sieviešu izlase bija labākā A apakš-
grupā, bet Slovākija – B apakšgrupā. 
Spēlē par ceļazīmi uz olimpiskās 
kvalifikācijas turnīru ar rezultātu 9:7 
uzvarēja Latvijas izlase. Pirmsolim-
piskās kvalifikācijas turnīrā Jelgavas 
komanda ar rezultātu 12:3 uzvarēja 
Slovēnijas komandu, ar 7:3 Spānijas, 
ar 6:2 Ungārijas, ar 12:4 Kazahstānas 

Jelgavas Kērlinga kluba komandas 
cīnīsies par ceļazīmi uz Pekinu

un ar 9:7 Slovākijas komandu. 
Latviju pirmsolimpiskās kvalifi-

kācijas turnīrā pārstāvēja Jelgavas 
Kērlinga kluba komanda: Santa 
BlumbergaBērziņa (skips), Evelīna 
Barone, Ieva Krusta, Ieva Rudzīte, 
Tīna Siliņa. Treneris – Ritvars Gulbis, 
trenera asistents – Roberts Krusts.

Olimpisko spēļu pirmskvalifikācijas 
turnīrā jauktajiem pāriem startēja 
16 izlases, kas sadalītas trīs apakš-
grupās – vienā grupā sešas un divās 
piecas komandas. Katrā grupā ko-
mandas aizvadīja apļa turnīru. Katras 
grupas uzvarētāji automātiski iekļuva 
fināla cīņā par vietu olimpisko spēļu 
kvalifikācijas turnīrā, savukārt otrās 
un trešās vietas ieguvēji savā starpā 
noskaidroja pārējās trīs finālistes. 
Pirmskvalifikācijas barjeru pārvarēja 
un tiesības cīnīties jau olimpiskās 
kvalifikācijas turnīrā ieguva šī turnīra 

pirmo trīs vietu ieguvēji.
Latvija tika ielozēta vienā grupā ar 

Baltkrievijas, Kirgizstānas, Lietuvas, 
Portugāles un Slovākijas izlasēm. Lat-
vijas izlase ar rezultātu 13:4 pieveica 
Baltkrieviju, ar rezultātu 8:7 – Portu-
gāli, ar 7:4 – Lietuvu, ar 6:3 – Slovā-
kiju, ar 7:4 – Kirgizstānu. Līdz ar to 
mūsu izlase izcīnīja pirmo vietu apakš-
grupā un automātiski iekļuva finālā, 
kur mums pretī stājās Kazahstānas 
izlase. Spēlē ar rezultātu 9:6 pārāks 
bija Latvijas duets, nodrošinot dalību 
olimpisko spēļu atlases turnīrā. Tajā 
dalību kopā ar mūsu izlasi nodrošināja 
arī Dānija un Turcija.

Olimpiskās kvalifikācijas turnīrs 
notiks no 5. līdz 18. decembrim 
Nīderlandes pilsētā Leuvardenā, 
bet 2022. gada ziemas olimpiskās 
spēles norisināsies Pekinā no 4. līdz 
20. februārim.

Foto: Latvijas  
Kērlinga asociācija

 Ilze Knusle

Svinot Latvijas dzimšanas 
dienu, jelgavnieki aicināti ie-
saistīties divās Sporta servisa 
centra (SSC) iniciatīvu cikla 
«Būšu aktīvs» aktivitātēs: 
līdz 30. novembrim sarūpēt 
sveicienu Latvijai – skrienot, 
nūjojot, ejot vai braucot ar ve-
losipēdu veikt tādu maršrutu, 
kura grafiskais attēls būs 
sveiciens Latvijai dzimšanas 
dienā, vai līdz 30. novembrim 
piedalīties attālinātajās sa-
censībās «Izskrien Latviju 
Jelgavā!». 

Sarūpētais sveiciens var būt kāda 
latvju zīme, Latvijas kontūra vai 
jebkas cits. Aktivitātei noslēdzoties, 
trīs nejauši izvēlēti dalībnieki saņems 
pārsteiguma balvu. «Šīs aktivitātes 
mērķis ir mudināt jelgavniekus būt 
aktīviem un kustēties, bet darīt to 
epidemioloģiski drošos apstākļos – pa 
vienam vai vienas mājsaimniecības 
ietvaros. Vienlaikus šis uzdevums 
rosina būt radošiem,» norāda SSC 
sporta pasākumu projektu speciāliste 
Irina Kolosova. Dalībnieki maršrutus 
var izdomāt paši vai izmantot tādas 
interneta vietnes kā balticmaps.eu vai 
konturumekletajs.lv.

Sveiciens – maršruta ekrānuzņē-
mums – jāiesūta līdz 30. novembrim 
pa epastu jelgavasporto@gmail.
com, norādot informāciju par sveicēju 
(vārds, uzvārds (ja ģimene, tad visu 
sveicēju vārds un uzvārds), iestāde 
vai kolektīvs, ko sveicējs pārstāv). 
Dalībnieks var iesūtīt neierobežotu 
skaitu sveicienu. Jāņem gan vērā, ka 
iesūtītās fotogrāfijas var tikt izmanto-
tas publicitātes materiālu veidošanai.

Sacensību «Izskrien Latviju Jelga-
vā!» dalībnieki aicināti veikt aptuveni 
1836 metrus garu distanci, kas simbo-
liski iezīmēs Latvijas valsts robežas 
kopējo garumu, kas ir 1836 kilometri. 
Sacensības norisinās pa nomarķētu 
trasi Pils salā un Pasta salā, starta 
un finiša vieta – blakus bērnu rotaļu 
laukumam – atzīmēta ar norādi.

Lai piedalītos, dalībniekam jāreģis-
trējas platformā distantrace.com 
attālinātajām sacensībām «Izskrien 
Latviju Jelgavā!» un jāpievieno sporta 

lietotne, kurā tiks fiksēti rezultāti: 
«Garmin», «Polar», «Suunto», «Fit-
bit», «Under Armour» (tajā ietilpst 
programmas «MapMyWalk», «Map-
MyRun», «MapMyRide»), «Strava». 
Paveicot distanci, rezultāti automātis-
ki augšupielādēsies distantrace.com. 

Dalībnieks rezultātu distancē var 
uzlabot neierobežotu reižu skaitu 
laikā no 15. līdz 30. novembrim, taču 
dienas laikā var reģistrēt tikai vienu 
rezultātu. Sacensību noslēgumā tiks 
vērtēts katra dalībnieka labākais 
rezultāts distancē. Dalībnieki sacen-
tīsies sieviešu un vīriešu konkurencē 
četrās vecuma grupās. Ar sacensību 
nolikumu var iepazīties mājaslapas 
www.jelgava.lv sadaļā «Institūcijas», 
«Sporta servisa centrs». Apbalvoti 
tiks 1.–3. vietas ieguvēji katrā grupā, 
savukārt pieci pēc nejaušības principa 
izvēlēti dalībnieki saņems pārsteigu-
ma balvu.

Attālinātās sacensības organizē 
SSC sadarbībā ar Jelgavas Vieglat-
lētikas klubu un SIA «Distant Race 
Management».

Iniciatīvu cikls «Būšu aktīvs» ir vel-
tīts SSC 20. gadadienai, un tas paredz 
visa gada laikā piedāvāt iedzīvotājiem 
20 dažādas sportiskas aktivitātes. In-
formācija par iniciatīvu ciklu pieejama 
mājaslapas www.jelgava.lv sadaļā 
«Sporta servisa centrs», iestādes soci-
ālo tīklu kontos un «Facebook» grupā 
«Jelgava sporto».

Izskrien Latviju Jelgavā vai sarūpē 
sveicienu Latvijai dzimšanas dienā!

 Ilze Knusle

Lietuvas galvaspilsētā Viļņā 
aizvadīts 30. Eiropas čem-
pionāts ārmreslingā jeb roku 
divcīņā, kurā atbalstam iz-
manto speciālu galdu, un tajā 
ar panākumiem startēja arī 
Jelgavas ārmreslinga kluba 
«Legacy Jelgava» sportisti. 
Par divkārtēju Eiropas ju-
nioru čempionu ārmreslingā 
kļuva jelgavnieks Kristaps 
Blūmanis, kurš savus spēkus 
kopā ar vēl trim Jelgavas 
sportistiem izmēģināja arī 
pieaugušo konkurencē. Jel-
gavnieku sniegums palīdzēja 
Latvijas komandai Eiropas 
čempionātā pieaugušajiem 
kopvērtējumā izcīnīt 3. vietu.

Topošajam automehāniķim jelgav-
niekam K.Blūmanim šis bija pirmais 
Eiropas čempionāts karjerā, un viņš 
tajā startēja junioru (U18) vecuma 
grupā svara kategorijā līdz 75 kilo-
gramiem. Kristaps piedalījās abās 
disciplīnās – gan ar kreiso roku, gan 
ar labo roku – un abās izcīnīja zelta 
medaļu. «Sacensības parasti sākas ar 
kreiso roku, pēc tam seko laušanās ar 
labo roku. Tās ir divas atsevišķas dis-
ciplīnas, jo ne katram sportistam abas 
rokas ir vienlīdz spēcīgas. Sistēma ir 
tāda: pāra uzvarētājs turpina cīnīties 
ar citu pāru uzvarētājiem, bet zau-
dētāji cīnās savā starpā. Dalībnieks, 
kurš piedzīvo divus zaudējumus, no 
sacensībām izkrīt. Līdz ar to nav 
noteikts maksimālais cīņu skaits, 
kas sportistam jāaizvada vienās 
sacensībās. Šajā čempionātā es ar 

Jelgavnieks kļūst par divkārtēju Eiropas 
junioru čempionu ārmreslingā

katru roku aizvadīju trīs cīņas,» stāsta 
K.Blūmanis. Ārmreslingā nav arī 
laika ierobežojumu cīņai, bet Krista-
pam Eiropas čempionātā garākā cīņa 
ilga vien aptuveni trīs sekundes. «Es 
cenšos uzvarēt pēc iespējas ātrāk, 
lai taupītu spēkus, jo nekad nevar 
zināt, kas tevi sagaida,» tā sportists. 
Visgarākā cīņa viņa sportista karjerā 
ilgusi apmēram minūti, bet Kristaps 
zina stāstīt, ka viņa tētis aizvadījis arī 
trīs minūtes garu cīņu, pēc kuras neko 
vairs nevarēja izdarīt.

Ar ārmreslingu K.Blūmanis sāka 
nodarboties pirms četriem gadiem – 
13 gadu vecumā. «Man patika lauz-
ties ar rokām, un savā klasē varēju 
nolauzt visus. Izrādījās, ka arī manam 
tētim tas labi padodas, un tā mēs 
abi sākām lauzties. Iegādājāmies 
speciālo galdu, tad sākām piedalīties 
sacensībās, iepazināmies ar citiem 
sportistiem un patiešām aizrāvā-
mies,» atklāj jaunietis. Tagad Jelgavā 
izveidots ārmreslinga klubs «Legacy 
Jelgava», ko vada daudzkārtējs Latvi-
jas un Eiropas čempions ārmreslingā 
Vladislavs Krasovskis.

Pirmajās ārmreslinga sacensībās 
K.Blūmanis piedalījās 2017. gadā. 
Pēdējos divus gadus nozīmīgu sa-
censību pandēmijas dēļ nebija, tāpēc 
viņam jo lielāks prieks, ka šogad tomēr 
Eiropas čempionāts notika un viņš 
tajā veiksmīgi debitējis. «Uzskatu, ka 
ārmreslings nav tikai spēka sports. 
Tas ir arī cīņas sports, un cīņā svarīga 
ir tehnika un ātrums,» spriež divkār-
tējais Eiropas junioru čempions. 

K.Blūmanis debitējis arī Eiropas 
čempionātā pieaugušajiem, kurā Jel-
gavas ārmreslinga klubu «Legacy Jel-
gava» pārstāvēja arī kluba vadītājs un 

treneris V.Krasovskis un Arnis Zoriks 
pieaugušo klasē un K.Blūmaņa tētis 
Gundars Blūmanis veterānu klasē.

Latvijas pieaugušo izlasē bija 12 
sportisti – katrā svara kategorijā pa 
divi. Jelgavnieki V.Krasovskis un 
K.Blūmanis startēja svara kategorijā 
līdz 80 kilogramiem, savukārt A.Zo-
riks – svara kategorijā līdz 85 kilo-
gramiem. V.Krasovskis ieguva 3. vietu 
cīņā ar kreiso roku un 1. vietu cīņā 
ar labo roku. K.Blūmanis, debitējot 
pieaugušo sacensībās, ieguva 5. vietu 
cīņā ar kreiso roku un 6. vietu cīņā ar 
labo roku. A.Zoriks – 3. vietu cīņā ar 
kreiso roku un 6. vietu cīņā ar labo 
roku. Kopvērtējumā Latvijas vīru 
izlase izcīnīja 3. vietu.

Jelgavnieks G.Blūmanis Latvijas 
veterānu komandas sastāvā izcīnīja 
3. vietu gan cīņā ar kreiso roku, gan 
cīņā ar labo roku svara kategorijā līdz 
100 kilogramiem.

«Jelgavnieki ir malači! Man prieks, 
ka mums izdevās aizbraukt uz Eiro-
pas čempionātu un parādīt lieliskus 
startus. Biju pat nedaudz pārsteigts, 
ka tik īsā posmā – pa diviem gadiem 
– čaļus izdevās aizvest līdz medaļām,» 
saka Jelgavas komandas treneris 
V.Krasovskis. Jelgavnieki tādā pašā 
sastāvā gatavojas braukt arī uz pasau-
les čempionātu, kas no 24. novembra 
līdz 3. decembrim notiks Rumānijas 
galvaspilsētā Bukarestē.

Foto: Latvijas 
Armvrestlinga 
federācija
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Jelgavas valstspilsētas paziņojums
2021. gada 28. oktobrī Jelgavas valstspilsētas dome ir pieņēmusi lēmumu Nr.16/8 
«Lokālplānojuma zemes vienībai Kalnciema ceļā 52, Jelgavā, nodošana publiskajai 
apspriešanai un atzinumu saņemšanai». 

Lokālplānojuma izstrādātājs: SIA «Projektu birojs Grietēns un Kagainis», tālrunis 
67381950.

Saskaņā ar attīstības ieceri lokālplānojuma teritorijā plānots veidot jaunu būvob-
jektu – mazumtirdzniecības veikalu, nepieciešamo transporta un inženiertehnisko 
infrastruktūru un teritorijas labiekārtojumu.

Ar lokālplānojuma redakciju no 2021. gada 17. novembra līdz 2021. gada  
15. decembrim var iepazīties Jelgavas valstspilsētas pašvaldības mājaslapā 
www.jelgava.lv, sadaļā «Pilsēta», «Sabiedrība», «Līdzdalība», un valsts vienotajā 
ģeotelpiskās informācijas portālā www.geolatvija.lv. Konsultācijas par lokālplānoju-
ma redakciju un iespējām ar to iepazīties klātienē tiek sniegtas pa tālruni 26490841 
vai e-pastu dace.sture@dome.jelgava.lv.

Publiskās apspriešanas sanāksme norisināsies 2021. gada 7. decembrī plkst.16 
videokonferences režīmā platformā «Zoom». Lai pieteiktu dalību, aicinām nosūtīt 
savu kontaktinformāciju uz e-pasta adresi dace.sture@dome.jelgava.lv. 

Rakstiskus priekšlikumus var nosūtīt pa pastu Jelgavas valstspilsētas pašvaldībai 
uz adresi: Lielā iela 11, Jelgava, LV-3001, elektroniski uz e-pasta adresi pasts@
jelgava.lv vai portālā www.geolatvija.lv.

Jelgavas valstspilsētas paziņojums
Jelgavas valstspilsētas domes Energoefektivitātes paaugstināšanas  

pasākumu veikšanas daudzdzīvokļu dzīvojamās mājās  
līdzfinansējuma piešķiršanas komisijā pieņemts lēmums  
piešķirt līdzfinansēju daudzdzīvokļu dzīvojamajām mājām  

Lielajā ielā 13 un Mātera ielā 17, Jelgavā. 

2021. gada 19. oktobrī pieņemts lēmums piešķirt līdzfinansējumu 3000 euro (trīs 
tūkstoši euro) apmērā daudzdzīvokļu dzīvojamajai mājai Lielajā ielā 13, Jelgavā, un  
piešķirt līdzfinansējumu 2480,50 euro (divi tūkstoši četri simti astoņdesmit euro un  
50 centi) apmērā daudzdzīvokļu dzīvojamajai mājai Mātera ielā 17. 

Lēmums par līdzfinansējuma piešķiršanu pieņemts saskaņā ar Jelgavas pilsētas 
pašvaldības 2017. gada 27. aprīļa saistošo noteikumu Nr.17-12 «Par Jelgavas 
pilsētas pašvaldības līdzfinansējuma energoefektivitātes paaugstināšanas 
pasākumu veikšanai daudzdzīvokļu dzīvojamās mājās  24. punktu.

Bauce Lūcija 
(02.04.1938.–17.10.2021.)

Biļķins Jānis 
(17.06.1938.–17.10.2021.)

Borisenoks Anatolijs 
(11.11.1961.–16.10.202.)

Fedorkeviča Antoņina 
(02.02.1930.–15.10.2021.)

Francuzovs Aleksandrs 
(26.07.1982.–19.10.2021.)

Gedvils Ilgonis 
(30.04.1945.–15.10.2021.)

Golovuškina Raisa 
(21.06.1935.–17.10.2021.)

Goruza Staņislavs 
(10.02.1937.–20.10.2021.)

Gutorovičs Vadims 
(17.05.1968.–18.10.2021.)

Gutorovičs Vladimirs 
(16.03.1958.–18.10.2021.)

Kirejevs Vladimirs 
(12.09.1958.–14.10.2021.)

Krasuckis Jurijs 
(22.11.1963.–19.10.2021.)

Lapušinskis Františeks 
(07.01.1932.–18.10.2021.)

Lukstiņš Jānis 
(09.09.1935.–19.10.2021.)

Norvaišs Aleksandrs 
(19.10.1963.–16.10.2021.)

Pēpulis Jānis
(17.06.1939.–17.10.2021.)

Rimšāns Visvaldis 
(24.02.1966.–16.10.2021.)

Sarkans Alberts 
(05.02.1949.–15.10.2021.)

Švecova Valentīna 
(25.01.1931.–17.10.2021.)

Tanona Tatjana 
(21.06.1957.–19.10.2021.)

Tihonova Gonorata Ludvika 
(15.02.1936.–17.10.2021.)

Vaščilo Alevtina 
(06.08.1938.–15.10.2021.)

Voldiņa Lidija 
(01.08.1949.–18.10.2021.)

Želamkovs Genadijs 
(24.02.1957.–21.10.2021.)

Bainovs Aleksandrs 
(10.02.1937.–22.10.2021.)

Balašovs Antons 
(09.12.1952.–27.10.2021.)

Belovs Igors 
(10.06.1965.–27.10.2021.)

Boikova Elza 
(07.07.1937.–27.10.2021.)

Bondare Gunta 
(05.06.1954.–25.10.2021.)

Celma Elvīra 
(24.08.1924.–26.10.2021.)

Čabute Velta 
(28.08.1928.–28.10.2021.)

Feofanovs Jurijs 
(10.04.1955.–26.10.2021.)

Grīnberga Inese 
(26.07.1961.–26.10.2021.)

Grīnšpons Artūrs 
(11.02.1935.–26.10.2021.)

Gustavs Zintis 
(24.01.1969.–24.10.2021.)

Janševskis Uldis 
(29.04.1965.–21.10.2021.)

Jefimova Ņina 
(08.06.1949.–23.10.2021.)

Jerofejevs Aivars 
(16.06.1976.–23.10.2021.)

Jezdauckis Guntis 
(18.09.1967.–24.10.2021.)

Maslovs Viktors 
(15.08.1935.–23.10.2021.)

Nikolajeva Emma 
(10.07.1938.–22.10.2021.)

Permjakova Jevdokija 
(22.03.1932.–26.10.2021.)

Poluhina Jevgeņija 
(17.09.1953.–24.10.2021.)

Rūba Kārlis 
(15.05.1955.–23.10.2021.)

Staņevičus Sauļus 
(26.04.1970.–23.10.2021.)

Šablinskis Eduards Vladislavs 
(11.01.1947.–22.10.2021.)

Šleija Valentīna 
(12.04.1939.–26.10.2021.)

Vzenkovska Ņina 
(24.03.1956.–23.10.2021.)

Žeļeznova Antoņina 
(03.05.1932.–24.10.2021.)

Dolgoņenko Aleksejs 
(23.01.1975.–04.11.2021.)

Galviņš Pāvels 
(11.01.1938.–02.11.2021.)

Gridjuško Faina 
(05.09.1928.–04.11.2021.)

Jeļisejeva Marta 
(23.10.1937.–26.10.2021.)

Krūmiņa Anna 
(19.01.1934.–01.11.2021.)

Laščevska Zigrīda 
(19.04.1955.–05.11.2021.)

Lazdāne Tekla 
(21.05.1935.–30.10.2021.)

Loginova Albina 
(08.07.1933.–28.10.2021.)

Lopuha Genādijs 
(18.05.1960.–04.11.2021.)

Ļaha Sofija 
(10.01.1937.–01.11.2021.)

Ļūļaka Regīna 
(08.03.1934.–03.11.2021.)

Mirkina Tamāra 
(19.02.1931.–01.11.2021.)

Ņikitina Jeļena 
(02.01.1945.–30.10.2021.)

Permjakovs Genadijs 
(21.06.1942.–30.10.2021.)

Puntenkova Brigita 
(24.02.1946.–01.11.2021.)

Putriņa Zoja 
(14.09.1949.–30.10.2021.)

Rumme Jeļizaveta 
(24.04.1955.–30.10.2021.)

Suško Valērijs 
(12.03.1941.–31.10.2021.)

Šmite Ināra 
(01.08.1937.–01.11.2021.)

Šteinerts Ernests 
(27.06.1940.–03.11.2021.)

Vilka Vija 
(19.02.1941.–01.11.2021.)

Vingre Aida Anita 
(30.10.1936.–04.11.2021.)

Zarjanska Raisa 
(02.02.1949.–03.11.2021.)

Zvonareva Rita 
(22.05.1933.–02.11.2021.)

Želvis Petrs 
(23.01.1948.–04.11.2021.)

Andrējeva Biruta 
(24.09.1939.–09.11.2021.)

Baļčuna Adolfina 
(10.11.1937.–10.11.2021.)

Beimo Jurijs 
(08.04.1965.–11.11.2021.)

Bullīte Renāte 
(25.02.1938.–11.11.2021.)

Cinovska Marija 
(01.08.1934.–07.11.2021.)

Jurgels Viktors
(18.02.1966.–13.11.2021.)

Kizāns Raimonds 
(05.04.1946.–08.11.2021.)

Ležņeviča Jadviga 
(26.07.1946.–06.11.2021.)

Masionis Aļģimants 
(02.10.1937.–11.11.2021.)

Matosovs Nikolajs 
(10.12.1942.–06.11.2021.)

Mežsarga Inta 
(07.09.1948.–05.11.2021.)

AIZSAULĒ AIZGĀJUŠI

Jelgavas valstspilsētas pašvaldības admi-
nistrācijas Dzimtsarakstu nodaļas dati par 

Jelgavā deklarētām personām

Montvidiene Fekla 
(13.05.1941.–06.11.2021.)

Patijčuks Vasīlijs 
(12.06.1955.–09.11.2021.)

Pūce Ģertrūde
(10.07.1933.–07.11.2021.)

Raupa Astrīda
(23.06.1940.–05.11.2021.)

Rudzīte Erna 
(01.02.1931.–11.11.2021.)

Serova Irēna 
(06.01.1960.–09.11.2021.)

Skudra Laimonis 
(08.07.1948.–06.11.2021.)

Skutelis Jānis 
(07.01.1951.–12.11.2021.)

Sutena Rita 
(13.09.1934.–12.11.2021.)

Šalajeva Valentīna 
(04.06.1932.–09.11.2021.)

Teterina Valentīna 
(17.03.1948.–11.11.2021.)

Uļezlo Aleksandrs 
(04.09.1972.–09.11.2021.)

Vasičkina Olga 
(06.12.1973.–12.11.2021.)

Veisa Austra 
(24.03.1920.–07.11.2021.)

Veisberģis Kārlis 
(28.12.1937.–10.11.2021.)

Žuks Alfons 
(10.07.1942.–05.11.2021.)

SIA «Mustad Autoline» 
(reģ.Nr.40203055910) 

aicina pievienoties savam kolektīvam 

CEHA STRĀDNIEKUS(-CES).
Galvenie pienākumi: āķu siešana pie virves 
un zivs ēsmas likšana uz āķiem. 

Mēs piedāvājam: izaugsmes iespējas uzņē-
mumā, labus darba apstākļus un atsaucīgus 
kolēģus, darbam nepieciešamo tehnisko 
nodrošinājumu un veselības apdrošināšanu.

Darba vieta pašā Jelgavas centrā, 
tikai 5 minūšu gājienā no autoostas.

Ja tev ir augsta atbildība, vēlme profesionāli 
augt un attīstīties, spēja ātri reaģēt un risināt 
problēmsituācijas, tad gaidīsim tavu ziņu! 

Atalgojums – 500–1300 EUR (bruto).

Vakancei var pieteikties pa tālruni 26429152 
vai e-pastu hr.sia@mustadautoline.com.

AS «GASO» (reģ.Nr.40203108921) 
aicina darbā

ATSLĒDZNIEKU(-CI) 
(alga – 1000–1150 EUR).

Darba vieta: Jelgava vai Olaine.

METINĀTĀJU (alga – 1500–1700 EUR).
Darba vieta: Jelgava.

Papildu informācija – vietnē www.gaso.lv/
vakances vai pa tālruni 26181145.
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Pēc pieraksta

Pēc pieraksta

Ieskats raidieraksta (podkāsta) veidošanā

Canva - prezentācijas, infogra�kas, video

YouTube - konta izveide, kā ievietot video, veidot straumi u.c.

OpenShot - video veidošana

Tiešsaistes sanāksmju rīks Zoom

Mājas lapu veidošana programmā Wix (individ., pāru nodarbības)

OBS lietošana (individ., pāru nodarbības)
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A
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Aicinām ikvienu uzlabot savas digitālās prasmes, izvēloties sev 
interesējošās tēmas un piedaloties:

 konsultācijās par individuāli aktuālu datorprasmju jautājumu   
         (pēc iepriekšēja pieraksta): 
      pirmdienās plkst. 17.00 - 20.00
      trešdienās plkst. 10.00 - 12.00
 videopamācībās par dažādām digitālo prasmju tēmām
 (www.zrkac.lv -> E-sabiedrībai -> Resursi)
 semināros par aktuālām digitālo prasmju tēmām (skatīt gra�ku) 
  

Visi pasākumi notiek tiešsaistes platformā

e-pasts: talakizglitiba@zrkac.jelgava.lv
          26602618 
tālr.: 29222737
          63082101

www.zrkac.lv

SIA «JELGAVAS TIPOGRĀFIJA» 
(reģ.Nr.43603009384) 
aicina savā komandā

NOLIKTAVAS STRĀDNIEKU(-CI)
Atalgojums – 900–1000 EUR (bruto).

RAŽOŠANAS 
PLĀNOŠANAS EŅĢELI

Atalgojums – 1200–1600 EUR (bruto).

GRĀMATU RAŽOŠANAS LĪNIJU UN 
MAZO IEKĀRTU OPERATORUS(-ES)

Atalgojums – 1000–1600 EUR (bruto).

Aktuālās vakances vari apskatīt šeit:
https://jt.lv/par-mums/vakances/

Mēs esam sociāli atbildīgi, 
atvērti un profesionāli!

Nepieciešams sadarbspējīgs 
Covid-19 sertifikāts. 

Apmācībās soli pa solim būsim kopā ar tevi!
Gaidīsim tavu CV pa e-pastu jt@jt.lv.

Paziņojums par izsoli
Jelgavas valstspilsētas pašvaldības iestāde «Pilsētsaimniecība» pārdod augošu 
koku koksnes kopējo krāju 1745,33 m3, kas atrodas Jelgavas valstspilsētas 
pašvaldības nekustamā īpašuma «Siliņu-Viskaļu mežs» sastāvā esošajā zemes 
vienībā ar kadastra apzīmējumu 09000290542 (turpmāk – izsoles priekšmets), 
elektroniskā izsolē ar augšupejošu soli.

Sākumcena – 44 850,00 euro bez PVN, solis – 1000,00 euro bez PVN, izsoles no-
drošinājums – 4485,00 euro (četri tūkstoši četri simti astoņdesmit pieci euro 00 
centi) bez PVN (10% (desmit procenti) no izsolāmā priekšmeta sākumcenas). 
Personai, kura vēlas piedalīties izsolē, līdz 2021 gada 21. novembrim jāveic iz-
soles nodrošinājuma samaksa, ieskaitot to Jelgavas valstspilsētas pašvaldības 
iestādes «Pilsētsaimniecība» kontā LV61UNLA0050001003121, kas atvērts AS 
«SEB banka», bankas kods UNLALV2X, ar atzīmi «Nodrošinājums elektroniska-
jai izsolei «Augošu koku koksne ar kopējo krāju 1745,33 m3»», un, izmantojot 
elektronisko izsoļu vietni https://izsoles.ta.gov.lv, jānosūta lūgums Jelgavas 
valstspilsētas pašvaldības iestādei «Pilsētsaimniecība» autorizēt dalību izsolē. 

Izsoles pretendentu reģistrācija notiek no 2021. gada 1. novembra plkst.13 
līdz 2021. gada 21. novembra plkst.23.59 elektronisko izsoļu vietnē https://
izsoles.ta.gov.lv.  

Izsole sākas elektronisko izsoļu vietnē https://izsoles.ta.gov.lv 2021. gada 1. 
novembrī plkst.13 un noslēdzas 2021. gada 1. decembrī plkst.13.
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IZSTĀDES
 � Līdz 30. novembrim – TLMS «Dardedze» izstāde «Daba iedvesmo». Dagnijas 

Jakobsones dabas foto kā iedvesmas avots krāsu un faktūru spēlēm tekstilijās. Studijas 
vadītāja – Ingrīda Ozolniece (kultūras nama 1. stāva galerijā).

 � Līdz 30. novembrim – JVPI «Kultūra» Tautas gleznošanas studijas plenēra un 
vasaras darbu izstāde. Studijas vadītāji – Anda Buškevica un Ivars Klapers (kultūras 
nama 2. stāvā).

 � Līdz 30. novembrim – Jelgavas Mākslas skolas izstāde «Dažādie putni» (ZRKAC 
1. stāva foajē).

 � Līdz 2. decembrim – Anitas Jansones-Zirnītes izstāde «Burtnieka viļņi»  
(Sv.Trīsvienības baznīcas tornī).

 � No 1. līdz 31. decembrim – virtuālā izstāde bibliotēkas tīmekļvietnē «Par dā-
vanām domājot».

 � No 1. līdz 31. decembrim – mākslinieku grupas (Ilze Ezerniece, Anna Kaltigina, 
Ludmila Grīnberga, Vita Makra, Ivanda Spulle-Meiere, Inta Paulsone, Asnate Marts 
Zutere, Inga Rudzīte, Jana Mikosa, Anda Buškevica, Dita Veģe, Nellija Skujeniece, 
Inita Vilks) gleznu izstāde «Iebrauc manā dārzā kluss…» (Jelgavas Pilsētas bibliotēkas 
izstāžu galerijā). 

 � No 1. līdz 30. decembrim – Jelgavas Mākslas skolas izstāde «Pilis, arhitektūra» 
(Pārlielupes bibliotēkā). 

 � Līdz 10. decembrim – izstāde «Sargāt. Mīlēt. Kalpot»: eksponāti no Olaines 
vēstures un mākslas muzeja krājuma (bērnu un jauniešu bibliotēkā «Zinītis»). 

 � No 10. decembra līdz 15. janvārim – Ilzes Rēderes gleznu izstāde (bērnu un 
jauniešu bibliotēkā «Zinītis»). 

 � No 3. decembra līdz 30. janvārim – Ligitas Caunes gleznu izstāde (Sv.Trīsvienības 
baznīcas tornī).

20. NOVEMBRĪ 
 � Jauno grāmatu diena (Miezītes bibliotēkā).

25. NOVEMBRĪ 
 � Aizmāršīgo lasītāju diena. Iespēja nodot grāmatas bez kavējuma naudas (Jelgavas 

bibliotēkās).

26. NOVEMBRĪ 
 � Pulksten 19 – Ādolfa Alunāna Jelgavas teātra izrāde «Pidžama sešiem». Pārcelts 

no 10. novembra. Biļešu cena – 3–5 € (kultūras namā).*

27. NOVEMBRĪ 
 � Kino: «Emīlija. Latvijas preses karaliene». Pārcelts no 7. novembra.  Pulksten 12 –  

1. un 2. sērija; pulksten 15 – 3. un 4. sērija; pulksten 18 – 5. un 6. sērija. Biļešu cena – 4 € 
(kultūras namā).*

28. NOVEMBRĪ 
 � Pulksten 17 – koncertprogramma «Satikt Čaku»: J.Lūsēns, Z.Muktupāvels un 

J.Strazdiņš. Pārcelts no 31. oktobra. Biļešu cena – 6–10 € (kultūras namā).*

30. NOVEMBRĪ 
 � Pulksten 16 – Lasītāju klubiņa tikšanās «Domājot par Latviju» (Jelgavas Pilsētas 

bibliotēkas lasītavā).

2. DECEMBRĪ 
 � Pulksten 19 – Valmieras Drāmas teātra izrāde «Nākošpavasar». Pārcelts no 

4. novembra. Biļešu cena – 14–18 € (kultūras namā).*

4. DECEMBRĪ 
 � Pulksten 19 – grupas «Baltie lāči» koncertprogramma «Tirgus stāsti». Pārcelts no 

5. novembra. Biļešu cena – 12–18 € (kultūras namā).*

10. DECEMBRĪ 
 � Pulksten 19 – Valters Pūce un Dainis Tenis koncertprogrammā «Radīts Latvijā». 

Biļešu cena – 12–18 € (kultūras namā).*
 � Pulksten 19 – Jelgavas Jaunā teātra pirmizrāde: Antonio Buero Valjeho lugas 

«Liesmojošā tumsa» audioizrāde ar vizuālu prologu un epilogu. Pārcelts no 29. oktobra. 
Režisore – A.Treija, skaņu režisors – P.Straume. Biļešu cena – 3 € (kultūras namā «Rota»).*

11. DECEMBRĪ 
 � Pulksten 16 – Jelgavas Jaunā teātra pirmizrāde: Antonio Buero Valjeho lugas 

«Liesmojošā tumsa» audioizrāde ar vizuālu prologu un epilogu. Pārcelts no 30. oktobra. 
Režisore – A.Treija, skaņu režisors – P.Straume. Biļešu cena – 3 € (kultūras namā «Rota»).*

12. DECEMBRĪ 
 � Pulksten 19 – Andrejs Osokins un Katrīna Gupalo koncertprogrammā «Mēness 

starus stīgo». Pārcelts no 12. novembra. Biļešu cena – 6–10 € (kultūras namā).*

15. DECEMBRĪ 
 � Pulksten 19 – vokālās grupas «Framest» koncerts «Tomēr jāpadomā». Pārcelts no 

3. novembra. Biļešu cena – 6–10 € (kultūras namā).*

16. DECEMBRĪ 
 � Jauno grāmatu diena (Jelgavas Pilsētas bibliotēkā).

30. DECEMBRĪ 
 � Aizmāršīgo lasītāju diena. Iespēja atdot grāmatas bez kavējuma naudas (Jelgavas 

bibliotēkās).

Iepriekš iegādātās biļetes uz pasākumiem ir derīgas vai nododamas
 «Biļešu paradīzes» kasēs. 

* Zaļais pasākums – ieeja, uzrādot derīgu digitālo Covid-19 sertifikātu, 
kas apliecina vakcināciju pret Covid-19 vai tā pārslimošanu. Kopā ar sertifikātu obligāti 

jāuzrāda personu apliecinošs dokuments – pase vai ID karte. 

Pasākumi tiek rīkoti atbilstoši MK noteikumiem Nr.662 «Epidemioloģiskās drošības 
pasākumi Covid-19 infekcijas izplatības ierobežošanai». Saskaņā ar MK noteikumiem 

var tikt veiktas izmaiņas pasākumu norises kārtībā. Aicinām sekot līdzi informācijai 
vietnē www.kultura.jelgava.lv.

ATCELTIE PASĀKUMI
 � 6. novembrī pulksten 13 un 16 – kino: «Emīlija. Latvijas preses karaliene», 5. un 

6. sērija (kultūras namā).
 � No 27. oktobra pārcelts uz nenoteiktu laiku – rokopera «Mauglis» (kultūras namā).

Nauda par internetā iegādātajām biļetēm tiks atdota automātiski, 
klātienē iegādātās biļetes jānodod «Biļešu paradīzes» kasēs. 

Neskaidrību gadījumā lūgums sazināties pa e-pastu kultura@kultura.jelgava.lv 
vai tālruni 63023461.

 Līga Klismeta

Jelgavas reģionālais Tū-
risma centrs (JRTC) brīvo 
laiku aicina pavadīt aktīvi 
un doties pilsētas izpētes pa-
staigās individuāli vai kopā 
ar ģimeni, uzzinot jaunus 
faktus par pilsētas vēstu-
ri. Interesentiem ir iespēja 
pilsētu iepazīt interaktīvās 
ekskursijās, izmantojot mo-
bilo lietotni «Tours Across 
Baltics». Pamatojoties uz lie-
totnē iekļautajām apskates 
vietām, JRTC ir izstrādājis 
trīs tematiskus maršrutus 
pilsētas iepazīšanai. Marš-
ruti ir publicēti vietnē www.
visit.jelgava.lv.

JRTC informē, ka pirmais tematis-
kais maršruts lietotnē ir «Izzinām Jel-
gavu kopā». Tas ir salīdzinoši viegls 
maršruts aptuveni sešu kilometru 
garumā un īpaši piemērots ģimenēm 
– vecāki varēs ieraudzīt pilsētu jaunā 
skatījumā, bet bērni gūs zināšanas 
par pilsētas vēsturi un pozitīvas emo-
cijas bērnu atpūtas un rotaļu pilsētiņā 
Uzvaras parkā. Pastaigas laikā varēs 

apmeklēt Latvijas Dzelzceļa vēstures 
muzeja Jelgavas ārtelpu ekspozīciju 
un aplūkot drezīnas, lokomotīvju 
riteņu pārus un pārmijnieku poste-
ni. Vēl maršrutā iekļauta skulptūra 
strūklaka «Jelgavas students» ar tās 
interesanto stāstu, Raiņa parks, kur 
varēs uzzināt, kāpēc parks nosaukts 
izcilā dzejnieka vārdā, kā arī atklāt 
citus interesantus faktus par Jelgavu. 

Arī maršruta «Pārsteidzošā Pār-
lielupe» garums ir apmēram seši 
kilometri. Pastaigā iekļautas mazāk 
populāras pilsētas vietas Pārliel
upes pusē, un maršruta uzdevums 
ir parādīt, ka arī šajā pilsētas daļā 
ir interesanti apskates objekti, kas 
gaida tūristus. Iedomājoties Jelgavu, 
visbiežāk pirmais objekts, ko atceras, 
ir Jelgavas pils. Taču otra pils atrodas 
Pārlielupē – Valdekas pilī tagad ir 
LLU Vides un būvzinātņu fakultātes 
Ainavu arhitektūras un plānošanas 
katedra. Digitālās tūres laikā ceļotā-
jiem būs iespēja caur skatlogu aplūkot 
«Anru motors» seno spēkratu kolek-
ciju, iegriezties alus darītavā «Viedi». 
Maršrutā iekļauta arī Svētbirze. 
Tajā stādīto bērzu un ozolu vidū ir 
Vienības ozols, kas dēstīts, ģenerālim 
Jānim Balodim klātesot. Pastaigas 

noslēgumā, šķērsojot Liel upes un 
Driksas tiltu, ceļotāji nonāks pilsētas 
centrālajā daļā, kur varēs aplūkot 
lielāko baroka pili Baltijas valstīs un 
doties pastaigā pa Pasta salu, kur 
atrodas Latvijā vienīgais šamota 
skulptūru parks.  

Bet interaktīvā maršruta «Ie-
dvesmojies Jelgavā!» garums ir 11 
kilometri, un, lai apskatītu visus tajā 
iekļautos objektus, būs nepieciešamas 
apmēram trīs stundas. 

Maršruts sākas pilsētas centrā – ar 
Jelgavas kultūras nama un piemiņas 
zīmes dziedātājai Norai Bumbierei 
apskati. Tālāk tas ved pa Lielo ielu 
līdz Svētās Annas luterāņu kated-
rālei, Vecpilsētas ielas kvartālam un 
vides objektam «Laika rats 100». 
Maršrutā ir iekļauta arī Mīlestības 
aleja, koka laipas Svētes palienes 
pļavās un citi objekti. 

Mobilajā lietotnē pieejami audio-
stāsti un apraksti par pilsētas tūrisma 
objektiem latviešu, angļu un krievu 
valodā. Vienotā lejupielādes saite 
lietotnei «Tours Across Baltics» – 
https://toursacrossbaltics.qrd.by/
jelgava. Visus maršrutos iekļautos 
apskates objektus var apskatīt arī sev 
vēlamā skaitā un secībā. 

Aicina iepazīt Jelgavu trīs interaktīvos maršrutos

 Līga Klismeta

«Pēdējos gados es daudz 
fotografēju Jelgavu. Staigā-
ju kājām, un gribas bildēt. 
Man patīk atrast nostūrus, 
gaismas un rakursus. Man 
ir interesanti parādīt skatī-
tājam savu domu gājienu. 
Nav jau gluži tā, ka šajā sa-
spīlētajā laikā neuzspīd arī 
kāds gaismas stars. Esmu 
apkopojis simts krāsu un 
melnbaltas fotogrāfijas ar 
Jelgavas skatiem un izdevis 
reprezentatīvu grāmatiņu,» 
saka fotogrāfs Juris Zēbergs, 
kura izstāde un fotoalbums 
«Skatiens klīst pilsētā» vēl 
gaida pagaidām atliktos at-
klāšanas svētkus.

Gatavojoties šai izstādei, fotogrāfs 
nopietni pievērsās tieši darbu pasnieg-
šanas formai. Piemēram, trīspadsmit 
darbi ir veidoti autortehnikā, kam 
pamatā ir dekupāžas princips – foto-
grāfiju izdrukā uz papīra, tad pielīmē 
koka dēļu pamatnei un papildus 
apstrādā. Šāds darbs līdzinās gleznai. 
«Neesmu gleznotājs, taču mani ļoti 
saista glezniecība. Tāpēc bieži savas 
fotogrāfijas drukāju uz auduma vai 

citiem materiāliem. Es eksperimen-
tēju, un var teikt, ka gleznoju ar 
fotoaparātu,» saka J.Zēbergs. Desmit 
izstādes darbi sagatavoti klasiski – 
rāmjos, ar stiklu un paspartū. Taču 
arī tas nav vienkārši – ja rāmim vai 
attēlu iekļaujošajam papīram nav 
īstais tonis, tas jāpārkrāso. 

Fotogrāfs atzīst, ka mūsdienu 
pasaulē daudz kas balstās uz projek-
tiem. Arī viņš pēdējos četros gados tos 
regulāri iesniedz Jelgavas Kultūras 
padomes projektu konkursā un iegūto 
finansējumu iegulda radošos darbos. 
No šī konkursa daļēji ir finansēts 
arī fotoalbums «Skatiens klīst pilsē-
tā». J.Zēbergs uzsver, ka tikai pats 
finansiāli nevarētu atļauties albumu 
nodrukāt, taču daļa līdzekļu ir paša, 
trūkstošie – dāvinājums no «Kanclera 
nama». Paldies viņš saka arī Puķu Ie-
vai, kuras mākslinieciskais redzējums 
bija īpaši svarīgs, grāmatu maketējot.

J.Zēbergs vasarā kā uzņēmējs 
pieteicās skolēnu nodarbinātības 
programmā: «Strādāt darbnīcā 
aicināju ar domu, ka cilvēks šeit 
var kaut ko iemācīties. Varbūt viņš 
pat atradīs savu ceļu dzīvē.» Tā pie 
meistara jaunas zināšanas guva 
vidusskolēni Adriāna un Armands, 
kuri fotogrāfam palīdzēja sagatavot 
darbus izstādei, un viņu ieguldījums 

ir arī grāmatas maketā.    
Savā grāmatā J.Zēbergs aicina 

viņam pievienoties desmit gadu 
garā pastaigā pa Jelgavu visos gada 
un diennakts laikos. Fotogrāfijās 
redzamie objekti ir jelgavniekiem labi 
zināmi, bet tajā pašā laikā meistars ai-
cina pilsētu vērot no viņa skatpunkta. 
Gandrīz par katru vietu ir savs stāsts 
– kad fotografēts, kādas emocijas vai 
notikums ar bildi saistās. 

J.Zēbergs savu darbu parādīšanu 
skatītājiem allaž cenšas atklāt ar 
kādu interesantu pavērsienu, un arī 
šīs pārceltās izstādes atklāšanai bija 
uzrunāti četri dzejnieki. Savukārt pa-
gājušā gada maijā J.Zēbergs skatītājus 
ar savu daiļradi iepazīstināja virtuāli. 
Apkopojot fotogrāfijas, kas tapušas 
pēdējo septiņu gadu laikā, viņš iz-
veidoja apjomīgu virtuālo izstādi ar 
Jelgavas pilsētvides skatiem «Mana 
pilsēta – Jelgava».

Fotogrāfs uzsver, ka nekas nav 
beidzies un svētki jelgavniekiem tiks 
sarīkoti: «Tā kā tas ir projekts, man 
jāparāda, ko esmu izdarījis. Man patīk 
dot, un gribu, lai cilvēki skatās un 
smaida.» Grāmata tiks dāvināta Jel-
gavas Pilsētas bibliotēkai, bet šobrīd 
to var iegādāties pilsētas grāmatnīcās. 
Par nākotnes plāniem J.Zēbergs saka: 
«Turpināšu bildēt Jelgavu.»

Juris Zēbergs: 
«Es gleznoju ar fotoaparātu»

Juris Zēbergs uz-
skata, ka šis laiks 
mums visiem 
varētu nest arī 
ko labu: «Bijām 
pārāk trakā skrē-
jienā. Domāju, 
bija laiks apstā-
ties. Piemēram, 
es, nedomājot 
par termiņiem 
un nepadarītiem 
darbiem, šogad 
mierīgi varēju 
strādāt pie izstā-
des bildēm un 
grāmatas.»
Foto: Ivars Veiliņš
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Izstāde par Lāčplēša Kara 
ordeņa kavalieriem Jelgavas 
ģimnāzijas audzēkņiem
 Līga Klismeta

Lai atgādinātu, ka Latvijai 
neviens nav uzdāvinājis neat-
karību, ka tā bija jāizcīna caur 
ciešanām un asinīm Latvijas 
Neatkarības karā, Zemgales 
reģiona Kompetenču attīs-
tības centra logos līdz gada 
beigām apskatāma fotoiz-
stāde «Lāčplēša Kara ordeņa 
kavalieri Jelgavas ģimnāzijas 
audzēkņi». Izstāde ir Ģederta 
Eliasa Jelgavas Vēstures un 
mākslas muzeja veltījums 
sešpadsmit Lāčplēša Kara 
ordeņa kavalieriem, kuri reiz 
mācījās vai absolvēja Jelga-
vas Vīriešu ģimnāziju. 

«Lāčplēša Kara ordeņa kavalieru 
likteņos neapšaubāmi bija visa Latvi-
jas valsts un tās iedzīvotāju piedzīvotā 
traģika likteņstāstos – kādiem tā bija 
dalība trijos karos, kādiem deportāci-
jas vai padomju varas piespriests nā-
vessods, kādiem trimda tālās zemēs, 
un gandrīz visiem bija reiz jāpiedzīvo 
draugu un dienesta biedru zaudējums 
frontes līnijā. Lāčplēši piederēja pa-
audzei, kurai grūtās cīņās izcīnītais 
un uzvarētais Neatkarības karš bija 
visas tautas valstsgribas pierādījums 
un valsts patriotisma avots, un viss 
varēja izdoties arī turpmāk valsts 
attīstības vēsturiskajā perspektīvā, 
ja ne valstij liktenīgais1940. gada 
jūnijs. Viņi bija pazaudēti 70 gadus 
no Latvijas tautas atmiņas,» saka 
Ģederta Eliasa Jelgavas Vēstures un 
mākslas muzeja direktores vietnieks 
zinātniskajā darbā un izstādes autors 
Gints Putiķis. 

Izstāde «Lāčplēša Kara ordeņa ka-
valieri Jelgavas ģimnāzijas audzēkņi» 
ir veltījums Lāčplēša Kara ordeņa 
kavalieriem, kuri reiz mācījās vai 
absolvēja Jelgavas Vīriešu ģimnāziju, 
– Paulim Šturmam, Aleksandram 
Grundmanim, Aleksandram Jodikai-
tim, Jānim Oļģertam Kalniņam, Lud
vigam Bolšteinam, Paulam Jēgeram, 
Alfrēdam Grandmanim, Artūram 
Kēleram, Jānim Berrim, Verneram 
Tepferam, Pēterim Stērstem, Jūlijam 
Jaunsniķerim, Nikolajam Gudžem, 
Teodoram Zeifersam, Arnoldam Val-
dovskim un Jānim Rapam.

«Latvijas Neatkarības karā par 
savas valsts brīvību kopā cīnījās gan 
latvieši, gan krievi, gan baltvācieši, 
gan lietuvieši, igauņi, poļi un daudzas 
citas Latvijas etniskās minoritātes. 
Tas nebija latviešu karš par savu 
valsti, tas bija Latvijas tautas karš par 
savas valsts brīvību un neatkarību. 
Tas bija zaudējumu un uzvaru laiks, 
katra Latvijas tautas pārstāvja izvēles 

un atbildības laiks, tas bija arī mūsu 
tautas varoņu – Lāčplēša Kara ordeņa 
kavalieru – laiks,» uzsver G.Putiķis.

Izstādes dizainers ir Uldis Zuters, to 
iekārtoja māksliniece Mārīte Leima-
ne. Izstādes sagatavošanā izmantoti 
Latvijas Nacionālā arhīva, Latvijas 
Kara muzeja, Talsu novada muzeja 
un Jura Kēlera privātkolekcijas 
materiāli.

LĀČPLĒŠA KARA ORDENIS 
ir Latvijas Republikas pirmais un 
augstākais valsts militārais apbalvo-
jums, kas tika nodibināts Latvijai ļoti 
simboliskā dienā – Lāčplēša dienā, 
1919. gada 11. novembrī. Ordeņa 
devīze skan lakoniski – «Par Latviju». 
Tas bija arī atgādinājums, ka Latvijai 
neviens nav uzdāvinājis neatkarību, 
tā bija jāizcīna caur ciešanām un 
asinīm Latvijas Neatkarības karā. 
Konkursā par ordeņa skiču izstrādi 
uzvarēja Latvijas Neatkarības kara 
dalībnieks Jānis Aleksandrs Liberts.

 Līga Klismeta

Iepazīt Brīvības cīņu piemi-
ņas vietas Jelgavā un apkār-
tnē, kā arī pavadīt laiku ārā 
aicina Jelgavas reģionālais 
Tūrisma centrs, Patriotu 
mēnesī piedāvājot iesaistī-
ties izzinošā orientēšanās 
spēlē. Aktivitāte ir piemērota 
ģimenēm un individuāliem 
interesentiem.

«Orientēšanās spēle «Brīvību mek-
lējot» ir veids, kā interesentiem pa-
stāstīt par Latvijas vēsturē svarīgiem 
notikumiem. Maršrutā ietvertas pie-
miņas vietas Jelgavā un tās apkārtnē, 
kur pagājušā gadsimta pirmajā pusē 
notika Brīvības cīņas, un vietas, kas 
atgādina par citiem svarīgiem noti-
kumiem mūsu valsts izveidē. Tā būs 
iespēja aplūkot pieminekļus, piemiņas 

zīmes un Latvijas varoņu atdusas 
vietas,» stāsta Jelgavas reģionālā 
Tūrisma centra sabiedrisko attiecību 
speciāliste Jūlija Bergfelde. 

Spēles dalībniekiem, nolasot ko-
ordinātas, būs jādodas uz norādīto 
objektu un jāizpilda darba lapā ie-
kļautie uzdevumi. Maršruta kopējais 
garums ir 50 kilometri, ko ieteicams 
veikt diennakts gaišajā laikā. Plānots, 
ka visu uzdevumu izpilde aizņems līdz 
trim stundām. 

Orientēšanās spēle būs pieejama 
līdz 22. novembrim, un, lai tajā 
piedalītos, nepieciešams tālrunis vai 
ierīce, kurā ievadīt GPS koordinātas, 
savukārt darba lapa pieejama elektro-
niski vietnē https://forms.gle/3ZCgA-
59vGFpkQ71s5. 

Dalība spēlē ir bez maksas. Trīs 
dalībnieki, kuri būs pareizi atbildējuši 
uz visiem jautājumiem, iegūs balvas 
no Jelgavas reģionālā Tūrisma centra.

Aicina iepazīt Brīvības cīņu piemiņas 
vietas orientēšanās spēlē

 Līga Klismeta

Ik gadu decembrī Jelgavas 
pašvaldība pirmsskolas 
izglītības iestāžu piec-
gadniekiem un sešgad-
niekiem, kā arī 1.–4. klašu 
skolēniem sarūpē Ziemas-
svētku dāvanas. Arī šogad 
tās saņems gandrīz 5000 
Jelgavas bērnu. 

Svētku sveicieni katrā skolā un 
bērnudārzā adventes laikā tiks 
nogādāti individuāli. Šogad īpaši 

domāts par dāvanas saturu, un tā 
komplektēta, lai būtu praktiska 
un izmantojama ilgtermiņā, jau 
sākot ar dāvanas iepakojumu. 

Jāatgādina, ka Ziemassvētku 
sveiciens paredzēts arī ikvienam 
mazajam jelgavniekam, kuram ir 
pieci vai seši gadi un kurš neap-
meklē pirmsskolas izglītības iestā-
di, kā arī 1.–4. klašu skolēniem, 
kuriem ir mājmācība. Šo bērnu 
vecāki par dāvanas saņemšanu 
aicināti sazināties ar pašvaldību 
pa tālruni 63008800, sākot no  
15. decembra.

Bērni saņems Ziemassvētku 
sveicienu no pilsētas

 Līga Klismeta

Plānots, ka nākamgad no 
30. janvāra līdz 6. februārim 
Jelgavā notiks 23. Starp-
tautiskais ledus skulptūru 
festivāls, un līdz novembra 
beigām pašvaldības iestāde 
«Kultūra» gaida tēlnieku 
pieteikumus dalībai tajā. 
Festivāla tēma ir «ZOO» – 
mākslinieki aicināti ielūko-
ties pārsteidzošajā dzīvnieku 
pasaulē un interpretēt šo 
tēmu savā skatījumā.

«Starptautiskais ledus skulptū-
ru festivāls Jelgavā notiks jau 23. 
gadu. Laika gaitā tas ir audzis un 
attīstījies gan mākslinieciski, gan 
organizatoriski un Jelgavā ik gadu 
pulcē vairāk nekā trīsdesmit pasaulē 
atzītus profesionālus tēlniekus no da-
žādām valstīm. Šā festivāla jaunums 
– mākslinieku veidotās individuālās 
skulptūras būs lielākas,» stāsta paš-
valdības iestādes «Kultūra» Attīstības 
plānošanas un projektu vadības sek-
tora vadītājs Ivars Pirvics.

«Jelgavas ledus festivāls ir iemanto-
jis atzinību arī ārzemju mākslinieku 
vidū, un šobrīd atbildam uz viņu jau-
tājumiem par dalības nosacījumiem, 
jo epidemioloģiskā situācija ieviesusi 
korekcijas festivāla organizēšanā,» 
saka pašvaldības iestādes «Kultūra» 
projektu vadītāja Jana Bahmane. 
Covid19 dēļ šogad festivāls nenotika, 

taču, tā kā mākslinieki darbu skices 
jau bija iesūtījuši, nākamajam festi-
vālam ir saglabāta iepriekš izsludinātā 
tēma. «Cienot mākslinieku jau iegul-
dīto darbu, tēmu saglabājām, un tagad 
radītās skices var iesniegt atkārtoti vai 
papildināt,» tā J.Bahmane.

Tēlnieki ledus mākslā aicināti atklāt 
krāšņo dzīvnieku pasauli – tās skais-
tumu un izaicinājumus. «ZOO – šis 
lakoniskais apzīmējums ir atpazīstams 
visā pasaulē un saistās ar dzīvnieku 
pasauli. Ne vien ar cilvēku radīto 
dzīvnieku pasauli zooloģiskajā dārzā, 
bet ar neaprakstāmi daudzveidīgo 
faunu, kas pastāv līdzās mums – uz 
sauszemes un ūdenī. Un arī mūsos. 
Dzīvnieks sevī nes savvaļu, bet mijie-
darbībā ar cilvēku – pieradinātu dabu, 
kurā cilvēks var kļūt gan par dzīvnieka 
būtiskāko apgādnieku, gan lielāko ie-
naidnieku. Bet dažkārt arī mūs pašus 
vada dzīvnieciski instinkti, un mēdz 

Mākslinieki piesakās Ledus skulptūru festivālam

Foto: Ivars Veiliņš

teikt, ka ikkatrā no mums slēpjas 
kāds dzīvnieks. Vai varbūt zvērs? Kur 
beidzas cilvēcība un sākas dzīvnieku 
valstība? Vai zooloģiskā dārza būrī 
mītoša lauva ir cilvēciskāka par stepē 
dzīvojošo? Un vai cilvēku, kas dodas 
medībās, vada dzīvnieciski instinkti? 
Cilvēku un dzīvnieku vieno daba, 
taču daba cilvēka un dzīvnieka ska-
tījumā ir atšķirīga,» festivāla tēmu 
raksturo I.Pirvics.

Mākslinieku pieteikšanās festivā-
lam turpināsies līdz 30. novembrim 
mājaslapā www.festivali.jelgava.lv. 
Jāpiebilst, ka festivāla nolikumā 
veiktas izmaiņas saistībā ar skulp-
tūru ledus bloku izmēriem, līdz ar 
to mākslinieku veidotās individuālās 
skulptūras būs lielākas, un festivāla 
konkursa norises kārtību – tā tiek 
plānota atbilstoši Covid19 epide-
mioloģiskās situācijas noteiktajiem 
ierobežojumiem.

 Līga Klismeta

27. novembrī pulksten 12.15 
vienlaikus Latvijā un cit-
viet pasaulē jau septīto 
reizi notiks pasaules dik-
tāts latviešu valodā. To bez 
iepriekšējas reģistrāci-
jas rakstīt tiešsaistē varēs 
vietnē raksti.org, kā arī 
diktātu translēs Latvijas 
Radio 1 raidījumā «Kultū-
ras rondo», Latvijas Televī-
zijā un sabiedrisko mediju 
portālā «LSM.lv».  

Tekstu, ko Gaismas pilī diktēs 
Valmieras Drāmas teātra aktieris 
Mārtiņš Meiers, īpaši šim nolū-
kam radījis dzejnieks, tulkotājs 
un Latvijas Rakstnieku savienības 
prozas un dzejas konsultants Aivars 
Eipurs.

Lai arī atzīmes par diktātu netiks 
liktas, būs norādītas ortogrāfijas un 
interpunkcijas kļūdas un to skaits. 
Interesenti, kuri diktātu rakstīs 
tiešsaistē, kļūdu labojumu savā 
epastā saņems aptuveni mēnesi 
pēc pasākuma norises, bet tie dalīb-
nieki, kuri diktēto tekstu pierakstīs 
ar pildspalvu, savu veikumu varēs 
salīdzināt ar oriģināltekstu, kas 
drīz pēc pasākuma norises tiks 
atkārtoti pārraidīts Latvijas Televī-
zijā un publicēts vietnē raksti.org, 
informē Raimonds Grants, nodibi-
nājuma «Pasaules valoda» valdes 
loceklis un VII pasaules diktāta 
latviešu valodā organizators.

Visi tiešsaistes dalībnieki kopā 
ar izlaboto diktātu saņems arī 
virtuālu apliecinājumu par pieda-

līšanos, savukārt labāko rezultātu 
ieguvēji tiks apbalvoti ar vērtīgām 
grāmatām.  

Ap 300 vārdu garā diktāta ar 
virsrakstu «Mazsālīto gurķu blūzs» 
atbilstību latviešu valodas normām 
pārbaudīja un apstiprināja Lat-
vijas Universitātes Humanitāro 
zinātņu fakultātes Latvistikas un 
baltistikas nodaļas profesore Andra 
Kalnača un Latvijas Universitātes 
Matemātikas un informātikas insti-
tūta Mākslīgā intelekta laboratori-
jas pētniece Baiba Saulīte.

Jāatgādina, ka pagājušajā gadā 
kopumā Jelgavā diktātu rakstīja 
206 dalībnieki – 56 vīrieši un 150 
sievietes. Jaunākajam dalībnie-
kam bija 11, bet vecākajam – 72 
gadi. Vidējais pieļauto kļūdu skaits 
jelgavnieku vidū bija 17 (11 inter-
punkcijas kļūdas un sešas ortogrā-
fijas kļūdas). Tas ir zemāks rādītājs 
nekā vidēji visu rakstītāju vidū, jo 
vidējais kļūdu skaits vienā diktātā 
kopumā ir 13. No visiem dalībnie-
kiem Jelgavā savu izglītības līmeni 
atklājuši pieci doktori, 26 maģistri, 
31 bakalaurs, 28 vidējo izglītību un 
113 pamatizglītību ieguvušie. Savu 
dzimto valodu kā latviešu norādīju-
ši 202 dalībnieki, bet krievu – četri 
dalībnieki. Pērn labāko rezultātu 
Jelgavā uzrādīja Zemgales reģio-
na Kompetenču attīstības centra 
speciāliste Inta Leilande, diktātā 
pieļaujot tikai vienu interpunkcijas 
kļūdu. Tas jelgavnieci ierindo starp 
18 teicamu sniegumu uzrādījušiem 
rakstītājiem visā pasaulē, no ku-
riem 14 pieļāvuši vienu kļūdu, bet 
četri diktātu bija uzrakstījuši bez 
kļūdām.

Pasaules diktāts latviešu 
valodā – 27. novembrī
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Atceroties Latvijas brīvības cīņas un godinot 
karavīrus, šodien, Lāčplēša dienā, Jelgavas 
valstspilsētas domes vadība, ievērojot noteik-
tos ierobežojumus, nolika ziedus Stacijas parkā 
pie pieminekļa Jelgavas atbrīvotājiem un 
Meža kapos pie stēlām jeb piemiņas plāksnēm 
Lāčplēša Kara ordeņa kavalieriem.

Pilsētsaimniecības kolektīvs sveic Lāčplēša 
dienā un Latvijas Republikas proklamēšanas 
gadadienā!

 Līga Klismeta

Arī šogad no 28.  novem-
bra, Pirmās adventes, līdz 
Zvaigznes dienai pilsētas 
lielā svētku egle izgaismos 
Hercoga Jēkaba laukumu. 
Izrotātā egle un pilsētā izvie-
totie dekori ļaus izjust svētku 
tuvošanos un radīt gaišāku 
Ziemassvētku gaidīšanas 
laiku. Nedēļu pirms adventes 
egles iedegšanā aicinātas 
piedalīties jelgavnieku ģi-
menes, sūtot eglei adresētus 
zīmējumus un sveicienus. 

No 22. līdz 28. novembrim ikviens 
bērns aicināts uzzīmēt savu svētku 
egli un ar novēlējumu pilsētai gadu 
mijas svētkos to iesūtīt uz epasta 
adresi egle@jelgava.lv, tā palīdzot to 
iedegt virtuāli. Sūtījumā jānorāda 
akcijas dalībnieka vārds, uzvārds un 
tālruņa numurs. Pēc egles iedegšanas 
visi akcijas dalībnieki saņems svētku 
sveicienu no Jelgavas galvenās egles, 
savukārt iesūtītie attēli tiks publicēti 
pilsētas sociālajos tīklos un mājasla-
pā www.jelgava.lv. Radošāko darbu 
autori saņems pārsteiguma balvu no 
pašvaldības.* 

Arī šogad pilsētas lielā egle būs 
18 metrus augsta un to veidos vai-
rāk nekā trīsdesmit mazākas egles. 
Egle būt dekorēta ar dažāda izmēra 
bumbām pērļu, zelta un brūnā krāsā 
un baltām LED gaismiņu virtenēm, 
kuru kopējais garums ir 3000 metru. 
Egli arī apspīdēs četri prožektori. 
Savukārt Hercoga Jēkaba laukumā 
līdz ar tumsas iestāšanos koku vai-

Pilsētas egle iemirdzēsies 
Pirmajā adventē

nagos iemirdzēsies LED gaismiņu 
aizkari, informē pašvaldības iestādes 
«Pilsētsaimniecība» pārstāve Kristīne 
Lazdiņa. 

Šogad vairākās vietās pilsētā plā-
noti jauni dekori. Stacijas parkā gan 
uz zemes, gan kokos tiks izvietoti 
40 dažādu izmēru izgaismoti puz-
uri ar mirdzošām sniegpārsliņām. 
Lielākais puzuris būs 2,5 metrus 
augsts. Jauni rotājumi – sniegpārs-
liņas – būs arī pie laternu balstiem 
Vecpilsētas ielā, bet  Lietuvas šosejā 
no Savienības līdz Platones ielai spoži 
spīdēs spuldzīšu virtenes. Jaunums 

būs arī Pasta salā – to izgaismos 
telpisks buru kuģītis un mirdzošas 
buras formas dekori pie apgaismes 
balstiem. Savukārt Loka maģistrālē 
krustojumos ar Rīgas ielu, Veco ceļu 
un Bērza ceļu svētku laiku iezīmēs 
LED spuldzīšu virtenes, bet krusto-
jumā ar Pērnavas ielu koku vainagos 
spīdēs 26 gaismas bumbas.

Svētku noskaņu radīs arī citi rotāju-
mi, kuri pakāpeniski tiks izvietoti līdz 
24. novembrim. Lielajā ielā no Jāņa 
Čakstes bulvāra līdz Dambja ielai un 
tiltu pār Lielupi un Driksu laternu 
stabi tiks izrotāti ar 74 LED dekoriem. 

Ozolskvērā dekoratīvo krūmu grupas 
izgaismos balti un sarkani LED gais-
mas tīkli, tāpat dekori ir apgaismes 
stabos Rūpniecības ielā, Raiņa parka 
kokos gar Pasta ielu. Dobeles šosejā 
pie Mīlestības alejas svētku noskaņu 
radīs septiņi LED zvaigžņu koki. 
Dekori, virtenes un gaismas objekti 
tiks uzstādīti arī citās vietās pilsētā. 

* Sūtot e-pastu eglei, dalībnieks 
piekrīt, ka viņa personas dati tiks 
izmantoti, lai apkopotu informāciju 
aktivitātes norises laikā. Pēc tam per-
sonas dati, izņemot iesūtītos foto, tiks 
neatgriezeniski dzēsti.

 Līga Klismeta

Ādolfa Alunāna Jelgavas 
teātris ar Lūcijas Ņefedovas 
režisēto izrādi «Kazanovas 
mētelis» Latvijas amatier-
teātru iestudējumu skatē 
«Gada izrāde 2020» vairā-
kās individuālajās nomināci-
jās ir ieguvis laureāta titulu. 
Savukārt par veiksmīgu 
raidlugas «Zaļais putniņš» 
realizējumu par laureātu at-
zīts LLU Jelgavas Studentu 
teātris.  

«Epidemioloģiskās situācijas dēļ 
plānotais skates fināls Smiltenē ne-
notika. Skates žūrija lēma, ka tāpēc 
šogad gada izrāde netiks noteikta, bet 
finālā iekļuvušās desmit izrādes tiks 
apbalvotas individuālajās nomināci-
jās,» stāsta Latvijas Nacionālā kul-
tūras centra amatierteātru mākslas 
eksperte Dace Vilne. 

Latvijas Nacionālais kultūras 

centrs informē, ka Ā.Alunāna Jel-
gavas teātra režisore L.Ņefedova 
kļuvusi par laureāti nominācijā 
«Režisora darbs», savukārt Andris 
Jakovelis – nominācijā «Aktieri» par 
Lamberta lomu izrādē «Kazanovas 
mētelis». Skatē atzinīgi novērtēti arī 
izrādes kostīmi.

Kopumā reģionu skatēs no  
13. jūlija līdz 30. septembrim žūrijas 
eksperti noskatījās 36 izrādes klātie-
nē, četras videoizrādes un noklausījās 
vienu raidlugu. Finālā iekļuva desmit 
izrādes, tostarp Ā.Alunāna Jelgavas 
teātra izrāde «Kazanovas mētelis» 
un Jelgavas Studentu teātra raidlu-
ga «Zaļais putniņš» (režisore Astra 
Kacena).

Ā.Alunāna Jelgavas teātris dibi-
nāts 1959. gadā. Teātris darbojas 
Jelgavas pašvaldības iestādes «Kul-
tūra» paspārnē Jelgavas kultūras 
namā. Tajā iesaistījušies ap 40 cilvē-
ku, strādā trīs režisori, un, sākot ar 
2021. gada septembri, darbu atsākusi 
teātra mākslinieciskā padome.

 Līga Klismeta

Gada tumšākajā laikā, kad 
gadumijas svētku noskaņu 
rada arī izgaismotas ēku fa-
sādes, krāsainās spuldzīšu 
virtenēs mirdzošs dārzs vai 
gaumīgi dekorēti mājokļa 
logi, Jelgavas pašvaldība no 
1. līdz 20. decembrim izslu-
dina konkursu «Spožākais 
pilsētvides objekts Jelga-
vā 2021». Ikviens aicināts 
pilsētā pamanīt Ziemas-
svētkiem un Jaungadam sa-
postus pilsētvides objektus 
un pieteikt tos konkursam.

Pieteiktie objekti tiks vērtēti 
četrās kategorijās: uzņēmumi, 
privātmājas un to apkārtne, daudz-
dzīvokļu māju balkoni (lodžijas, logi) 
un spožākā pilsētas iela.  

Savu, kaimiņa vai jebkuru citu 
objektu konkursam var pieteikt 
pa tālruni 63005522, 63005558 vai 
epastu prese@dome.jelgava.lv. Pie-
sakot objektu, jānorāda nominācija, 

objekta adrese, īpašnieks, pieteicēja 
vārds, uzvārds un tālruņa numurs. 
Piesakot objektu elektroniski, vē-
lams pievienot izgaismotā objekta 
fotogrāfiju.

Konkurss notiks jau 17. gadu, un 
arī šoreiz tajā tiks vērtēta objekta 
atbilstība svētku tradīcijām un 
pilsētvidei, kā arī noformējuma 
gaumīgums. Konkursā netiks vēr-
tēti divu iepriekšējo gadu uzvarētāji. 
Uzvarētāji tiks sumināti 2022. gada 
janvārī, un par to viņi tiks informēti 
personīgi.

Vērtēšanas komisiju vadīs Jelga-
vas domes priekšsēdētāja vietnieks 
tautsaimniecības jautājumos Jurijs 
Strods. Komisijas sastāvā būs Ar-
hitektūras un pilsētvides sektora 
vadītāja Zeltīte Bīmane, Būvvaldes 
galvenā māksliniece Zane Cukura, 
Būvvaldes pilsētas ainavu arhitekts 
Andrejs Lomakins, Sabiedrisko at-
tiecību pārvaldes komunikācijas un 
mediju attiecību galvenā speciāliste 
Līga Klismeta, kā arī pašvaldības 
iestādes «Pilsētsaimniecība» pār-
stāvis.

Jelgavnieki gūst panākumus 
Latvijas amatierteātru skatē

Aicina pamanīt un pieteikt 
izgaismotākos pilsētvides objektus

Foto: no JV arhīva

Foto: no JV arhīva

ZEMGALES 
OLIMPISKAIS CENTRS
@ZEMGALESOLIMPISKAISCENTRS

Pieminot Lāčplēša dienas varoņus!   

JELGAVAS POLIKLĪNIKA
@JELGAVASPOLIKLINIKASIA

NOVATORS
@NOVATORS.LV

Sveiciens Lāčplēša dienā!

Apsveicam jelgavniekus Valsts svētkos! 
 Darot labus darbus, godprātīgi strādājot un 

rūpējoties par savu ģimeni, mēs stiprināsim 
mūsu pilsētu un visu Latviju! Vēlot stipru 
veselību, SIA Novators

JELGAVAS TEHNIKUMS
@JELGAVASTEH 

Foto: no Ādolfa Alunāna Jelgavas teātra arhīva


